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رئیس جمهوری در ضیافت افطار با اهالی فرهنگ و هنر:

نباید از تنگ نظران بهراسیم

سردار سلامی عنوان کرد:

100 هزار موشک آماده شلیک در لبنان

اتاق فکر طراحی چالش برای دولت یازدهم چگونه عمل می کند؟

سرپوش بر فسادهای میلیاردی
با ماجرای حقوق های میلیونی

حسین فریدون اظهارات سراج را تکذیب کرد 

نایب رییس جبهه پیروان خط امام و رهبری:

احتمال حمایت اصولگرایان 
از احمدی نژاد صفر است

نایب رییس جبهه پیروان خط امام و رهبری گفت: در 
شرایط کنونی، احتمال حمایت اصولگرایان از احمدی نژاد 

صفر است اما کسی از آینده خبر ندارد.
برای  اصولگرایان  برنامه های  درباره  کوهکن  محسن 
انتخابات ریاست جمهوری سال آینده و کاندیداهایی که 

تاکنون بررسی شده اند، اظهار کرد: برآوردمان این است که 
شیوه کار اصولگرایان به سمت و سویی حرکت کند که در 
نهایت برای معرفی کاندیدا به یک فرآیند برسند؛ همان گونه 
که برای انتخابات مجلس به یک فرآیند رسیدند؛ یعنی با هم 

می نشینند و تصمیم می گیرند...

در حالی که دولت تدبیر و امید عزم جدی خود را در مبارزه با مفسدان اقتصادی نشان داده، جلسات مستمر ستاد هماهنگی 
مبارزه با مفاسد اقتصادی به ریاست معاون اول رئیس جمهوری و با حضور نمایندگان قوا و دستگاه های ذیربط برگزار شده و 
توفیق خوبی همچون رسیدگی به پدیده زمین خواری، مبارزه با سوداگری ارز و رسیدگی به تخلفات دولت گذشته داشته اند، 
برخی از رسانه ها با علم کردن معدود فیش های حقوقی تلاش کردند، این روند مورد تاکید مسئولان عالی به حاشیه برده شده 

و دولت را از رسیدگی به مفاسد کلان اقتصادی بازدارند...
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روزنامه صبح ایران

محمدرضا عارف با بیان اینکه دشمنان در حال شیطنت و تفرقه اندازی میان مسلمانان  
هستند، گفت: در آخر امت اسلامی پیروز است.

محمدرضا عارف با حضور در جمع راهپیمانان تهرانی ضمن تجلیل از حضور پرشور 
مردم در راهپیمایی جهانی روز قدس با اظهار اینکه حضور مردم در این راهپیمایی نشانگر 
انسجام و همبستگی امت های اسلامی است، عنوان کرد: دشمنان مطمئن باشند علی رغم 
شیطنت هایی که می کنند و قصد شکاف میان امت اسلامی را دارند، در آخر امت اسلامی 
پیروز است. عارف اظهار داشت: روز قدس، روز همبستگی امت اسلامی است که به عنوان 
وحدت ملت مسلمان انتخاب شده است. او گفت: مسلمانان جهان در این روز برای تحقق 

آرمان های ملت مسلمان فلسطین به خیابان می آیند و بنده نیز به عنوان یکی 
از شهروندان این کشور خود را موظف می دانم در این راهپیمایی شرکت 

کنم. رئیس فراکسیون امید در مجلس دهم حضور مردم در راهپیمایی 
روز جهانی قدس را نشان دهنده انسجام و همدلی ملت اسلامی دانست 
و گفت: مطمئن باشید علی رغم تمام شیطنت هایی که ازسوی دشمنان 
صورت می گیرد، قطعاً پیروزی از آن ما خواهد بوداین نماینده اصلاح طلب 

مردم تهران در مجلس همچنین در پاسخ به سوالی درباره فیش های حقوقی 
خاطرنشان کرد: متاسفانه شاهد هستیم ازسوی برخی از مدیران ...

محمد رضا عارف:

از بحث حقوق های نجومی سوء استفاده سیاسی نشود
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لرزه بر اندام 
دژخیمان صهیونیست

با خروش میلیونها مسلمان در راهپیمایی روز جهانی قدس رقم خورد

حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به نزدیک شدن روز جهانی 
قدس تأکید کردند: به فضل الهی روز جمعه، بار دیگر فریاد یکپارچه 
دفاع از مردم مظلوم فلسطین در سراسر ایران و دنیای اسلام بلند 

خواهد شد.
به گزارش به نقل از دفتر حفظ و نشر آثار حضرت آیت الله خامنه 
ای، حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی، عصر روز 
)چهارشنبه( در دیدار رئیس و مسئولان قوه قضاییه، سلامت دستگاه 
قضا و تلاش مستمر برای جلب رضایت مردم را وظیفه مهم و هدف 
اساسی قوه قضاییه خواندند و با اشاره به نزدیک شدن روز جهانی 
قدس تأکید کردند: به فضل الهی روز جمعه، بار دیگر فریاد یکپارچه 
دفاع از مردم مظلوم فلسطین در سراسر ایران و دنیای اسلام بلند 
خواهد شد و امت اسلامی به فریضه مهم دفاع از مظلوم عمل خواهد 
کرد. رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای این دیدار با گرامیداشت یاد و 
خاطره شهید آیت الله بهشتی پایه گذار قوه قضاییه به عنوان مدیری 
خوش فکر، قاطع، مدبر و پیگیر، از زحمات و تلاشهای مسئولان عالی 

قضایی، مدیران و کارکنان قوه قضاییه صمیمانه تشکر کردند.
ایشان با تجلیل از رئیس قوه قضاییه به عنوان شخصیتی عالِم، 
فرزانه و جامع، گفتند: دستگاه قضایی از جهت وظایف ذاتی همچون 
نظارت بر اجرای قانون و پیشگیری از جرم و همچنین از جهت حضور 
رئیس قوه قضاییه در شوراهای عالی و اصلی نظام و تأثیرگذاری در 

سیاستهای کلان، دارای اهمیت بسیار بالایی است.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: به دلیل این اهمیت مثال 
زدنی، اقدامات و عملکرد قوه قضاییه همواره از حساسیت خاصی 
برخوردار بوده و همچنین این قوه هدف تهاجم ها و تبلیغات سوء 
زیادی قرار دارد. ایشان خاطرنشان کردند: تبلیغات مغرضانه رسانه 
های بیگانه و تهاجم به قوه قضاییه، در دوره کنونی افزایش بیشتری 
پیدا کرده که دلیل آن مواضع انقلابی، ارزشی و صریح رئیس دستگاه 

قضایی و مسئولان عالی این قوه است.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر جلب رضایت مردم به عنوان 
وظیفه ای اسلامی و هدفی مبنایی، »حفظ سلامت قوه قضاییه« را 
اصلی ترین عامل جلب رضایت مردم دانستند و تأکید کردند: باید در 
داخل قوه قضاییه با افراد متخلف و فاسد در همه استانها و شهرها، با 

جدیت و قاطعانه برخورد شود و این شیوه باید استمرار یابد.
ایشان خطاب به مسئولان دستگاه قضایی گفتند: سلامت قوه 
قضاییه را در درجه اول اهمیت قرار دهید و آن را یک کار اساسی 
بدانید. حضرت آیت الله خامنه ای همچنین بر ضرورت اطلاع رسانی 
در خصوص برخورد با افراد خاطی در داخل دستگاه قضایی تأکید 

کردند. رهبر انقلاب اسلامی خاطرنشان کردند: معدود افرادی که در 
داخل قوه قضاییه مرتکب فساد و اقدامات خلاف می شوند، علاوه بر 
خیانت به مدیران و کارکنان خدوم و زحمتکش دستگاه قضایی، به 

مردم نیز ظلم می کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای برنامه محوری و زمان بندی برای 
اجرای برنامه ها، پیشگیری از جرم و اصلاح قوانین را از دیگر الزامات 
اهمیت بسیار بالای قوه قضاییه و خروجی مطلوب این قوه برشمردند 
و با تأکید مجدد بر لزوم کاهش مجازات حبس گفتند: باید با استفاده 
از افراد صاحب نظر و کارشناسان مجرب، برای مجازات های جایگزین 
ایشان همچنین درخصوص  برنامه ریزی و طراحی شود.  زندان 
موضوع پیشگیری از جرم خاطرنشان کردند: این موضوع بسیار مهم و 

فرا قوه ای است که نیازمند اندیشه، علم و تجربه است.
رهبر انقلاب اسلامی یکی از کارهای بسیار ضروری در قوه قضاییه 
را، انعکاس خدمات این قوه و اطلاع رسانی آنها به مردم دانستند 
و افزودند: باید برای انعکاس حجم سنگین کارهایی که در دستگاه 
قضایی انجام می گیرد، از شیوه های جدید و جذاب اطلاع رسانی و 

تبلیغی استفاده شود.
رهبر انقلاب اسلامی آموزش جذاب مسائل عمومی حقوقی و 
قضایی به مردم را موجب کاهش مراجعه به دادگستری ها خواندند و 
به مسئولان قضایی توصیه کردند فراهم کردن زمینه استفاده مردم از 

مشورتهای قضایی ۲۴ ساعته را مورد توجه جدی قرار دهند.
ایشان، فعال تر شدن قوه قضاییه در پیگیری حقوقی قضایای بین 
المللی را ضروری دانستند و افزودند: پیگیری حقوق پایمال شده ملت 
ایران به علت تحریم ها، در دستور کار قضایی قرار گیرد. حضرت 
آیت الله خامنه ای با اشاره به حکم دادگاههای امریکا برای دست 
اندازی به دارایی های ملت ایران به بهانه های واهی و اتهامات بی 
اساس، خاطرنشان کردند: تضییع حقوق ملت ایران به واسطه تحریم 

ها، واقعیتی است که باید در سطح جهانی پیگیری قضایی شود.
»پیگیری حقوق هزاران قربانی تروریسم در ایران«، »اقامه دعوا 
علیه دولتهایی که قاتلان این قربانیان را حمایت آشکار و پنهان می 
کنند« و »دفاع حقوقی از شخصیتهای مظلوم مسلمان در سراسر 
جهان« از دیگر مواردی بود که رهبر انقلاب به مسئولان قضایی 

توصیه کردند. 
حضرت آیت الله خامنه ای احیای حقوق بشر اسلامی را در سطح 
جهان، وظیفه دیگر دستگاه قضا خواندند و خاطرنشان کردند: حقوق 
بشری که غرب می گوید بر مبنای غلطی تنظیم شده و لازم است 
حقوق بشر اسلامی با پایه های متقن و عقلانی در افکار عمومی جهان 

و مجامع حقوقی تبیین و پیگیری شود.
ایشان اعلام رسمی »چشم بستن سازمان ملل بر جنایت جاری و 
کودک کشی در یمن را در ازای گرفتن پول از برخی کشورها«، باعث 
شرمندگی بشریت خواندند و افزودند: این رسوایی، ضد حقوق واقعی 
بشر است و باید در سطح جهان، روی آن کار حقوقی و قضایی کنیم.

رهبر انقلاب در پایان در نوعی جمع بندی از سخنانشان، تأکید 
کردند: قوه قضاییه باید صددرصد انقلابی باشد و انقلابی عمل کند.

ایشان خاطرنشان کردند: البته انقلابی گری بر خلاف نظر و 
تبلیغ برخی ها، تندروی نیست بلکه انقلابی گری یعنی »عادلانه، 
خردمندانه، دقیق، دلسوزانه، منصفانه، قاطعانه و بدون رودربایستی 

عمل کردن«.
پیش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی، آیت الله آملی لاریجانی 
رئیس قوه قضائیه گزارشی از مهمترین اقدامات و فعالیتهای این قوه 

بیان کرد.
آیت الله آملی لاریجانی، حجم خدمات قوه قضائیه را گسترده 
خواند و در این خصوص به رسیدگی به بیش از ۱۴ میلیون پرونده 
به دادگستریها و شوراهای حل اختلاف و ارائه بیش از ۷۰ میلیون 

خدمات ثبتی در سال گذشته اشاره کرد.
رئیس قوه قضائیه، »تشدید نظارت بر عملکرد قضات و کارکنان« 
و »مبارزه جدی با فساد به منظور تأمین سلامت دستگاه قضایی« 
بدون  »برخورد  افزود:  و  برشمرد  انجام شده  اقدامات  دیگر  از  را 
ملاحظه و مقتدرانه با مفاسد اقتصادی« از جمله پرونده متهمان 
نفتی و رسیدگی به پرونده های معوقات کلان بانکی و »ایجاد امنیت 
اقتصادی برای تولید و سرمایه گذاری« از مهمترین سیاستها و اقدامات 

دستگاه قضا است.
آیت الله آملی لاریجانی همچنین با اشاره به تأکیدات رهبر انقلاب 
اسلامی بر کاهش تعداد زندانیان گفت: در این خصوص دستورالعمل 
جامع و دقیقی تدوین شده است و به دنبال مجازاتهای جایگزین 

حبس هستیم و ورودی زندانها نیز ۲۰ درصد کاهش یافته است.
رئیس قوه قضائیه همچنین به فعالیتهای انجام شده در خصوص 
»پیشگیری از جرم«، »برنامه محوری«، »تنقیح و اصلاح قوانین« اشاره 
کرد و کمبود بودجه و نیروی انسانی را از مشکلات قوه قضائیه دانست.

سردار سلامی عنوان کرد:

100 هزار موشک آماده شلیک در لبنان
جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران گفت: امروز به فضل الهی ظرفیت امحاء و 
فروپاشی رژیم صهیونیستی بیش از هر زمان دیگری فراهم شده و فقط در لبنان بیش از 

۱۰۰ هزار موشک دائم، آماده پرواز است.
سردار حسین سلامی در پیش از خطبه های نماز جمعه تهران افزود: نخستین 
فرار رژیم صهیونیستی در سال ۲۰۰۰ میلادی بود که ارتش به ظاهر افسانه ای رژیم 
صهیونیستی که به قدرت بلامنازع امپراتوری امریکا و شرکای مرتجع عرب و حمایت 
های سیاستی متحدان متکی بود، در هم شکست و این طلیعه دمیدن یک فجر و صبح 
روشن برای ملت فلسطین و جهان اسلام شد. وی ادامه داد: جنگ های ۲۲ روزه، 33 
روزه، نبردهای ۱۱ روزه و 5۱ روزه بین حزب الله و نیروهای جهادی فلسطین از یک 
سو و رژیم صهیونیستی از سوی دیگر آغاز شد که نتایج خفت بار آن نشان داد که دیگر 

فضایی برای تنفس امن رژیم صهیونیستی وجود ندارد. 
سردار سلامی گفت: امروز به فضل الهی ظرفیت امحاء، محو شدن و فروپاشی رژیم 
صهیونیستی بیش از هر زمان دیگری فراهم شده است و فقط در لبنان بیش از یکصد 
هزار موشک دائم آماده پروازند تا هر زمان که اراده شود و مصلحت باشد و اگر رژیم 
صهیونیستی بخواهد با برآوردهای غلط دوباره به تکرار خطاهای گذشته دست بزند 
این موشک ها سینه فضا را بشکافند و بر قلب رژیم صهیونیستی فرود آیند و مقدمات 

فروپاشی بزرگ را در عصر جدید فراهم کنند. 
وی افزود:  اما ماجرا فقط به بیش از ۱۰۰ هزار موشک کاشته شده در سرزمین 
لبنان ختم نمی شود بلکه  سرزمینی تحت اشغال رژیم صهیونیستی است که روزگاری 
فلسطینیان فقط با سنگ به نبرد با سربازان جنایتکار این رژیم می پرداختند اما امروز 
تمام آن سرزمین تحت اشغال که محل سکنی صهیونیست هاست نقطه تقاطع آتشی 
است که از کرانه باختری و نوار غزّه و شمال فلسطین اشغالی می تواند تمام این سرزمین 
را از فلسطین اشغالی تا تل  آویو و حیفا را مورد اصابت قرار دهد و این آن ابهام و معمای 

امنیتی بزرگی است که در مقابل رژیم صهیونیستی قرار دارد. 
جانشین فرمانده کل سپاه گفت:  ده ها هزار موشک دیگر با قدرت های تخریب 
دلخواه و دقت های وسیع و بردهای بلند در اقصی نقاط عالم اسلام کاشته شده است 
و فقط منتظر دستورند تا با فشاردادن یک ماشه، یک نقطه نحس و سیاه در جغرافیای 

سیاسی جهان برای همیشه محو شود. 
وی افزود: ماجرا به اینجا نیز ختم نمی شود امروز متفاوت از گذشته ظرفیت محو 
شدن و فروپاشی این رژیم در روی زمین نیز شکل گرفته است، رژیم صهیونیستی فاقد 

عمق راهبردی دفاعی است. 
سردار سلامی اضافه کرد: رژیمی که در بخشی از نقاط فقط ۲۴ یا ۱۴ کیلومتر عرض 

دارد با یک هجوم از روی زمین کمرش خواهد شکست.

حجت الاسلام رسول منتجب نیا:

جامعه روی خوشی به احمدی نژاد 
نشان نخواهد داد

قائم مقام حزب اعتماد ملی معتقد است جامعه روی خوشی به احمدی نژاد در 
انتخابات آینده نشان نخواهد داد.

حجت الاسلام والمسلمین رسول منتجب نیا درباره احتمال کاندیداتوری احمدی 
نژاد گفت: خیلی دل و جرات می خواهد کسی که پرونده های متعدد از جمله پرونده 
های مالی و غیر مالی دارد، بخواهد خودش را در معرض رای مردم قرار بدهد؛ بنابراین 

خیلی بعید به نظر می رسد که بخواهد در عرصه انتخابات ورود کند. 
منتجب نیا افزود: با توجه به فضایی که در قبال احمدی نژاد وجود دارد بعید است 
گروه ها بخواهند از وی حمایت کنند و می توان گفت حمایت از احمدی نژاد ریسک 

بزرگی بشمار می آید. 
وی با اشاره به فضای جامعه تصریح کرد: باوجود اینکه هنوز به صورت کامل اقدامات 
دولت قبل افشاگری نشده است و خیلی از اختلاسها و فسادهای این دولت رو نشده، اما 
افکار عمومی به شدت نسبت به احمدی نژاد بدبین است و منتظر است که دادگاهی 
تشکیل شود و نسبت به رییس دولت نهم و دهم برخورد بشود. در جامعه کسی به ایشان 

خوش بین نیست، اگر هم باشد از دار و دسته خودشان هست. 
منتجب نیا در پاسخ به این سوالی در رابطه با حمایت جبهه پایداری از احمدی 
نژاد گفت: تصمیم اصولگرایان به حمایت از احمدی نژاد یک حماقت سیاسی است. 
هر گروه و هر فرد و جناحی بخواهد از احمدی نژاد حمایت کند، سرنوشت خود را با 
گروهی گره می زند که سرنوشتش ناپیداست و این یک نوع انتحار و خودکشی سیاسی 

بشمار می آید. 
وی درباره احتمال حمایت اصولگرایان سنتی از روحانی در انتخابات ریاست جمهوری 
گفت: پیش بینی ما این است که اصولگرایان سنتی راهی به جز حمایت از آقای روحانی 

ندارند و برای حفظ خودشان هم که شده باید از آقای دکتر روحانی حمایت کنند. 
قائم مقام حزب اعتماد ملی تاکید کرد: اصولگرایان تندرو و افراطی برای اینکه خودی 
نشان دهند ممکن است یک فرد تند افراطی را معرفی کنند که آن هم بعید است در 

جامعه بتواند محبوبیت کسب کند.

رهبر معظم انقلاب در دیدار مسئولان دستگاه قضایی: 

قوه قضاییه باید انقلابی عمل کند
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حجاب بین مردم و مسئولان 
چگونه برداشته می شود؟

آقای ناطق نوری سخنی گفته اند که به قول اهل حکمت 
تمام سخن و سخن تمام است. ایشان گفته اند: خداوند 
منافقین را لعنت کند که باعث شدند برای ما محافظ در 

نظر گرفته شود. در ادامه هم گفته اند این کار خسران بسیاری را سبب شد چرا که: موجب 
ایجاد حجاب بین ما و مردم شد. به منافقین و لعن آقای نوری فعلا کاری نداریم. این که آن 
ها با چه نیتی دست به آن اعمال پلید هم زدند فعلا بماند. حجابِ بین مسئولان و مردم 
مهم ترین فراز سخن آقای نوری است. حقیقتا اگر بخواهیم فقط یک مشکل اساسی برای 
امروز خودمان پیدا کنیم همین فاصله ای است که جناب ناطق نوری از آن سخن می 
گوید. فاصله ای که همگان از آن صدمه می بینند. همین جناب نوری با همه شایستگی 
ها و توانمندی هایش اگر در خرداد ۷6 درک و تصویری حقیقی از خواسته های مردم می 
داشت یا کاندیدا نمی شد و یا اگر هم می شد سرنوشت سیاسی اش را با کسانی گره نمی 
زد که تمام قد جلوی مردم و خواسته های به حق آنان ایستاده بودند. بدون شک آن چه 
سبب شکست آقای نوری در آن سال شد فقط و فقط به عدم شناخت مردم در آن روزگار 
بر می گشت. البته ضرر و زیان این عدم شناخت بیش از همه متوجه مردم خواهد شد. 
این میزان از بیکاری و فساد اداری و طلاق و اعتیاد و هزار مصیبت دیگر نتیجه دور افتادن 
مسئولین از مردم است. حقیقتا خداوند لعنت کند باعث و بانی اش را که سبب این جدا 
افتادگی و به تعبیر آقای نوری حجاب بین مسئولین و مردم شد اما حالا چه می توان کرد؟ 
تا قیامت بنشینیم و منافقین را لعنت کنیم؟ ایرادی ندارد تا جان در بدن داریم و نفس باقی 
است چنین خواهیم کرد اما آیا حاصلی نیز خواهد داشت؟ محافظان چه طور؟ آیا می توانیم 
امروز مثل بعضی از کشورهای مترقی محافظان را مرخص کنیم و مطمئن باشیم اتفاقی 
برای مسئولان محترم نخواهد افتاد؟ احتمالا حالا حالا ها چنین ریسکی نمی توانیم کرد. 
پس چه باید کرد؟ آقای نوری معضل مهمی را کشف کرده اند اما آیا یافتن راه حل این 
معضل به این سادگی هاست؟ خب، خیلی از جاهای دنیا محافظان زیادی برای محافظت 
از جان فرادستان وجود دارد اما آیا در همه جای دنیا محافظان حجابی هستند بین مردم و 
مسئولان؟ آیا در همه جای دنیا ارتباط بی واسطه با مردم سبب وقوف بزرگان به مشکلات 
مردم است؟ یعنی هیچ راه دیگری برای آشنایی با مشکلات مردم وجود ندارد؟ قطعا دارد. 
نامه گرفتن از مردم و سامانه تلفنی راه انداختن و راه حل هایی از این دست نشان داد که 
نه تنها گره ای از کار فروبسته مردم گشوده نمی شود که فجایع راه حل هایی از این دست 
سال ها بعد صدایش در می آید. چرا این قدر لقمه را دور سرم می چرخانم؟ رسانه ها در 
همه جای دنیا وظیفه برداشتن حجابِ موردِ نظر آقای نوری را برعهده دارند. در این جا اما 
بعضی از بزرگواران نه تنها چنین وظیفه ای برای رسانه ها قائل نیستند بلکه همه سعی و 
توان خود را به کار می گیرند تا رسانه ها از همین مقدار وظیفه ای که برای خود تراشیده 
اند سرباز زنند و بروند دنبال نخود سیاه. البته رسانه معطل آزادی نمی ماند. اگر مسئولان 
تدبیری بیندیشند و با اعطای این آزادی برای خود خوشنامی بخرند که چه بهتر واگرنه 
رسانه راه خود را پیدا می کند. در همین ماجرای سربازانی که قربانی ندانم کاری و اهمال 
مسئولان شدند رسانه های رسمی طبق معمول عقب ماندند. چیزی که بزرگ و کوچک 
این مملکت را به واکنش واداشت همین رسانه های بی شناسنامه و به ظاهر بی اعتبار 
بودند. آن ها چنان پرقدرت به میدان آمدند که دیگر چاره ای جز تسلیم باقی نماند. امروز 
هم مسئولان چاره ای ندارند جز آن که صدای مردم را از طریق همین رسانه ها بشنوند 
و نگذارند حجاب محافظان بیش از این بین آنان و مردم فاصله بیندازد. البته همانطور که 
معنای سنتی رسانه به شدت تغییر کرده محافظ هم تا حدودی تغییر نقش داده. حالا 
محافظان فقط محافظند و دیگر هیچ حجابی میان مسئولان و مردم وجود ندارد. به شرط 

این که گوشی برای شنیدن و چشمی برای دیدن وجود داشته باشد.

آیت الله احمد خاتمی:

در مسئله فیش های نجومی 
مدیران لایق زیر سئوال نروند

امام جمعه تهران با بیان اینکه در موضوع حقوق های نجومی و حقوق بگیران باید 
استثناء دیده شود چراکه این قاعده کلی نیست و نباید مدیران قابل و لایق زیر سئوال بروند، 
گفت: هم اصل مسئله نباید سیاسی شده و مایه تسویه جناحی قرار گیرد و هم مقابله با آن 

باید مقابله زیربنایی باشد. 
آیت الله احمد خاتمی در خطبه های این هفته نماز جمعه تهران اظهار داشت: با عزل 
چند مدیر مسئله جوابگو نخواهد بود و باید منافذ ورودی بسته شود و در عرصه دولت باید 
اقدام شود و مجلس شورای اسلامی هم همکاری داشته باشد. امام جمعه موقت تهران 
گفت: خوشبختانه در این مسئله وفاق ملی است ومسئولان عزم جزم کردند برای مقابله و 
برخوردها شروع شده و انشاالله به صورت عمیق پیش بروند و گزارش آن به مردم داده شود. 
خاتمی افزود: در این موضوع مسئله آمران وعاملان مطرح می شود بنابراین هم امران 
وهم واسطه هایی که چنین افرادی را در این پست ها دست وپا کردند باید پیگیری شوند.

وی با اشاره به جنایت های آمریکا، گفت: اگر ششم تا ۱۲ تیرماه را تابلویی از حقوق بشر 
آمریکایی قراردهیم، سخن گزاف نگفته ایم. خاتمی  افزود: درششم تیرماه ترور مقام معظم 
رهبری و هفتم تیرماه انفجاردفترحزب جمهوری اسلامی و شهادت ۷۲ خدمتگزار که در 
راس آنان آیت الله شهید دکتر بهشتی بودند. وی ادامه داد: در هشتم تیرماه نیز بمباران 
شیمیایی سردشت در سال 66 و در یازدهم تیرماه شهادت آیت الله شهید صدوقی و ۱۲ 

تیرماه سرنگونی هواپیمای ایران توسط ناو امریکایی در سال 6۷ را شاهد بودیم. 

آیت الله حسینی بوشهری در خطبه های نماز جمعه قم:

نابودی اسراییل واقعیت انکارناپذیر است
امام جمعه موقت قم گفت: رژیم اشغالگر صهیونیستی با وجود این همه جنایتها علیه 

مسلمانان و مردم مظلوم فلسطین رو به نابودی است و این یک واقعیت انکارناپذیر است.
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری در خطبه های نماز جمعه این هفته شهر مقدس 
قم افزود: روزی رژیم اشغالگر قدس تا بیروت هم پیش آمده بود و سران کشورهای اسلامی 
درمانده بودند اما امروز در شهرهای خود زمین گیر شده است و این نشان دهنده اوج قدرت 

مردم مظلوم فلسطین و حزب الله لبنان می باشد. 
وی در ادامه افزود: رژیم اشغالگر قدس روز به روز در حال عقب نشینی است و هیچ 
گاه جرأت حمله به لبنان را ندارد چون به خوبی می داند در صورت هرگونه اقدام در یک 
لحظه مورد اصابت هزاران موشک حزب الله قرار می گیرد. مدیر حوزه های علمیه سراسر 
کشور درادامه با تشکر از ملت شریف ایران اسلامی و مردم مومن و انقلابی استان قم به 
خاطر حضور باشکوه در راهپیمایی جهانی روز قدس گفت: دشمنان و بدخواهان باید بدانند 
مردم کشورمان در مسیری که انتخاب کرده اند، سرما و گرما را نمی شناسند و همواره بر 
اساس آرمان های اسلامی و انقلابی گام برمی دارند. وی با بیان اینکه روز قدس از یادگارهای 
حضرت امام خمینی )ره( است و ایشان به عنوان یک نگاه راهبردی به جهان اسلام، مساله 
قدس و فلسطین را مطرح کردند، اظهار داشت: امروز پس از گذشت 38 سال نه تنها مردم 
کشورمان بلکه همه مسلمانان با وجود تمام نامهربانی ها از سوی سران کشورهایشان، انتظار 

می کشند تا در راهپیمایی روز قدس حضور پیدا کنند. 

امیرآبادی فراهانی نماینده قم:

افشای حقوق های نجومی 
برای مقابله با دولت نیست

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: حقوق های نجومی تبعیض طبقاتی 
را بیشتر کرده و باعث بی انگیزگی و بدبینی مردم می شود.

احمد امیرآبادی فراهانی در خصوص تاکید رهبر معظم انقلاب بر برخورد قاطع با حقوق 
های نجومی و چگونگی ورود نمایندگان مجلس به این موضوع، گفت: مجلس بر اساس 
وظیفه ذاتی خود که نظارت بر قوه مجریه و ارکان قوای دیگر است، به این مسئله ورود 
پیدا خواهد کرد. دیوان محاسبات به عنوان یک نهاد ناظر از طرف مجلس تمام لیست 
های حقوقی را از قوای مختلف درخواست کرده و پیگیر است. به نظر می رسد مجلس 
و کمیسیون های تخصصی هر کدام وظیفه دارند در حیطه وظایف خود وارد مسائل و 
مشکلات شوند. کمیسیون اصل نود هم باید به صورت ویژه مسئله حقوق های نجومی را 
پیگیری کند. قطعا مجلس باید قانونی را وضع و سقفی را برای حداقل و حداکثر حقوق 
تعیین کند. امیرآبادی در خصوص علت بروز پدیده حقوق های نجومی در کشور، گفت: در 
حال حاضر پرداخت های سازمان های دولتی براساس قانون خدمات کشوری است. مشکل 
اصلی ما در شرکت ها، موسسات مالی اعتباری، بیمه و مراکزی است که تحت قوانین خاص 
اداره و اختیارات قانونی به  مدیران آنها داده شده است. یعنی تصمیمات گرفته شده توسط 
مدیران این مجموعه ها هم در یک محمل قانونی گرفته شده است؛ اما در تصمیمات، 
روحیه های انقلابی و مشکلات مردم در نظر گرفته نشده است. این موضوع تبعیض طبقاتی 
را بیشتر از گذشته می کند و باعث بی انگیزگی و بدبینی مردم می شود. در هر صورت 
بروز چنین مشکلاتی با آرمان های انقلاب اسلامی، ارزش های انقلاب منافات دارد و در 

راستای اهداف انقلاب ما نیست.
در مبارزه با فساد باید انصاف را رعایت کرد

این نماینده مجلس در خصوص طرح موضوع حقوق های نجومی در آستانه انتخابات 
ریاست جمهوری 96 و احتمال استفاده ابزاری از آن برای حمله به دولت، گفت: متاسفانه 
فساد در همه دولتها کم و بیش وجود داشته و دارد، ضمن اینکه مبارزه با فساد هم وجود 
داشته است. به هر صورت در حال حاضر مسئله حقوق های نجومی مطرح شده و در قبل 
مسئله اختلاس ها مطرح بود. نمی شود گفت اگر کسی چنین مسائلی را مطرح می کند 

برای مقابله با دولت و تضعیف آن است. در مبارزه با فساد باید انصاف را رعایت کرد.
وی در پایان در خصوص نوع برخورد با مدیران متخلف، گفت: باید با متخلفین برابر 
قانون رفتار شود. کسانی که دریافتهای بیش از حد و خلاف قانون داشته اند، باید این مبالغ 

را به بیت المال برگردانند.

نایب رییس جبهه پیروان خط امام و رهبری:

احتمال حمایت اصولگرایان 
از احمدی نژاد صفر است

نایب رییس جبهه پیروان خط امام و رهبری گفت: در شرایط کنونی، احتمال حمایت 
اصولگرایان از احمدی نژاد صفر است اما کسی از آینده خبر ندارد.

محسن کوهکن درباره برنامه های اصولگرایان برای انتخابات ریاست جمهوری سال 
آینده و کاندیداهایی که تاکنون بررسی شده اند، اظهار کرد: برآوردمان این است که شیوه 
کار اصولگرایان به سمت و سویی حرکت کند که در نهایت برای معرفی کاندیدا به یک 
فرآیند برسند؛ همان گونه که برای انتخابات مجلس به یک فرآیند رسیدند؛ یعنی با هم 
می نشینند و تصمیم می گیرند. استنباط من این است که به هر جهت به یک جمع 
بندی می رسند. نماینده مردم لنجان درباره کسانی که اصولگرایان تاکنون کاندیداتوری 
آنها را بررسی کرده اند سکوت کرد و گفت نباید چیزی بگوید تا کاندیداها لو نروند. کوهکن 
تاکید کرد:  البته تلاش های فردی و جمعی در این زمینه شکل گرفته و اکنون هم مشغول 
هستیم. مهم این است که در زمان خودش مجموعه این تلاش ها زیر یک سقف برود و بر 
اساس خرد جمعی زیر آن سقف تصمیم گرفته شود. وی با تاکید بر اینکه تلاش می کنیم 
تک کاندیدا باشیم، بیان کرد: بر اساس صحبت هایی که در کلان مجموعه اصولگرایان 
شده، امید داریم که به تک کاندیدایی برسیم، البته باید منتظر باشیم و ببینیم در بزنگاه 
چه می شود. کوهکن درباره احتمال حمایت اصولگراها از کاندیداتوری احمدی نژاد گفت: 
با اطلاعاتی که الان دارم، در حال حاضر احتمال حمایت از احمدی نژاد را صفر می دانیم. 
البته شما می دانید که در زمان انتخابات اتفاقاتی می افتد و شرایطی پیش می آید که قابل 
پیش بینی نیست. همانطور که اصلاح طلب ها خودشان کاندیدا داشتند و ترجیح می دادند از 
کاندیدای خودشان حمایت کنند اما شرایط به گونه ای رقم خورد که مجبور شدند از آقای 
روحانی حمایت کنند در حالی که کاندیدای اولیه آنها نبود. عضو جبهه پیروان خط امام و 
رهبری ادامه داد: لذا الان من اصلا پیش بینی نمی کنم که اصولگرایان حول آقای احمدی 
نژاد جمع شوند چون آقای احمدی نژاد منتقدین بسیار بسیار جدی در بین اصولگرایان به 
ویژه آنها که تعیین کننده هستند دارد، اما معلوم نیست در آینده چه شرایطی پیش آید و 
البته امیدواریم کار به آنجا نکشد. کوهکن درباره احتمال حمایت اصولگرایان از کاندیداتوری 
روحانی برای انتخابات سال 96 نیز گفت: برخی از دوستان مصاحبه کردند و به ضرس 
قاطع گفتند اینگونه است اما من این موضوع را قابل پیش بینی نمی دانم. بستگی به اتفاقات 
این دوره یک ساله نیز دارد. من فکر می کنم به هر میزان که دولت در پیاده کردن اقتصاد 
مقاومتی موفق شود و در این مدت کوتاه، کشور را از رکود خارج کرده و نرخ بیکاری را پایین 
بیاورد، توجه اصولگرایان به سمت روحانی جلب خواهد شد؛ اما اگر در این زمینه موفق 
نباشد، اصولگرایان با چه دستمایه ای می توانند از او حمایت کنند؟ وی افزود: به هر جهت 
آقای روحانی رئیس جمهور شده اند و همه فرصت ها و مسئولیت ها در اختیار اصلاح طلبان 
و کارگزاران بوده است. اصولگرایان برای خدمت محلی از اعراب نداشتند. با این شرایط هم 
اگر خروجی کار مناسب باشد باز هم جمعی از اصولگرایان حتما به سمت ایشان خواهند 
رفت. کوهکن توضیح داد: من با دوستانم که صحبت می کنم برداشتم این است که اگر 
دولت در بخش اقتصادی به خصوص اقتصاد مقاومتی گام محسوسی برای مردم بردارد 
نقطه ای خواهد بود که گرایشات به سمت او بیشتر می شود. کوهکن در پاسخ به این سوال 
که آیا ملاک اصولگرایان برای حمایت از یک کاندیدا احتمال رای آوری اوست،  بیان کرد:  
اصولگرایان با اینگونه تحلیل ها وارد عرصه نمی شوند. سوابق آنها هم نشان می دهد که رای 
آوری برای آنها ملاک نبوده است. در دوره اولی که آقای احمدی نژاد رای آوردند در هفته 
آخر نظر سنجی ها نشان می داد که آقای لاریجانی رای نمی آورد اما اصولگراها تا دقیقه ۱۰۰ 
انتخابات با ایشان ماندند و نگفتند کاندیدای رقیب رای بالاتری دارد و آقای لاریجانی را رها 
کنند. وی تاکید کرد: اینکه مبنای حمایت از کاندیدایی را رای آوری و مقبولیت باشد و 

توجهی به سایر ویژگی ها نباشد، چندان با معیارهای اصولگرایی سازگاری ندارد.

حجت الاسلام ناطق نوری: 

باید منافذ فرار قانونی فیش های حقوقی 
مسدود شود

 عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت:  باید منفذه های فرار قانونی فیش حقوقی 
مسئولان را مسدود کرد و آنها نباید بگویند که این شرکت ها و کسانی که در جایگاه مدیر 
عامل و جایگاه هیات مدیره قرار گرفته اند و به طور کلی به دریافت این مبالغ اقدام می کنند 

تحت عنوان شرکت های خصوصی هستند.
حجت الاسلام والمسلمین علی اکبر ناطق نوری که در راهپیمایی روز قدس حضور یافته 
بود، با اشاره به اهمیت این روز اظهار داشت: روز قدس نه تنها در ایران و جمهوری اسلامی 
بلکه به عنوان یک نماد همه گیر برای بیان و تشریح جنایات رژیم صهیونیستی در تمامی 
دنیا دارای اهمیت ویژه ای است. وی ادامه داد: در تمامی کشور ها و برای تمامی ایام ملی 
روزی را مشخص کرده اند که روز قدس در جمهوری اسلامی توانسته مساله فلسطین و 
قدس را نه تنها در داخل ایران بلکه تمامی دنیا و کشورهایی که دولت های آن ها خواستار 
فلسطین بدون اسرائیل هستند، بروز و ظهور کند. این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام 
در خصوص انتشار فیش های حقوقی چند تن از مدیران در فضای مجازی و رسانه ها افزود: 
راهکارهای زیادی می توان برای این موضوع و مقابله با آن مورد نظر قرار داد اما مهم این 
است که باید منفذه های فرار قانونی این طیف را مسدود کرد و مسئولان نباید بگویند که 
این شرکت ها و کسانی که در جایگاه مدیر عامل و جایگاه هیات مدیره قرار گرفته اند و به 
طور کلی به دریافت این مبالغ اقدام می کنند تحت عنوان شرکت های خصوصی هستند. 
وی افزود: نباید مسئولان بگویند که این شرکت ها آیین نامه داخلی دارند و جزء مستثنیات 
به حساب می آیند. به نظر من همان طور که چندین روز قبل هم در این مورد صحبت هایی 
را داشتم و در ایام ماه مبارک به آن اشاره کردم می بایست تمامی مستثنیات حذف شود 

و تمامی آن ها تحت یک نظام هماهنگ اقدام به دریافت و پرداخت حقوق معین کنند.

حجت الاسلام هادی خامنه ای:

 اصلاح طلبان از روحانی عبور نمی کنند 
 حجت الاسلام سید هادی خامنه ای با اشاره به نقش سعودی ها و تکفیری در تضییع 
حقوق فلسطینی ها گفت: این افراد بیشتر از خود صهیونیست ها علیه مسلمانان عمل می کنند.

خامنه ای در حاشیه راهپیمای روز جهانی قدس در گفت وگو با ایلنا در پاسخ به سوالی 
درباره حضور احمدی نژاد در انتخابات گفت: بنده در مورد اشخاص اظهارنظر نمی کنم. 
خامنه ای درباره اجماع انتخاباتی اصلاح طلبان نیز تصریح کرد: اصلاح طلبان در حال حاضر 
مشغول آمادگی برای ورود به انتخابات هستند. وی همچنین در خصوص اینکه آیا عبور 
از روحانی از سوی اصلاح طلبان صحت دارد یا خیر نیز خاطرنشان کرد: این قضیه به هیچ 
وجه صحت ندارد. وی در ادامه درباره فیش های حقوقی و اینکه چرا در دولت گذشته اخبار 
حقوق های نجومی و اختلاس های دولت گذشته انتشار پیدا نمی کرد؟ اظهار داشت: دولت 
باید هرچه زودتر قضیه فیش های حقوقی را شفاف کند و اگر واقعیت داشته آنها را حل 
کند و اگر واقعیت نداشت توضیح دهد. وی گفت: مطرح شدن این موضوع برای آن است 
که اختلاف های بزرگ گذشته به دست فراموشی سپرده شود. هادی خامنه ای تصریح 
کرد: البته باید توجه داشت در مباحث خاصی مانند لیست فیش های حقوقی با صرف 
نظر از اینکه هدف بعضی ها از انتشار آنها چیست قابل بررسی است. وی خاطرنشان کرد: 
این موضوع باید از سوی مسئولان امر دنبال شود و اگر فساد وجود دارد حل شود. هادی 
خامنه ای همچنین با اشاره به نقش سعودی ها و تکفیری در تضییع حقوق فلسطینی ها 

گفت: این افراد بیشتر از خود صهیونیست ها علیه مسلمانان عمل می کنند.

محمد جواد ظریف: 

اسرائیل و تکفیری ها یک خطر هستند
وزیر امورخارجه کشورمان گفت: رژیم صهیونیستی و گروه های تکفیری در واقع یک 
خطر هستند که هر دو از سمت قدرت های مشابه در سطح جهان و منطقه هدایت می شوند.

محمد جواد ظریف در حاشیه راهپیمای روز جهانی قدس اظهار داشت: تکفیری ها و 
حامیان آنها واقعیت دشمنی اسرائیل با جهان اسلام را فراموش کرده و حرکات و اقدامات خود 
را به جای اینکه به سمت این رژیم هدف بگیرند به سوی مسلمانان قرار داده اند و این یکی از 
بزرگترین خطراتی است که امروز نه تنها جهان اسلام بلکه تمام جهان را تهدید می کند. وزیر 
امور خارجه کشورمان افزود: مردم مسلمان و آزادیخواه جهان با حضور فعال در راهپیمایی روز 
قدس که میراث بزرگ امام خمینی )ره( است به دنبال این هستند که جلوی این سیاست های 
غلط و تغییر جهات را بگیرند و اجازه ندهند انحراف از واقعیت جهان اسلام را تهدید کند. ظریف 
تصریح کرد: هم رژیم صهیونیستی و هم گروه های تکفیری در واقع یک خطر هستند که هر 

دو از سمت قدرت های مشابه در سطح جهان و منطقه هدایت می شوند.

مجمع روحانیون مبارز:

 موضع ما حمایت قاطع از دولت و شخص 
روحانی است

مجمع روحانیون مبارز خبر کلید خوردن »عبور از روحانی« در این تشکل اصلاح طلب 
را تکذیب کرد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی و خبری جماران، متن این تکذیبیه بدین شرح است: در 
برخی از سایت ها مطلبی بدین مضمون که در جلسه ی مجمع روحانیون مبارز عبور از 
روحانی کلید خورد، منتشر شده است. بدین وسیله اعلام میدارد که این خبر از اساس کذب 
محض و در راستای تشویش اذهان عمومی و تضعیف دولت تدبیر و امید و شخص رییس 
جمهور محترم است. مجمع روحانیون مبارز تاکنون مطلقا در رابطه با انتخابات ریست 
جمهوری آینده جلسه و گفتگویی نداشته است و موضع این مجمع حمایت قاطع از دولت 
و خصوصا شخص جناب آقای دکتر روحانی رییس جمهور محترم است. و تلاش های 
گسترده تخریبی برخی رسانه های مخالف دولت و کانون های فشار علیه مردم را به شدت 
محکوم نموده و آن را بر خلاف منافع ملی و اخلاق اسلامی میدانیم و همگان را به رعایت 

اخلاق  صداقت و امانت داری خصوصا در ماه مبارک رمضان دعوت میکنیم.

یادداشت

اخبــار

رئیس جمهوری، دولت یازدهم را پشتیبان 
و در کنار اصحاب فرهنگ و هنر دانست و 
تاکید کرد: هنرمندان و اصحاب فرهنگ و هنر 
در خط مقدم معرفی ایران متمدن و فرهنگ 
دوست به جهان هستند و همه باید دست به 
دست هم برای ایرانی قدرتمند، توسعه یافته و 

پرافتخار تلاش کنیم.
به گزارش ایرنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
ریاست جمهوری، حسن روحانی پنجشنبه 
شب و در ضیافت افطار با اهالی فرهنگ و 
هنر اظهارداشت: اگر می خواهیم در جهان 
امروز قدرتمان را در برابر قدرتهای دیگر به رخ 
بکشانیم، بخش بزرگی از این قدرت در حوزه 
فرهنگ و هنر است. رئیس جمهوری با تاکید 
بر نقش هنرمندان در مقابله با ایران هراسی و 

ارائه چهره واقعی ایران اسلامی به جهان گفت: برخی تلاش 
دارند جهان را از ایران و ایرانیان بترسانند و قدرت نرمی 
که می تواند با این توطئه مقابله کند و چهره واقعی ایران 
متمدن را به جهان ارائه نماید، بی تردید اصحاب فرهنگ و 
هنر هستند. روحانی با اشاره به جایگاه ویژه ایران در طول 
تاریخ و به عنوان نخستین کشور منطقه که قانون، عدالتخانه 
و مجلس داشته و برای استقلال و آزادی انقلاب کرده است، 
گفت: اینکه موسیقی هنرمند ایرانی در سالن های بزرگ 
موسیقی جهان شنیده شود و اینکه فیلمهای ایران در عرصه 
جهانی مطرح شوند، افتخاری برای ایران و ایرانی است و 
معلوم نیست چرا برخی از این موضوع خرسند نیستند. همه 
ما ایرانیان امروز اهداف، آرزوها و مشکلات مشترک داریم که 
برای تحقق اهداف و آرزوها و رفع مشکلات، باید دست به 

دست هم دهیم.
رئیس جمهوری بخش عمده ای از افتخارات ایران در 
طول تاریخ را دستاورد اصحاب فرهنگ و هنر و شاعران نامدار 
ایرانی برشمرد و گفت: امروز در شرایطی می توانیم با جهان 
تعامل درست داشته باشیم و از فرصت های منطقه ای و 
جهانی استفاده کنیم که با چهره قدرتمند و واقعی فرهنگی 
این مرز و بوم ظاهر شویم. روحانی با بیان اینکه نمایندگان 

بزرگ ملت ایران در طول سالیان گذشته نشان دادند که 
مشکلات قابل حل و فصل است، گفت: ما می توانیم مشکلات 
پیچیده را در سطح جهانی حل و فصل کنیم و به دنیا بگوئیم 
که ایران هراسی نابجا بوده و تعامل با ایران به نفع منطقه 
وجهان است. روحانی تاکید کرد: هنرمندان می توانند بهترین 
یاور ملت در این مسیر باشند تا واقعیت های تمدنی این ملت 
را به جهانیان به خوبی معرفی کنند. پس باید این قدرت 

بزرگ نرم را پاس بداریم و از هنرمندانمان حمایت کنیم. 
رئیس جمهوری با بیان اینکه همه توان ها و قدرت ها در 
قدرت مجریه جمع نیست اما قدرت مجریه با همه توانی که 
در اختیار دارد پشتیبان اصحاب فرهنگ و هنر بوده و خواهد 
ماند، تصریح کرد: امروز مشکلاتی در این کشور داریم که 
تنها در کنار یکدیگر با وحدت و اتحاد بیشتر می توان این 

مشکلات را حل و فصل کرد. 
روحانی با اشاره به اینکه اکنون جامعه ایران در زمینه 
اخلاق، وحدت، مهربانی، نزدیکی و فاصله گرفتن از افراط ها 
و خشونت ها نیازمند به فعالیت فرهنگی و هنری است، 
به خوبی می توانند  هنرمندان  امروز  خاطرنشان ساخت: 
آسیب های اجتماعی را کم کنند و جوان های ایرانی را در 

مسیر نجات کشور قرار بدهند.
رئیس جمهوری با تأکید بر اینکه افتخار همه ما این است 

که ایرانی سربلند داشته باشیم و سربلندی 
ایران در سایه توسعه، اشتغال و تعامل با سایر 
کشورها امکان پذیر است، گفت: حتی پیشرفت 
فرهنگ و هنر هم در سایه تعامل با جهان 
بهتر امکان پذیر است. برای اینکه به اهدافمان 
روحانی  کنیم.  کم  را  فاصله ها  باید  برسیم، 
افزود: اختلاف نظر و سلیقه در یک کشور 8۰ 
میلیونی با قومیت ها، افکار، ایده ها، احزاب و 
جناح های مختلف طبیعی است اما مهم این 
است که تلاش کنیم در برخورد با یکدیگر 

اعمال سلیقه نکنیم.
رئیس جمهوری با تأکید بر اینکه قانون 
افزود: اگر معیار  باید در کشور معیار باشد، 
قانون باشد و سلیقه ها در زندگی و کیفیت 
کار یکدیگر مداخله نکنند، آنگاه می توانیم هنر 

خلاق داشته باشیم.
هنر خلاق با آزادی و امنیت کامل امکان پذیر است

روحانی با بیان اینکه هنر خلاق با آزادی و امنیت کامل 
امکان پذیر است، ادامه داد: با دست لرزان نمی توان نقاشی 
خوب و همچنین با دل ترسان نمی توان کار هنری بزرگ 
تحویل جامعه داد. رئیس جمهوری با تأکید بر اینکه امروز 
باید زمینه را برای فضای مناسب تبلور آثار هنری آماده 
بکنیم، اظهار داشت: همه تلاش دولت این است که این 
فضای مناسب را برای هنرمندان جامعه بوجود آورد و این 
دولت تنها به فکر سیاست خارجی و یا اقتصاد نیست. دولت 
تدبیر و امید به فکر خواست مردم است که خواست مردم، 
تنها اقتصاد، سیاست نیست، بلکه هنر و فرهنگ هم هست. 
روحانی با بیان اینکه نام، نشان و محبوبیت سیاستمداران 
کمتر در ذهن مردم می ماند، تصریح کرد: اما نام و محبوبیت 
اصحاب فرهنگ و هنر بیشتر در خاطره ها ماندگار می شود. 
رئیس جمهوری با اشاره به اینکه همه باید در کنار یکدیگر 
ملت بزرگ و پرآوازه ایران  را یاری و از مشکلات عبور کنیم، 
خاطر نشان ساخت: تنگ نظری در هر جامعه ای وجود دارد، 
اما نباید از تنگ نظران بهراسیم و باید به راه خود ادامه دهیم 

چرا که ملت ما پشتیبان و طرفدار سعه صدر است.

رئیس جمهوری در ضیافت افطار با اهالی فرهنگ و هنر:

نباید از تنگ نظران بهراسیم
اخبار

محمدرضا عارف با بیان اینکه دشمنان در حال شیطنت 
و تفرقه اندازی میان مسلمانان  هستند، گفت: در آخر امت 

اسلامی پیروز است.
محمدرضا عارف با حضور در جمع راهپیمانان تهرانی 
ضمن تجلیل از حضور پرشور مردم در راهپیمایی جهانی 
روز قدس با اظهار اینکه حضور مردم در این راهپیمایی 
نشانگر انسجام و همبستگی امت های اسلامی است، عنوان 
کرد: دشمنان مطمئن باشند علی رغم شیطنت هایی که 
می کنند و قصد شکاف میان امت اسلامی را دارند، در آخر 
امت اسلامی پیروز است. عارف اظهار داشت: روز قدس، 
روز همبستگی امت اسلامی است که به عنوان وحدت ملت 

مسلمان انتخاب شده است.
تحقق  برای  روز  این  در  جهان  مسلمانان  گفت:  او 
آرمان های ملت مسلمان فلسطین به خیابان می آیند و بنده 
نیز به عنوان یکی از شهروندان این کشور خود را موظف 

می دانم در این راهپیمایی شرکت کنم. رئیس فراکسیون 
امید در مجلس دهم حضور مردم در راهپیمایی روز جهانی 
قدس را نشان دهنده انسجام و همدلی ملت اسلامی دانست 
و گفت: مطمئن باشید علی رغم تمام شیطنت هایی که 
ازسوی دشمنان صورت می گیرد، قطعاً پیروزی از آن ما 
خواهد بوداین نماینده اصلاح طلب مردم تهران در مجلس 
همچنین در پاسخ به سوالی درباره فیش های حقوقی 
خاطرنشان کرد: متاسفانه شاهد هستیم ازسوی برخی 
از مدیران به نوعی سواستفاده از اختیارات صورت گرفته 
است و این درحالی است که از مدیران توقع می رفت که 
با درنظر گرفتن وضعیت مردم، حداقل عرف جامعه رعایت 
کنند. عارف اعلام کرد: درحالی که مردم برای دریافت 
وام های ۲ الی 3 میلیونی دچار مشکل هستند، این توقع از 
مدیران ارشد وجود دارد که هر چه بیشتر به مردم توجه 
داشته باشند. او گفت: با این حال، باید توجه کنیم کسانی 

که چنین حقوق هایی را تصویب و تایید کردند نیز مورد 
برخورد قرار گیرند. برخورد با این مسئله نباید محدود به 
دریافت کنندگان این حقوق ها و وام ها شود؛ بلکه باید با 
تصویب کنندگان و تاییدکنندگان نیز برخورد شود. رئیس 
فراکسیون امید همچنین در پاسخ به سوال دیگری در 
ارتباط با عدم ارائه گزارش دیوان محاسبات به مجلس، 
علی رغم سپری شدن بیش از دو هفته، خاطرنشان کرد: 
سوال بسیار جدی و مهم این است که دیوان محاسبات 
و سازمان بازرسی کل کشور در ارتباط با این مسئله چه 
کرده اند. او ادامه داد: سازمان بازرسی کل کشور باید به 
مجلس و مردم گزارش دهد چرا در این خصوص قصور 
کرده است و همچنین دیوان محاسبات نیز باید به مردم و 
مجلس شورای اسلامی گزارش دهد که چرا در حسابرسی 
سالانه به این مسئله بی توجه کرده و اگر به این تخلف ها 

برخورد کرده، چرا گزارشی ارائه نکرده است.

محمد رضا عارف:

از بحث حقوق های نجومی سوء استفاده سیاسی نشود

رئیس مجلس شورای اسلامی مهمترین 
مسأله امروز کشور را حل مسائل اقتصادی 
در شرایط  بودن  انقلابی  و گفت:  دانست 
امروز این است که کشورمان را آباد کنیم. 
اگر می خواهیم در مقابل غربی ها بگوییم 
شگردهای جدید شما جواب نمی دهد باید 

قدرت اقتصادی ما در داخل تقویت شود.
به گزارش جماران، علی لاریجانی در 
آیین گرامی داشت شهدای هفتم تیر در 
حوزه علمیه امام حسن مجتبی )ع( لواسانبا 
از  و حوادث پس  فرودها  و  فراز  به  اشاره 
پیروزی انقلاب اسلامی، یادآور شد: از درون 
این همه حوادث یک خط استقامت و درک 
عامل  که  آمد  وجود  به  حوادث  درست 
پایداری شد. شرایط کشور الآن متفاوت و 
از نظر امنیتی قوی و پایدار شده که نه تنها 
گروهک ها بلکه بحران های منطقه ای هم 
نتوانست در ایران تأثیر کند. شرایط منطقه 
و بین المللی نیز تغییر کرده است. بنابر این 
اگر بخواهیم با روش انقلابیون به صحنه نگاه 
کنیم باید تحلیل دقیق تری داشته باشیم. 
وی افزود: از نظر صحنه بین المللی ما دوره 
نسبتا سختی را عبور کردیم یا در حال عبور 
هستیم. مخصوصا بعد از توافق هسته ای 
شرایط متفاوتی برای ایران به وجود آمد. 
ولی باید این شرایط را درست بفهمیم. من 
هرچه به شرایط ایران و صحنه بین المللی 
نگاه می کنم بعید می دانم هیچ علامتی 
برای رفتار مسالمت آمیز در غربی ها نسبت 
به ایران مشاهده شود. ممکن است در چند 

موضوع تاکتیکی به نفعشان باشد با ایران کار 
کنند اما در مسائل مهم مثلا »جایگاه ایران 
در منطقه ما« هیچ سر سازش نمی بینیم. 
رئیس قوه مقننه تصریح کرد: از مجموع 
حرف هایی که غربی ها می زنند و رفتارهای 
آنها چند موضوع را می توان فهمید یکی این 
است که آنها دنبال این نیستند که ماجرای 
هسته ای را بر هم بزنند، چون در پس آن 
نگرانی هایی دارند؛ اما در کنار آن چند نکته 
را در نظر دارند؛ یکی از آنها این است که از 
طرق دیگر بتوانند بهانه هایی پیدا کنند که 
تحریم های دیگری علیه ایران ایجاد کنند. 
اینکه فشارها بر حزب الله لبنان را زیاد کردند 
به خاطر فشار بر ایران است. ما از قبل گفته 
بودیم که اگر غربی ها دنبال این باشند که 
به بهانه های دیگر تحریم را دنبال کنند 
ماجرای هسته ای برهم می خورد. بنابر این 

اگر این راه را می روند کج راهه است. 
وی هدف دیگر غربی ها را از بین بردن 
نفوذ ایران دانست و ادامه داد: از چند سال 
پیش یکی از آمریکایی ها گفته بود که ما 
باید بال های ایران در منطقه را بزنیم. در 
حرف ها و رفتار سیاسی خود نیز این را می 
گویند. البته ایران در مسائل بین المللی و 
منطقه ای سیاست روشنی داشته و دارد. اگر 
از فلسطین دفاع می کند این امر را وظیفه 
دینی خود می داند. ایران دنبال رقابت های 
کودکانه نیست و آرمان های بلندی را دنبال 
می کند. ما در زمینه مبارزه با دشمنان نه 
تنها جای کسی را تنگ نمی کنیم بلکه راه 

را فراخ می کنیم.
وی مهمترین مسأله امروز کشور را حل 
مسائل اقتصادی دانست و گفت: اگر ما می 
خواهیم مسائل منطقه ای هم حل شود 
نیازمند یک قدرت اقتصادی درونی هستیم. 
اگر می خواهیم در مقابل غربی ها بگوییم 
شگردهای جدید شما جواب نمی دهد باید 
قدرت اقتصادی ما در داخل تقویت شود. 
شود  نمی  ضعیف  اقتصادی  بنیه  یک  با 
شگردهای بین المللی غربی ها را از بین 
برد. اگر هم می خواهیم به مردم منطقه 
و فلسطین هم کمک کنیم باز باید قدرت 
اقتصادی ما تقویت شود. وقتی خیل بیکاران 
قابل حل است که رونق اقتصادی در داخل 

به وجود آید.
رئیس قوه مقننه یادآور شد: اینکه مقام 
معظم رهبری بارها بر اقتصاد مقاومتی تأکید 
کردند به خاطر فهم درست شرایط داخلی و 
بین المللی است. ما باید به تولید کمک کرده 
و زمینه ها را برای حضور جوانان در تولید 
برای  مجاهدت  روحیه  یک  کنیم.  فراهم 
بخش اقتصادی نیاز است. اگر کسی در حوزه 
اقتصادی کار کرد باید او را مجاهد بدانیم. اگر 
بخواهیم ایران نجات پیدا کند باید جوانان 
از  ما  دولت  و  باشند  کارآفرینی  دنبال  ما 
کارآفرینی و تولید کننده حمایت کند. بانک 
ها باید شرایط و رفتارشان را عوض کنیم. ما 
در مجلس مصمم هستیم در برنامه ششم 
شرایط را کاملا به نفع تولید کننده تغییر 
دهیم. در دولت قبل بانک ها دستور داشتند 

که همه قوانین خودشان را زیر پا بگذارند که 
به وجود آمدن بحران های اقتصادی کشور 
به خاطر آشفتگی ای بود که در بانک ها به 
وجود آوردند. این دولت باید تسهیلات را به 

سمت تولید کنندگان ببرند.
وی تأکید کرد: وظیفه انقلابی امروز ما 
تقویت اقتصاد است. اگر دولت و مجلس 
فکر  به  باید  باشند  انقلابی  خواهند  می 
تولیدکننده باشند. این انقلابی گری نیست 
بر کارخانه دار فشار  که در شرایط رکود 
بیاوریم. مالیات باید مجال دهد که او بتواند 
نفس بکشد. وقتی فضا راکد بود نمی توان 
مالیات گرفت. انقلابی بودن در شرایط امروز 
این است که ما کشورمان را آباد کنیم. باید 
از تولیدکننده حمایت کنیم. دولت، مجلس 
و قوه قضائیه ما وقتی انقلابی است که این 

جوری عمل کند.
لاریجانی گفت: اگر شرایط ما تغییر کرده 
باید فهم درست از شرایط داشته باشیم. 
امروز اگر کسی می خواهد بگوید من راه 
شهدا را می روم یک وظیفه بیشتر ندارد 
و آن این است که شرایط کشور را طوری 
مهیا کند که عزت ملت ایران حفظ شود. آن 
وقتی است که اقتصاد ما اقتصاد شکوفایی 
باشد. امیدواریم با توصیه های مقام معظم 
رهبری، همکاری قوای سه گانه و همت 
جوانان که ارزشمندترین سرمایه ما هستند، 
شاهد شرایط شکوفایی در اقتصاد و آبادانی 
کشور باشیم تا جوانان زندگی با کرامتی 

داشته باشند.

همه  از  گفت:  دادگستری  وزیر 
ظرفیت های قابل توجه فرا مرزی و راه های 
حقوقی - سیاسی برای احقاق حقوق ملت 

ایران مقابل آمریکا استفاده می کنیم.
مصطفی  والمسلمین  حجت الاسلام 
پورمحمدی وزیر دادگستری با حضور در 
برنامه تیتر امشب، درباره دیدار مسئولان 
قضایی با رهبر انقلاب گفت: رهبر انقلاب 
باشد،  انقلابی  باید  قضاییه  قوه  فرمودند 
کند.  اجرا  انقلابی  و  کند  فکر  انقلابی 
فیش های  موضوع  درباره  پورمحمدی 
دستگاه ها  همه  از  افزود:  نجومی  حقوقی 
خواسته شد که لیست حقوقی کارکنان شان 
را اعلام کنند. دولت و شخص رئیس جمهور 
برخورد قاطعانه ای با این موضوع داشتند. 
وی تصریح کرد: نظام پرداخت در کشور ما 
متفاوت است. برخی بنگاه ها بر اساس مصوبه 
هیات امنا یا هیات مدیره حقوق و مزایایی 
را تصویب کرده اند که بعضا چند برابر وزراء 

بوده است.
توفیق چندانی در بازگرداندن اموال 

زنجانی نداشتیم
افزود: رئیس جمهور  وزیر دادگستری 
چند روز گذشته به طور جدی اعلام کردند 
کسانی که در موضوع فیش های حقوقی 
وزیر  شوند.  برکنار  باید  اند  کرده  تخلف 
دادگستری با ابراز تاسف از حادثه دلخراش 
سانحه برای سربازان گفت: حق و حقوق 
خواهد  پرداخت  عزیزان  این  خانواده های 
شد. برای رسیدگی به دلایل و برخورد با 
مسببان این حادثه پرونده باز است و در 
درباره  پورمحمدی  است.  رسیدگی  حال 
آخرین اقدامات دولت برای پیگیری فاجعه 

منا گفت: باید حتما از عربستان شکایت 
کنیم؛ اما عربستان متعهد به معاهده های 
بین المللی نیست، پیگیری حقوقی هرچند 
انجام است. وی درباره  با کندی در حال 
ایران  اموال  آمریکایی ها و ضبط  راهزنی 
گفت: شکایت ایران از آمریکا در دادگاه بین 
المللی لاهه ثبت شده و در حال انجام است. 
از همه ظرفیت های قابل توجه فرا مرزی و 
راه های حقوقی - سیاسی برای احقاق حقوق 
ملت ایران مقابل آمریکا استفاده می کنیم. 
وزیر دادگستری درباه استرداد مدیرعامل 
اسبق بانک ملی گفت: متاسفانه کانادا رفتار 
خصمانه ای با کشور ما دارد و اخیرا بخشی از 
اموال ما را ضبط کرده است، اما خبر دقیق 
و قابل اتکایی درباره خاوری وجود ندارد و 
دولت کانادا همراهی برای عودت نامبرده به 
ایران نمی کند. در بازگرداندن اموال بابک 
زنجانی نسبت به گذشته توفیق چندانی 
نداشته ایم و ان شاءالله بتوانیم در رابطه با 

استرداد اموال به جایی برسیم.
عمده فرار مالیاتی در بخش
 غیر دولتی انجام می شود

وزیر دادگستری افزود: حجم فرار مالیاتی 
در کشور ما بالاست. عمده فرار مالیاتی در 
بخش غیردولتی انجام می شود. یک فرار 
مالیاتی بزرگ در حوزه کسب و کار کشور 
بوجود آمده است هرچند اخذ مالیات در 
در  پورمحمدی  است.  داشته  رشد  کشور 
ادعای  طرح  و  کرسنت  پرونده  خصوص 
خسارت طرف مقابل گفت: دولت بیشترین 
قرارداد  توافق،  با  تا  کند  می  را  تلاشش 
مقابل  طرف  کند؛  مدیریت  را  کرسنت 
دارد.  برای دریافت غرامت  نجومی  ادعای 
وزیر دادگستری با اشاره به کاهش حجم 
قاچاق کالا افزود: حجم قاچاق در کشور به 
۲5 میلیارد دلار رسید که باعث نگرانی در 
مجموعه کشور شده است. این یک بیماری 
است که با آن روبرو شده ایم. در سال ۱39۲ 

شاهد ورود ۲5 میلیارد دلار کالای قاچاق به 
کشور بودیم ولی این میزان در سال گذشته 
به ۱5 میلیارد دلار رسید و طی ۲ سال 
گذشته ایران توانست جلوی ۱۰ میلیارد 
میلیارد  بگیرد. همین ۱5  را  قاچاق  دلار 
دلار قاچاق هم رقمی بالا است و باید باز هم 
کاهش یابد و مسئولان باید تلاش مضاعف 

تری داشته باشند.
از  تقویت گمرک  به  دادگستری  وزیر 
سال گذشته اشاره کرد و گفت: در همین 
را  گازوئیل  و  نقلی  و  شبکه حمل  راستا 
نیز کنترل کرده ایم، اما یکی از مشکلات، 
اقتصاد مرزنشینان است. وی با بیان اینکه 
مرزنشینان به دلیل مشکلات اقتصادی شان 
داد:  ادامه  کنند،  می  دریافت  مجوزهایی 
دریافت مجوز و ورود کالاها بسیار موجب 
شود.  می  کشور  اقتصاد  کردن  مختل 
پورمحمدی یکی دیگر از مشکلات را ورود 
کالاها بر اساس مجوز پذیرفته شده و رسمی 
عنوان کرد و افزود: غیر از کالاهایی که از 
ورود  شوند،  می  وارد  غیررسمی  مجاری 
برخی کالاهایی که به آنها اجازه نیز داده 
این عضو  شده موجب مشکل می شود. 
اینکه معابر  بیان  با  یازدهم  کابینه دولت 
رسمی و گمرکات یکی از مشکلات قاچاق 
کالا بود، تصریح کرد: با تجهیز این معابر هر 
چند که در حد مطلوب نیست، ورودی ها 
را کنترل می کنیم. وزیر دادگستری درباره 
زمین خواری در کشور گفت: حجم زیادی 
از زمین ها برگردانده شده؛ ۴8 هزار هکتار 
جلوگیری از تصرفات شده است و 3 هزار 
هکتار جلوی تغییر کاربری زمین ها گرفته 

شده است.

علی لاریجانی:

غربی ها دنبال برهم زدن ماجرای هسته ای نیستند

پورمحمدی، وزیر دادگستری اعلام کرد:

برخورد قاطع دولت درباره فیش های حقوقی

سید عبدالجواد موسوی



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,729,000یک مثقال طلا

1,091,700یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,700,000سکه بهار آزاد ی

10,715,000سکه امامی

5,380,000نیم سکه

2,830,000ربع  سکه

1,850,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 36,800,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,600,000 پژو 

SLX 405 30,600,000 پژو 

ELX 39,700,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,000,000 تند ر 

LX 33,000,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,100,000 سمند LX سال

EF7 29,900,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

رئیس کمیسیون صنعت اتاق ایران اعلام کرد:

 مبادله 2۰ میلیارد دلاری کالای قاچاق در ایران 

رئیس کمیسیون صنعت اتاق بازرگانی ایران با اعلام اینکه ۲۰ میلیارد دلار کالای قاچاق 
در کشور مبادله می شود معتقد است قاچاق معضل اساسی بخش تولید در ایران بوده که 

باید رسیدگی شود.
به گزارش  ایسنا، ابوالفضل روغنی در مراسم گرامیداشت روز صنعت و معدن مازندران در 
دانشگاه شمال آمل با اشاره به اینکه گرایش به صنایع کوچک و متوسط از ابتدا در بخش 
تولید ایران نهادینه شده است، عنوان کرد: نخستین معضل در صنعت نقدینگی و تامین 
سرمایه مالی است، زیرا ایران یکی از گران ترین نظام های بانکی دنیا را دارد. وی با بیان 
اینکه نرخ رسمی بهره بانکی در ایران از ۲۲ تا 3۲ درصد برای بخش صنعت برآورد شده 
است، گفت: نظام بانکی از بزرگترین دلایل عدم گرایش به صنعت در ایران به شمار می رود. 
روغنی با تاکید بر اینکه از ابتدا تاکنون نرخ سود در ایران رو به افزایش بوده و درهیچ دوره ای 
کاهش نداشته است، یادآور شد: اگرچه سود سپرده ها کاهش یافته، اما سود تسهیلات در 
نظام بانکی ایران هنوز بالا بوده و هیچ کاهشی نداشته است. مدیرعامل شرکت چوب و کاغذ 
مازندران با اشاره به اینکه نظام بانکی اقتصاد ایران را غیرمولد کرده است و بانک ها به سمتی 
حرکت کردند که عموما بر علیه تولید عمل می کنند، افزود: از سویی نیز بیشترین مالیات در 
اقتصاد ایران به جای زمین و مسکن به بخش تولید اختصاص یافته است. وی با اعلام اینکه 
استراتژی توسعه صنعتی ایران طراحی شده است، اما کشور دارای رفتار متناسب برای اجرای 
این استراتژی نیست و در کنار آن آمایش صنعتی نیز قابل اجرا نخواهد بود، بیان کرد: ایران 
در تجارت خارجی نیز موفق نبوده است و در بخش تجارت بنگاه های کوچک هنوز موفق به 
صادرات نشده اند و بیشترین صادرات ایران هنوز میعانات گازی است و به بخش نفت تعلق 
دارد. رئیس کمیسیون صنعت اتاق بازرگانی ایران با تاکید بر اینکه وضعیت نیروی کار نیز 
در ایران برابر شرایط قانونی نیست و نمی تواند یک شرایط برابر برای نیروی کار فراهم کند، 
بیان کرد: از مهمترین معضلات ایران نظام بانکی است و نرخ ارز نیز از فاکتورهایی است که بر 
صنعت تاثیرگذار است. وی با اشاره به اینکه در نشست با جهانگیری معاون اول رئیس جمهور 
درخواست کردیم که مراحل اجرای هدفمندی یارانه ها به صورت کامل اجرایی شود، تصریح 
کرد: از ۷ مرحله هدفمندسازی یارانه ها فقط سه مرحله اجرایی شده است که یکی از این 
مراحل ارزان کردن و تقسیط هزینه انرژی برای واحدهای تولیدی است که هنوز عملی نشده 
است. روغنی با اعلام اینکه امروز ۲۰ میلیارد دلار قاچاق در کشور مبادله می شود، بیان کرد: 

قاچاق معضل اساسی بخش تولید در ایران است که باید رسیدگی شود.

با توجه به هماهنگی های  وزیر  راه و شهرسازی 
فرانسه و آمریکا از صدور اجازه عقد قرارداد ایرباس با 
ایران از سوی دفتر کنترل دارایی های وزارت خزانه 
داری آمریکا )OFAC( و همچنین قصد ایران برای 
بازپس گیری سهم چهار میلیارد دلاری خود از آسمان 

منطقه خبر داد. 
به گزارش ایرنا بر پایه آمارهای منتشر شده وزارت 
جمهوری  خردادماه،  ام  سی  در  شهرسازی  و  راه 
اسلامی ایران دارای ۱۷ شرکت بهره بردار هواپیمایی 
فروند  مجموع ۲۷3  در  آن  هوایی  ناوگان  و  است 

می رسد که ۲66 فروند از آن مسافری است. 
از این میزان ناوگان فعال کشور را ۱63 هواپیما )65 
درصد کل( و شمار صندلی های فعال را ۲6 هزار و 
6۲6 عدد تشکیل می دهد.متوسط عمر کل ناوگان 
ایران ۲3.۷۴ سال و متوسط عمر کل ناوگان فعال 

۲۲.9 سال است.
در همین پیوند به گزارش وزارت راه و شهرسازی، 
»عباس آخوندی« درباره وضع ناوگان هوایی کشور 
گفت: اکنون ۲66 هواپیما در کل ناوگان هوایی داریم 
که ۱۱۰ فروند آن غیرفعال است، بنابراین فقط ۱56 
فروند هواپیمای فعال با میانگین عمر ۲3 سال داریم.

وی تاکید کرد استفاده بیشتر از هواپیماهایی که در 
آستانه ۲۴ سالگی قرار دارند، هزینه اضافه بر دوش 
صنعت می گذارد. هزینه تامین قطعات این هواپیماها 
و تعمیر آنها بسیار گران است و برخی قطعات دیگر 
در بازار نیست. همچنین مصرف سوخت این هواپیماها 
بسیار بالاست.وزیر راه و شهرسازی گفت: بسته به سال 
های مختلف، فقط پول بلیتی که ایرانیان به ایرلاین 
های خارجی پرداخت می کنند بین سه میلیارد تا 
چهار میلیارد دلار است که به دلیل وضع تاسف بار 
ناوگان هوایی نتوانستیم از این سهم استفاده کنیم و 
پول زیادی از ایران خارج شده است.آخوندی یادآوری 
کرد: اگر بخواهیم خرید هواپیما را از جهت حرفه ای 
بررسی کنیم، سازمان هواپیمایی کشور و وزارت راه 
مرجع آن است. از جنبه اقتصادی نیز شورای اقتصاد 
و رییس جمهوری تصمیم می گیرند. ما این بحث را 
مکرر در خدمت رییس جمهوری مطرح کرده ایم و با 

آن موافقت شده است.
 *خرید هواپیما برای استفاده از ظرفیت 

ترانزیتی کشور
 وزیر  راه و شهرسازی گفت: مسافر ما را از تهران به 

دوبی می برند و سپس به جای دیگر منتقل می کنند. 
در حالی که مسیر معقول تهران است اما با ناوگان 
موجود امکان رقابت و استفاده از ظرفیت ترانزیتی خود 

را نداریم.
خرید  قرارداد  وضعیت  آخرین  درباره  آخوندی 
هواپیمای ایرباس از فرانسه گفت: وقتی قراردادی در 
حضور رییس جمهوری فرانسه تنظیم شود به طور 
قطع تا جایی مورد تدبیر این مقام عالی قرار گرفته 
است که از آن حمایت می کند. تصور ما این طور است 
که هماهنگی های اولیه در طرف مقابل صورت گرفته 

که اجازه عقد قرارداد با دولت ایران صادر شده است.
به گزارش ایرنا، پس از آغاز اجرای برجام در دی ماه 
۱39۴، رییس جمهوری اسلامی ایران بهمن ماه پارسال 
در سفر به پاریس، قرارداد با ایرباس فرانسه را امضا 
کرد. این قرارداد مربوط به خرید ۱۱8 فروند هواپیمای 

ایرباس بود. 
فرانسوی  »طرف  شهرسازی،  و  راه  وزیر  گفته  به 
متعهد شده است در سال جاری میلادی هشت فروند 
و تا سال ۲۰۲۴ میلادی- یعنی در یک بازه زمانی 
هشت ساله- ۱۱۰ فروند هواپیما به ایران ایر تحویل 
دهد.«آخوندی آن زمان افزوده بود: در مجموع ۱۱8 
فروند هواپیما شامل ۴5 فروند ایرباس 3۲۰، ۴5 فروند 
و  ایرباس 35۰  فروند  و ۱6  از سری 33۰  ایرباس 
همچنین ۱۲ فروند ایرباس 38۰ خریداری شد.اکنون 
وزیر راه و شهرسازی درباره شیوه تامین مالی برای 
خرید ناوگان جدید توضیح داد: قرارداد خرید هواپیما 
به صورت اجاره به شرط تملیک است؛ یعنی اینکه 
شرکتی بین ما و ایرباس قرار می گیرد و این شرکت 
کل پول را به ایرباس می دهد و به صورت اجاره به شرط 
تملیک هواپیماها به ما اجاره داده می شود. وقتی اقساط 

تمام می شود مالکیت نهایی دراختیار ما قرار می گیرد. 
به گفته وی، مبلغ اجاره از محل خدمات ارایه شده 

مانند فروش بلیت تامین می شود.
آخوندی افزود: یک شرکت لیزینگ هواپیمایی همه 
مبالغ را تامین می کند و هواپیماها را اجاره به شرط 
تملیک در اختیار ما قرار می دهد.وی تاکید کرد با این 
مدل مالی نه دولت و نه بانک مرکزی زیربار قرض 

نمی روند.
آخوندی درباره خرید هواپیماهای پهن پیکر یادآوری 
انتخاب  کرد: ما برای خرید هواپیمای A38۰ حق 
داریم و به هیچ وجه تعهدی برای خرید آنها نداریم. 
وی درباره تصمیم دولت برای خرید این هواپیماهای 
دوربرد گفت: این تصمیمی است که باید پنج سال آینده 
در کشور گرفته شود و شخصی که آن زمان مسئول 
خریداری هواپیما در کشور است مشخص می کند باید 

از این گزینه )دوربردی( استفاده شود یا نه. به نظر 
من برخورداری دولت و ملت ایران از این حق انتخاب 
اقدامی خوب و مناسب محسوب می شود.وزیر راه و 
شهرسازی تاکید کرد »ضرورت دارد از رقابت سازنده ها 

استفاده حداکثری به نفع مردم داشته باشیم«.
به گزارش ایرنا، چندی پیش دبیر انجمن شرکت های 
هواپیمایی درباره مشکلات ایرباس برای فروش هواپیما 
به ایران گفت »بین شرکت های بوئینگ و ایرباس 
دارد که  ایران وجود  بازار  در  تنگاتنگی  رقابت  یک 
متاسفانه فروش هواپیما به ایران را با مشکل روبرو 
برای  ایرباس  یادآوری کرد شرکت  کرده است.«وی 
را داشته  اوفک  باید مجوز  ایران  به  فروش هواپیما 
باشد اما آمریکا می خواهد ابتدا مشکل بوئینگ را برای 
ورود به بازار ایران حل کند، بنابراین ایران ایر و این 
شرکت ها هنوز در حال مذاکره اند تا مشکلات رفع 
شود.مدیرعامل ایران ایر نیز به خبرگزاری انگلیسی 
»رویترز« اعلام کرد: این شرکت در حال مذاکره برای 
انعقاد یک قرارداد تاریخی خرید هواپیما با بوئینگ است 
که احتمالا مشابه سفارش خرید بیش از ۱۰۰ فروند 
هواپیما از ایرباس خواهد بود اما موانع پیش روی هر 
دوی این قراردادها باید حل شود تا توافق پارسال در 

زمینه لغو تحریم ها رعایت شود.
به گفته وی، ایران برای یک دهه آینده به دستکم 

3۰۰ فروند هواپیما نیاز دارد.
»اصغر فخریه کاشان« قائم مقام وزیر راه و شهرسازی 
برای  بانکی  امکانات  گفت:  نیز  هوانوردی،  امور  در 
از  این هواپیماها وجود دارد.  پرداخت هزینه خرید 
از  قرارداد  این  قرار نیست هزینه  سوی دیگر، اصلا 
ایران پرداخت شود که نگران این موضوع باشیم. طبق 
توافق ها این هزینه ها را شرکت اجاره دهنده هواپیما 

تامین می کند.
این مقام تاکید کرد »به طور قطع تحریم های بانکی 
در قرارداد با ایرباس موضوعیت ندارد؛ زیرا اعتبار این 
قرارداد را از طریق فاینانس تامین خواهیم کرد. با وجود 
این، اکنون منتظر پایان مذاکرات قراردادی هستیم که 
در جریان است و با صدور مجوز اوفک برای فروش 
تحویل  و  قرارداد  انعقاد  پروسه  ایرباس،  به  هواپیما 

هواپیماهای جدید آغاز می شود.«
وی پیش بینی کرد »تا پایان ماه ژوئن )دهم تیرماه( 
مذاکرات قراردادی به پایان می رسد و تا آن زمان نیز 

اوفک مجوز فروش هواپیما را صادر می کند.«

آخوندی:

 ایرانیان سالیانه 4میلیارد دلار از ایرلاین های خارجی بلیت می خرند

شنبه دوازدهم تیر 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4039

قیمت دلار در چند روز اخیر رکورد سال 95 را زد و از 
آستانه 35۰۰ تومان رد شد. با این حال برخی معتقدند 
قیمت دلار همچنان پایین است و دولت نباید از افزایش 
قیمت دلار ممانعت کند. استدلال این دسته از کارشناسان 
این است که افزایش قیمت دلار باعث افزایش صادرات و 
کاهش واردات شده و این به نفع اقتصاد کشور است.آیا 
دولت مانع از افزایش قیمت دلار شده است؟ آیا قیمت دلار 

باید افزایش یابد؟
قیمت دلار در ایران ارزان است

دکتر مهدی پازوکی استاد دانشگاه و کارشناس مسائل 
اقتصادی در گفتگو با فرارو گفت: »نرخ ارز باید در بازار ارز 
و به وسیله عرضه و تقاضای ارز تعیین شود و دولت باید 
به عنوان سیاست گذار کلان اقتصادی که هدف آن ثبات 
اقتصاد است اقتصاد و متغیرهای کلان اقتصادی از جمله 
نرخ ارز را راهبری کند.«وی ادامه داد: »بنا به گزارش بانک 
مرکزی در سال 9۴ نرخ تورم حدود ۱۲ درصد بود. لذا اگر 
بر اساس مبانی تئوری های اقتصادی، ارز را هم به عنوان 
یک کالا در نظر بگیریم آنگاه قیمت ارز نیز باید بر اساس 
نرخ تورم تعدیل شود که اگر این اتفاق روی ندهد معنای 
آن این است که ارز به صورت دستوری پایین نگاه داشته 
شده است که این موضوع به ضرر صادرات و به نفع واردات 
خواهد بود.«وی افزود: »بنابراین اگر قیمت ارز حداقل برابر 
تورم تعدیل نشود، در بلندمدت می تواند به ضرر اقتصاد 
کشور باشد؛ از این جهت که واردات ارزان تر و صادرات 
گران تر تمام می شود و در نتیجه تراز پرداخت های خارجی 
کشور دچار کسری خواهد شد.«پازوکی در پاسخ به این 
سوال که آیا نباید در تعدیل نرخ ارز بر اساس تفاوت نرخ 
تورم داخل و خارج کشور به موضوع کالاهای مبادله ای و 
غیرمبادله ای توجه کرد؟، گفت: »تورم در ایران بر اساس 

سبد مصرفی خانوار شهری تعیین می شود، البته قیمت 
مسکن نیز در این سبد منظور می شود اما عمدتا کالاهایی 
همچون خوراک و پوشاک مدنظر قرار می گیرد. لذا دولت 
باید بر اساس تفاوت نرخ تورم داخل و خارج کشور نرخ ارز 
را تعدیل کند و این به نفع اقتصاد کشور است.«وی تصریح 
کرد: »البته بنده با افزایش دستوری نرخ ارز توسط دولت 
مخالف هستم و معتقدم نرخ ارز باید در بازار ارز و توسط 
عرضه و تقاضا تعیین شود و دولت باید به مدیریت شناور 
شده نرخ ارز در جهت ثبات اقتصاد بپردازد.«پازوکی در 
پاسخ به این سوال که آیا در ایران به آن معنا اساسا بازار 
ارز وجود دارد؟، گفت: »اگرچه دولت عمده ترین عرضه 
کننده ارز در ایران است اما متقاضیان ارز خانوارها، تجار و 
تولیدکنندگانی هستند که برای خرید مواد اولیه به ارز نیاز 
دارند.«وی افزود: »خوشبختانه اکنون نرخ ارز مبادله ای در 
حال نزدیک شدن به نرخ بازار آزاد است و این اتفاق در 
شرایط فعلی به نفع اقتصاد ایران است.«پازوکی در پاسخ 
به این سوال که آیا با توجه به قیمت کنونی دلار )35۰۰ 
تومان( می توان گفت دولت مانع از افزایش قیمت آن شده 
است؟، گفت: »به نظر من اکنون قیمت دلار در ایران ارزان 
است چنانکه سال گذشته قیمت دلار تا 36۰۰ تومان بالا 
اما امروز علی رغم وجود حداقل ۱۰ درصد تورم  رفت. 
قیمت دلار کاهش پیدا کرده است! لذا دولت اگر بتواند 
ثبات اقتصادی را در کشور حاکم کند قیمت ارز حداکثر 
باید حول و حوش نرخ تورم تعدیل شود.«وی ادامه داد: 
»البته دولت که عمده ترین عرضه کننده ارز در ایران است 
در سال جاری نسبت به سال قبل روزانه ۱ میلیون بشکه 
نفت بیشتر فروخته است. ضمن آنکه قیمت نفت در سه 
ماهه نخست امسال نسبت به سه ماهه پایانی سال 9۴ 
افزایش داشته است. لذا عرضه ارز در بازار افزایش و قیمت 

آن کاهش یافته است، اگرچه افزایش روزهای اخیر مربوط 
به افزایش ارزش دلار در بازارهای جهانی در مقابل پوند )به 

دلیل برکزیت( است.«
 وی افزود: »با این حال قیمت کنونی دلار نسبت به 
متوسط سال گذشته پایین تر است. بنابراین اگرچه بنده 
مخالف رها کردن قیمت دلار در بازار هستم اما قیمت دلار 
می تواند تا ده درصد )به دلیل نرخ تورم( افزایش یابد که 

حدود 385۰ تومان می شود.«
 دولت قیمت دلار را بالا نگاه داشته است

و کارشناس مسائل  دانشگاه  استاد  راغفر  اما حسین   
اقتصادی در گفتگو با فرارو گفت: »مسئله قیمت دلار و ارز 
خیلی پیچیده است و به این سادگی که از سوی مدعیان 
افزایش قیمت که نوعا به اتاق های بازرگانی متصل هستند 
ابراز می شود، نیست.«وی با بیان اینکه افزایش قیمت ارز 
یک چاقوی دولبه است اظهار کرد: »ارز یک کالای معمولی 
و عادی نیست و تغییرات آن بر روی همه بخش های 
اقتصاد تاثیر می گذارد. لذا اگر دولت نسبت به تغییرات 
آن حساس باشد عین عدالت است.«وی با طرح این سوال 
که امروز چه سهمی از اقتصاد ایران را صادرات تشکیل 
می دهد و کدام تولیدکننده اکنون کالای صادراتی دارد، 
اظهار کرد: »عمده صادرات ایران مربوط به پوست، روده، 
زعفران و مواد معدنی است. بنابراین این ادعا که اگر قیمت 
ارز افزایش یابد موجب افزایش صادرات می شود در اقتصاد 
ایران شکست خورده است؛ چراکه بنیان های اقتصادی 
ایران ظرفیت های صادراتی ندارد و این موضوع ربطی به 
قیمت ارز ندارد.«این استاد دانشگاه گفت: »هنگامی که 
قیمت ارز افزایش یابد هزینه های زندگی همه مردم و به 
خصوص گروههای متوسط و پایین جامعه تغییر می کند 
و اینها هیچ ابزاری هم برای جایگزینی این تغییر قیمتی 
ندارند.«وی با بیان اینکه استدلال مدعیان افزایش قیمت 
ارز کاملا غلط است اظهار کرد: »اتفاقا دولت هموراه با 
ثابت نگاه داشتن یا افزایش قیمت ارز مانع از نوسانات آن 
متناسب با بازار شده است.«وی ادامه داد: »به طور مثال 
اکنون قیمت پوند در مقابل دلار بسیار کاهش یافته است، 
اما این تغییر در بازار ایران بسیار کمتر از بازارهای جهانی 
بوده است. نسبت تغییر دلار به پوند ۱.56 بوده که اکنون 
۱.3۲ شده است. اما در ایران قیمت پوند 5۰8۰ تومان 
بود که اکنون ۴9۰۰ تومان شده است.«وی افزود: »بانک 
مرکزی قیمت دلار را بالا برده تا مانع از کاهش شدید 
قیمت پوند شود. به عبارتی اکنون پوند در ایران گران 
فروخته می شود.«راغفر گفت: »همچنین وقتی درآمدهای 
ارزی کشور افزایش می یابد یعنی تقاضا برای پول ملی 
افزایش پیدا می کند و باید پول ملی تقویت شود؛ اما دولت 
هیچگاه اجازه تقویت پول ملی را نداده است و هرگاه قیمت 
نفت و درآمدهای نفتی ایران افزایش یافته دولت اجازه 
نداده پول ملی تقویت و به عبارتی دلار ارزان شود.«وی 
افزود: »بنابراین بر خلاف استدلال مدعیان افزایش قیمت 
دلار، اتفاقا دولت هیچگاه اجازه کاهش قیمت دلار را نداده 

است و قیمت دلار را بالا نگاه داشته است.«

 ششمین مرحله عرضه اسناد خزانه اسلامی به ارزش ۱۰ هزار میلیارد ریال دوشنبه هفته 
آتی )چهاردهم تیرماه( برای نخستین بار در بازار ابزارهای نوین مالی فرابورس ایران صورت 

می گیرد. 
به گزارش ایرنا، اسناد مرحله ششم بر اساس بند ط تبصره 6 قانون بودجه سال 9۴ کل 
کشور و با هدف تسویه بخشی از بدهی های دولت به پیمانکاران بخش خصوصی دوم تیرماه 

منتشر شد و سررسید آن بیست و پنجم اسفندماه است.
روابط عمومی فرابورس ایران اعلام کرد به دنبال پذیرش ششمین مرحله اسناد خزانه 
اسلامی در بازار ابزارهای نوین مالی فرابورس ایران، عرضه اولیه این اوراق چهاردهم تیرماه با 

قیمت اسمی هر ورقه یک میلیون ریال انجام می شود.
قیمت این اسناد در روز عرضه با سازوکار عرضه و تقاضا تعیین می شود. این قیمت با 
نزدیک شدن به زمان سررسید، به قیمت اسمی نزدیک تر و هنگام سررسید معادل ارزش 
اسمی می شود. بر اساس این گزارش، معاملات 'اخزا6' پس از عرضه اولیه و کشف قیمت 
در بازار ابزارهای نوین مالی فرابورس ایران آغاز می شود و متقاضیان از آن زمان می توانند 
با مراجعه به کارگزاری های عضو نسبت به خرید و فروش این اوراق اقدام کنند.این اسناد، 
سود پرداختی طی دوره ندارد و فقط مبلغ اسمی اوراق در سررسید قابل پرداخت است؛ 
بنابراین سود خریداران از مابه التفاوت قیمت خرید و فروش یا دریافت مبلغ اسمی آن در 

سررسید حاصل می شود.
 * وضع اسناد خزانه اسلامی در فرابورس ایران

 به گزارش ایرنا، اکنون مراحل دوم تا پنجم اسناد خزانه اسلامی که در ماه های پایانی 
پارسال با سررسیدهای ۲۱ شهریور، ۲۱ مهر، ۲۱ آبان و 9 آذرماه ۱395در فرابورس ایران 

پذیرش شده و در حال خرید و فروش در بازار ابزارهای نوین مالی است.
در معاملات دیروز )چهارشنبه( در بازار اوراق با درآمد ثابت بیشترین حجم و ارزش 
معاملات متعلق به اسناد خزانه اسلامی در نماد »اخزا3« به ارزش 96 میلیارد ریال بود و 
ارزش معاملات روزانه در همه نمادهای اسناد خزانه اسلامی به رقم ۲۰۴ میلیارد و 63۰ 

میلیون ریال رسید.پانزدهم اردیبهشت ماه دبیر کمیته فقهی سازمان بورس و اوراق بهادار در 
همایش بین المللی بازار سرمایه اسلامی گفت: در سال ۲۰۱5 یک میلیارد و ۷86 میلیون 
دلار اوراق خزانه اسلامی با سررسید کمتر از یک سال منتشر شد که با آنچه در قانون بودجه 

سالیانه تعیین شده بود، برابر است.
 »سیدعباس موسویان« افزود: انتشار اوراق خزانه اسلامی در ایران از سال ۲۰۱۴ و با هدف 
پرداخت بدهی دولت به پیمانکاران آغاز شد.اکنون چهار بخش بورس اوراق بهادار، فرابورس، 

بورس کالا و بورس انرژی در بازار سرمایه ایران فعالیت می کنند.
در بورس افراد حقیقی و حقوقی از سوی کارگزاران خود به دادوستد می پردازند و در آن 

خریدار و فروشنده می تواند یک فرد یا یک شرکت باشد.

کارشناسان اقتصاد بررسی کردند

آیا دولت باید دلار را گران کند؟

از دوشنبه  صورت می گیرد:

عرضه 1۰ هزار میلیارد ریال اسناد خزانه اسلامی در فرابورس 

تحلیل مصباحی مقدم از تاثیر برجام روی اقتصاد ایران:

 زمان یکسان سازی نرخ ارز فرا رسیده است؟
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس نهم درباره تاثیر برجام روی اقتصاد ایران توضیح 

داد.
غلامرضا مصباحی مقدم در گفت وگو با خبرآنلاین اظهار داشت: »با اجرایی شدن برجام 
معتقدم یک گشایشی پدید آمده و خواهد آمد.«وی افزود: »این گشایش تا حدی می تواند 
اوضاع را بهبود بخشد؛ چراکه ۷ میلیارد ارز بلوکه شده سهم دولت که به دولت می رسد، 
حدود ۲۱ هزار میلیارد تومان نقدینگی برای دولت ایجاد می کند.«عضو کمیسیون برنامه 
و بودجه مجلس نهم تصریح کرد: »این باعث می شود پیمانکاران پروژه های عمرانی 
دولت به مطالبات خود دست پیدا می کنند و به تبع تشویق می شوند پروژه ها را ادامه 
دهند.«مصباحی مقدم عنوان کرد: »سهمی را هم که مربوط بانک مرکزی است، جزو 
دارایی های خارجی بانک مرکزی تلقی می شود و این پشتوانه بانک مرکزی در تامین 
مالی های بین المللی خواهد بود.«وی متذکر شد: »همچنین بانک مرکزی با این منابع 
می تواند بازار ارز را مدیریت کند و تقاضا را پاسخ دهد و حتی یکسان سازی نرخ ارز اتفاق 
بیفتد.«عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس ادامه داد: »این خیلی برای واردات موثر 
خواهد بود و یک نوع ثبات برای تصمیم گیران اقتصاد و بخش خصوصی به وجود آورد که 
روی نرخ ارز و عدم نوسان شدید نرخ ارز حساب باز کنند.«مصباحی مقدم در ادامه گفت: 
»از سوی دیگر، سهمی که مربوط به صندوق توسعه ملی است، می تواند به بنگاه های 
خصوصی و تعاونی کمک کند که آن بنگاه ها مواد اولیه، ماشین آلات و قطعات وارد کنند. به 
این ترتیب کسب وکار در آن بخش رونق پیدا می کند؛ چراکه این بخش و صنایع کوچک و 

متوسط به شدت کاملا با مشکل مواجه هستند و با کمتر از ظرفیت کار می کنند.«
وی خاطرنشان کرد: »این می تواند به رونق تولید در بخش صنعت کمک کند؛ به شرط 
این که واقعا نظارت شود این منابع در همان موارد هزینه شود و خدایی نکرده به سمت 

واسطه گری و دلالی نرود.«

بورس کالای ایران عضو فدراسیون جهانی 
بورس شد 

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار ایران از عضویت این نهاد سرمایه ای در فدراسیون 
جهانی بورس )WFE( خبر داد. 

»محمد فطانت« روز )پنجشنبه( در مراسم امضای تفاهمنامه همکاری میان بورس کالای 
ایران و بورس کالای پاکستان در تهران افزود: بورس کالای ایران پیش از این تقاضای 
عضویت در فدراسیون بورس های جهانی را مطرح کرده بود که بتازگی با آن موافقت شده 
است.وی اضافه کرد: نامه ای از فدراسیون بورس های جهانی درباره عضویت بورس کالا در 
این نهاد بین المللی و دعوت برای حضور در نشست آتی این فدراسیون دریافت شده است.

»حامد سلطانی نژاد« مدیرعامل بورس کالای ایران، نیز درباره عضویت ایران در فدراسیون 
جهانی بورس گفت: این نهاد معتبرترین تشکل و نهادی است که بورس ها می توانند 

عضو آن شوند.
وی افزود: پیش از این به علت تحریم، امکان عضویت در نهادهای بین المللی را نداشتیم 
اما با اجرای برجام، شرایط برای عضویت در فدراسیون بورس های جهانی فراهم شد.به 
گزارش ایرنا، شامگاه بیست و ششم دی ماه ۱39۴ با انتشار گزارش آژانس بین المللی 
انرژی اتمی درباره انجام تعهدات هسته ای ایران در برنامه جامع اقدام مشترک )برجام(، 
اجرای تعهدات طرف مقابل )گروه ۱+5( یعنی روند لغو تحریم های هسته ای غرب علیه 

تهران آغاز شد.
مدیرعامل بورس کالای ایران اعلام کرد: ارتباط بهتر با بورس های کالایی دنیا، تطبیق 
بورس کالای ایران با استانداردهای بین المللی، معرفی بازارهای جدید مالی به اعضا و امکان 
تبادل دانش و تجربیات از مزیت های عضویت در این نهاد بین المللی است.به گزارش 
ایرنا، فدراسیون جهانی بورس )World Federation of Exchanges( سازمان بین المللی 
اوراق بهادار است که وظیفه سازماندهی و ارتباط بین بازارهای بورس و سهام در کشورهای 

مختلف را بر عهده دارد.
از سوی دیگر،روز )پنجشنبه( بورس های کالای ایران و پاکستان با هدف گسترش 
تعاملات در بخش بازارهای کالایی، تفاهمنامه همکاری امضا کردند.با امضای این تفاهمنامه، 
دو کشور افزون بر تبادل تجربیات در بخش عرضه محصولات در بورس، در زمینه معاملات 

کالا به صورت فیزیکی و اوراق بهادار مبتنی بر کالاها، همکاری می کنند.

هشدار بیمه مرکزی به مردم
 درباره فروش غیرمجاز کارت تحفیف 

بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران در خصوص سوء استفاده از نام این سازمان برای 

فروش غیر مجاز و نامعتبر کارت تخفیف بیمه نامه های شخص ثالث، بدنه اتومبیل و وسایل 
اطفاء حریق به مردم هشدار داد. 

به گزارش روز پنجشنبه ایرنا از بیمه مرکزی، در این اطلاعیه آمده است: به اطلاع عموم 
هموطنان گرامی می رساند به دنبال برخی گزارش های رسیده، مشخص شد برخی 
افراد سود جو از طریق تماس تلفنی با شهروندان، خود را نماینده بیمه مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران معرفی و در قبال اخذ مبالغ، اقدام به ارائه کارت تخفیف جهت صدور بیمه 
نامه های شخص ثالث و بدنه خودرو یا فروش لوازم اطفاء حریق می کنند. بیمه مرکزی در 
اطلاعیه خود تاکید کرده است: بیمه  مرکزی  جمهوری  اسلامی  ایران نهاد ناظر بر فعالیت 
شرکت های بیمه بازرگانی است و بنابراین صدور بیمه  نامه و ارائه خدمات بیمه  ای در حوزه 
کاری بیمه  مرکزی قرار ندارد؛ لذا افراد مذکور هیچگونه مجوزی از بیمه مرکزی و شرکت 
های بیمه نداشته و فعالیت این گونه افراد یا شرکت ها غیر مجاز بوده و پیگرد قانونی به 
دنبال دارد.  بیمه مرکزی همچنین به هموطنان توصیه کرد برای خرید بیمه نامه مورد نیاز 
حتماً به شعب یا نمایندگی های مجاز شرکت های بیمه مراجعه کنند.هموطنان می توانند 
برای اطلاع از فهرست و مشخصات شرکت های بیمه، نمایندگی ها و کارگزاری های بیمه 

مجاز به آدرس الکترونیکی www.nezarat.centinsur.ir مراجعه کنند.
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خلیل زاده: 

من و  سروش رفیعی در آینده همبازی می شویم
مدافع تیم فوتبال سپاهان گفت که هواداران این تیم باید صبور باشند و زمان بدهند تا 

سپاهان به روزهای اوج برسد.
شجاع خلیل زاده درمورد شرایط فعلی سپاهان گفت: در حال حاضر تمرینات را در شهرکرد 
ادامه می دهیم و بعد از بازگشت به اصفهان، دور جدید تمرینات آغاز خواهد شد. سپاهان 
دچار تغییرات زیاد و نسبت به سال های گذشته تبدیل به تیمی جوان شده است. امیدوارم 
این تغییرات مثبت باشد و برای عبدالله ویسی هم آرزوی موفقیت می کنم. امیدوارم او 
مثل استقلال خوزستان در سپاهان هم نتایج خوبی بگیرد.خلیل زاده درمورد اینکه آیا باید 
از سپاهان توقع قهرمانی در لیگ برتر را داشت، عنوان کرد: هواداران سپاهان چیزی جز 
قهرمانی نمی خواهند و این تیم هر سال مدعی بوده است. با این حال آنها باید صبور باشند و 
به سپاهان زمان بدهند تا با تغییراتی که داشته است، جا بیفتد و به روزهای اوج برسد. مدافع 
سپاهان درمورد اینکه شاید بازوبند کاپیتانی را در فصل آینده بر بازو ببندد، گفت: من به 
بازوبند کاپیتانی فکر نمی کنم. در حال حاضر سپاهان کاپیتان های زیادی دارد که می توان به 
نویدکیا، احمدی و پاپی اشاره کرد. این چیزها زیاد مهم نیست.خلیل زاده که رابطه ای بسیار 
صمیمی با سروش رفیعی بازیکن تراکتورسازی دارد، درمورد دوری از دوست صمیمی اش 
گفت: من و سروش در تبریز همخانه بودیم و دوری از او واقعا سخت است، هرچند هر روز با 
یکدیگر تماس داریم. مطمئن باشید در آینده من و سروش هم تیمی خواهیم شد.خلیل زاده 
در پایان در مورد تلاش باشگاه پرسپولیس برای جذب او گفت: من دوست ندارم در مورد 

مسائل دیگر حرف بزنم.

جباری و منتظری در الأهلی ماندنی شدند
رئیس جدید باشگاه الأهلی قطر تاکید کرد که منتظری و جباری فصل آینده هم در این 

تیم توپ خواهند زد تا بحث بازگشت این دو بازیکن به استقلال منتفی شود.
 انتخابات ریاست باشگاه الأهلی قطر برگزار شد و در نهایت شیخ احمد بن احمد آل ثانی 
به عنوان رئیس این باشگاه انتخاب شد.مجتبی جباری و پژمان منتظری،  دو بازیکن ایرانی 
الأهلی هستند که خبرهای زیادی درباره جدایی آنها به گوش می رسید و خود این دو 
بازیکن هم منتظر انتخاب رئیس جدید بودند تا تکلیف آنها در این تیم قطری مشخص شود.

اما رئیس جدید باشگاه الأهلی تاکید کرد که جباری و منتظری با الأهلی قرارداد دارند و 
فصل آینده هم در این تیم به میدان خواهند رفت.او همچنین در گفت و گویی که با روزنامه 
الشرق داشت تاکید کرد که الأهلی با لوکا بوناچیچ ادامه خواهد داد و فصل آینده این مربی 
کروات روی نیمکت الأهلی خواهد بود.پیش از این قرار بود که امید ابراهیمی،  ستاره خط 
میانی استقلال هم راهی الأهلی و جانشین پژمان منتظری در این تیم شود، اما با ماندن 
منتظری در الأهلی عملا بحث پیوستن ابراهیمی به این تیم قطری منتفی شد. از طرف 
دیگر خبرهای زیادی درباره احتمال بازگشت منتظری به استقلال به گوش رسید و خود 
این بازیکن هم به نوعی به آبی پوشان چراغ سبز نشان داده بود، اما با اعلام رئیس جدید 
باشگاه الأهلی، منتظری در این تیم باقی خواهد ماند و استقلال باید به دنبال جذب مدافع 

دیگری باشد.

سوشا مکانی: 

می خواهم از میوندالن به تیم ملی برسم
سوشا مکانی اولویت خود را بازگشت به تیم ملی ایران و حضور در تیمی بزرگ در اروپا 
عنوان کرد.سوشا مکانی دروازه بان فصل قبل پرسپولیس که به دلایل انضباطی نمی تواند در 
تیمی در لیگ ایران بازی کند، میوندالن نروژ را برای ادامه فعالیت های فوتبالی خود انتخاب 
کرد و به این تیم پیوست.سوشا مکانی بعد از حضور در میوندالن گفت: خوشحالم به فوتبال 
بازگشتم و دوست دارم در این فصل با میوندالن به لیگ برتر نروژ صعود کنیم. اولویت من 
بازگشت به تیم ملی ایران است و دوست دارم با درخشش در تیم جدیدم به تیم ملی ایران 
دعوت شوم و برای ایران بازی کنم. همچنین این اولین حضور من در اروپا است و دوست 
دارم میوندالن سکوی پرتاب من باشد تا بتوانم در لیگ های بزرگتر  و باشگاه های بزرگتر 
اروپا بازی کنم.مکانی ادامه داد: دوست دارم هر چه در توان دارم برای موفقیت تیم جدید 
خود به کار گیرم و بتوانم صعود به لیگ برتر نروژ را تجربه کنیم.سوشا مکامی محرومیت 6 
ماهه از فوتبال را به دلایل انضباطی تجربه می کند. او ۱۰ بازی ملی برای تیم ملی ایران در 
کارنامه دارد و با پرسپولیس در لیگ قهرمانان آسیا بازی کرده است.دروازه بان ایرانی قرار 

است شماره ۴۰ را در تیم جدید خود به تن کند.

برانکو، همچنان ماریچ را می خواهد
سرمربی پرسپولیس همچنان به ماندن مدافع هموطنش اصرار دارد.

باشگاه پرسپولیس برای تمدید قرارداد لوکا ماریچ هنوز اقدامی نکرده و یکی از مهمترین 
دلایل آن طلب سنگین این بازیکن از پرسپولیس است در حالی که برانکو به خاطر کمبود 
مهره در خط دفاع تیمش خواستار ادامه حضور مدافع کروات است.مسئولان باشگاه 
پرسپولیس به ماریچ پیشنهاد داده  اند مطالبات خود از این باشگاه را به صورت چند قسط 
دریافت کند و قرارداد فصل پیش روی خود را نیز تا حدودی کاهش دهد. ماریچ به این 
پیشنهاد پرسپولیسی ها پاسخ منفی داد اما احتمال اینکه در روز های آینده نظرش تغییر کند 
وجود دارد. ماریچ فکر می کرد در فصل نقل وانتقالات با پیشنهادات خوبی از تیم های ایرانی 
مواجه شود و حالا که این اتفاق رخ نداده و در کشورش نیز یک سوم پولی که از پرسپولیس 
دریافت می کند را خواهد گرفت، احتمالا با قرارداد کمتر از فصل پیش در جمع سرخپوشان 
ماندنی شود.برانکو حتی عذر خالقی فر را هم خواسته تا جا برای اضافه کردن نام ماریچ به 
لیست بزرگسالان تیمش باز شود. هر چند مسئولان باشگاه پرسپولیس در تلاشند شجاع 

خلیل زاده مدافع سپاهان را در پست دفاع به خدمت بگیرند.

عنایتی: 

هدف بادران صعود به لیگ برتر است
مهاجم جدید تیم فوتبال بادران گفت: امیدوارم با این تیم به لیگ برتر صعود کنیم.

رضا عنایتی در خصوص پیوستن به بادران گفت: یکی از دلایل مهم رفتن من به این 
تیم، حضور اکبر میثاقیان در بادران بود. فوتبال را در لیگ برتر با این مربی شروع کردم و 
خوشحالم که دوباره با میثاقیان کار می کنم. باشگاه بادران را یک باشگاه حرفه ای دیدم که 
از لحاظ امکانات در سطح خوبی قرار دارد و همه چیز در این باشگاه سر جایش است.او در 
مورد هدف بادران در فصل آینده عنوان کرد: خوشبختانه تیم خوبی در حال شکل گرفتن 
است و هدف اصلی این تیم صعود به لیگ برتر است. میثاقیان هم در هر جا که بوده، فقط 
برای لیگ برتری شدن تلاش کرده است. امیدوارم این تیم به لیگ برتر بیاید.عنایتی در مورد 
نماندن در سیاه جامگان و اینکه چرا نظر فرهاد کاظمی با وجود تعریف های زیادی که از او 
کرده بود تغییر کرد، اظهار داشت: حرفی در مورد سیاه جامگان ندارم و نمی دانم چرا در یک 

هفته همه چیز در سیاه جامگان عوض شد. برای این تیم  آرزوی موفقیت دارم.

دردسر استقلال برای کنار گذاشتن طالب لو
دروازه بان فصل گذشته استقلال مدتی پیش در لیست مازاد این تیم قرار گرفت، اما هنوز 
به صورت رسمی از استقلال جدا نشده است. وحید طالب لو در حال حاضر از یکی دو تیم 
لیگ برتری پیشنهاد دارد، ولی او حاضر نیست به سادگی قراردادش را برای فصل آینده با 
استقلال فسخ کند. طالب لو طلب قابل توجهی از باشگاه استقلال دارد و در شرایطی از این 
تیم جدا خواهد شد که باشگاه استقلال طلبش را پرداخت کند. بازیکنان دیگری مثل 
طالب لو هم هستند که از این باشگاه طلب دارند، ولی شرایط مالی استقلال طوری نیست که 
بتواند همه طلبکارها را راضی کند.طالب لو به دوستانش گفته که اگر طلبش را از استقلال 
دریافت نکند قراردادش را با این تیم فسخ نخواهد کرد. مطمئنا این موضوع برای استقلال 
دردسر ایجاد خواهد کرد و باید دید مسئولان این باشگاه چگونه طالب لو را بابت فسخ قرارداد 

راضی خواهند کرد.

سهراب بختیاری زاده سرمربی تیم فوتبال
 نفت مسجدسلیمان شد

مدافع پیشین تیم ملی فوتبال ایران و باشگاه استقلال به عنوان سرمربی جدید تیم نفت 
مسجدسلیمان انتخاب شد. سهراب بختیاری زاده بازیکن سابق تیم های فولاد خوزستان، 
استقلال تهران، صبای قم، پاس همدان و استقلال خوزستان که با خداحافظی از فوتبال 
مدارک مربیگری را گرفت و کارشناسی فوتبال هم انجام می داد برای نخستین بار هدایت 
یک تیم را عهده دار شد.او که اصالتا خوزستانی است پنجشنبه شب پس از توافق با مدیران 

نفت مسجد سلیمان، به عنوان سرمربی این تیم معرفی شد.

دروازه بان پرسپولیس به تیم فوتبال 
سیاه جامگان پیوست

دروازه بان پیشین پرسپولیس با عقد قراردادی سه ساله به تیم فوتبال سیاه جامگان مشهد 
پیوست. مرتضی قدیمی پور دروازه بان تیم فوتبال پرسپولیس پس از توافق با مسئولان باشگاه 

سیاه جامگان مشهد با عقد قراردادی سه ساله به عضویت این تیم مشهدی درآمد.

چمنیان: 

تیم نوجوانان از لحاظ بدنی ضعیف است
سرمربی تیم ملی فوتبال نوجوانان می گوید تیمی که به تازگی در اختیار گرفته دارای نقاط 

ضعفی است که باید تا شروع مسابقات قهرمانی آسیا آنها را برطرف کند.
عباس چمنیان درباره قبول سمت سرمربیگری تیم ملی نوجوانان و آغاز اردوی این تیم 
از دو روز گذشته ، اظهار کرد: از  دو روز پیش در اردوی تیم  ملی حضور دارم و تا به این 
جای کار همه چیز طبق برنامه ها پیش رفته است. قصد داریم تا پایان اردو روی برنامه های 
دفاعی تمرکز کنیم. این تیم پتانسیل  خوبی دارد، اما رقبای ما در مرحله نهایی قهرمانی 

آسیا هم قدرتمند هستند.
سرمربی جدید تیم  ملی نوجوانان فوتبال با اشاره به حضور تیم های عربستان، امارات و 
هند در گروه ایران ، گفت: کشورهای عربی هزینه زیادی را روی فوتبال انجام داده اند و 
انتظار داریم دو تیم عربی این گروه هم قدرتمند ظاهر شوند. از طرفی هند میزبان بازی ها 
است و علاوه بر این نسبت به گذشته پیشرفت بسیار خوبی داشته است. اگر از این گروه هم 
صعود کنیم در مرحله  حذفی کار سخت تری داریم. واقعیت این است که باید در روزهای 

باقی  مانده روی نقاط ضعف مان کار کنیم.
او اضافه  کرد: بازیکنانمان از نظر بدنی عقب هستند و باید هماهنگی هایی را هم میان آنها 
ایجاد کنیم. اگر بتوانیم یکی، دو بازیکن هم به تیم اضافه کنیم بهتر خواهد بود هر چند با 
توجه به قوانین AFC دستمان برای این موضوع بسته است و فقط می توانیم از بازیکنانی 
استفاده کنیم که هشت ماه کوچک تر از سایر بازیکنان باشند. ما طبق برنامه پیش می 
رویم و انتظار داریم در دو تورنمنت عمان و قزاقستان شرکت کنیم تا بازیکنان تجربیات 

بین المللی هم به دست بیاورند.
چمنیان در پاسخ به این پرسش که آیا قولی  هم مبنی بر کسب مجوز جام جهانی۲۰۱۷ 
یا قهرمانی در آسیا را به فدراسیون فوتبال داده است، تاکید کرد: در فوتبال امروز دنیا قول 
دادن معنی ندارد و نباید کسی انتظار این را داشته باشد که من هم قولی به آنها بدهم. 
درصد بالایی از نتایج فوتبال وابسته به شانس است و از طرفی در رده سنی نوجوانان ثبات 
لازم دیده نمی شود.  من این قول را داده ام  که تا سر حد توان برای موفقیت تیم تلاش 
می کنم. ذات فوتبال به گونه ای است که نمی توان آن را پیش بینی کرد و در آخرین نمونه 
آن می توان به حذف انگلستان  به وسیله ایسلند در یورو ۲۰۱6 اشاره کرد. من به کشورم 

تعهد دارم و امیدوارم که با این تیم موفق شوم.
سرمربی تیم  ملی نوجوانان درباره این که آیا افراد جدیدی به کادرفنی اضافه می شوند، 
گفت: در حال  حاضر تعداد کادر فنی کم است. در روزهای گذشته آقای خطیب و بشرزاد 
به ما کمک می کردند، اما آقای بشرزاد به دلیل برنامه های جدید فدراسیون فوتبال و حضور 
در کلاس های AFC نتوانست ما را همراهی کند. در دو روز گذشته از حضور حاج اسکویی 
به عنوان مربی دروازه بان ها استفاده کرده ایم و در فرصت باقی  مانده قصد داریم یکی، 
دو مربی دیگر را به تیم اضافه کنیم که همه آنها  ایرانی هستند. با توجه به زمانی که در 
اختیار داریم نمی توانیم از مربیان خارجی بهره ای ببریم. او در پایان  و در واکنش به این 
که آیا با تغییر در تیم  ملی نوجوانان در آستانه مسابقات قهرمانی آسیا موافق بود یا نه، اظهار 
کرد: وظیفه کادرفنی  این است که در همه حال تیمش رو به پیشرفت باشد. هر باشگاه 
و فدراسیونی هم انتظار دارد که در ازای هزینه ای که انجام می دهد بتواند نتیجه  آن را هم 
ببیند. حق فدراسیون فوتبال است که نگران تیم  ملی نوجوانان باشد هر چند که زمان باقی  
مانده کم نیست و می توان تغییرات لازم را به وجود آورد. ما تلاشمان را بیشتر می کنیم و 

به امید خدا  روند رو به رشدی را هم طی خواهیم کرد.

 پورحیدری:

 بحث بی تعصبی در استقلال وجود ندارد
سرپرست تیم فوتبال استقلال از نوع تمرینات و انگیزه بازیکنان ابراز رضایت کرد.

منصور پورحیدری در گفت وگو با خبرنگار ورزشی خبرگزاری تسنیم، در خصوص 
وضعیت تیم فوتبال استقلال اظهار داشت: این روزها بازیکنان خوب تمرین کرده و انگیزه 
زیادی دارند. همه همدل هستند و با تلاش زیاد در تمرینات کار می کنند. اردوی چند 
روزه در ارمنستان را در پیش داریم و امیدوارم همه بازیکنان بتوانند در این اردو به آمادگی 

کامل برسند.
 وی در مورد وضعیت جذب بازیکنان جدید عنوان کرد: بازیکنانی که کادر فنی به آنها 
نیاز دارد، باید جذب شوند. باشگاه درصدد جذب مدافع برزیلی است که مدتی در تمرینات 

شرکت کرده است. باید وضعیت امید ابراهیمی هم مشخص شود. 
سرپرست تیم استقلال درباره وضعیت سجاد شهباززاده تصریح کرد: تنها چیزی که 
می دانم این است که او می خواهد به خارج از کشور رفته و فوتبالش را در بیرون ادامه دهند. 

دیگر نمی دانم چه اتفاقاتی افتاده است.
 پورحیدری در خصوص هجمه ای که به برخی بازیکنان سرخابی در رابطه به لژیونر شدن 
آنها بوجود آمده و اینکه گفته می شود تعصبی در فوتبال وجود ندارد، گفت: با توجه به آن 
چیزی که در تمرینات استقلال می بینم، این مسئله در تیم ما صدق نمی کند، چرا که همه 
بازیکنان استقلال با انگیزه تمرین می کنند. مسائلی مانند قرارداد آنها وجود دارد که باشگاه 

باید به تعهداتش عمل کند.

انصاری فرد:

دیگر پیراهن برای بازیکنان مهم نیست
مدیرعامل اسبق باشگاه پرسپولیس با انتقاد از ثبت قراردادهای یکطرفه به نفع بازیکنان 

می گوید رقابت بین مدیران باعث بازیکن سالاری در باشگاه های فوتبال ایران شده است.
عباس انصاری فرد درباره قراردادهایی که برخی باشگاه ها با بازیکنان منعقد می کنند 
اظهار کرد: یکی از مشکلات فوتبال ما همین است که بازیکنان برای باشگاه ها تعیین 
تکلیف می کنند. شما ببینید در گذشته ما چگونه قرارداد می بستیم و الان چگونه قرارداد 
می بندند. من هیچ وقت با بازیکنان قرارداد کوتاه مدت نمی بستم و در قراردادشان هم شرط 
و شروطی نمی گذاشتم. البته آن ها اصرار داشتند که برخی شرایط در قراردادشان ذکر شود 
و من به هیچ عنوان این موضوع را قبول نمی کردم و به همین خاطر خیلی از بازیکنان را 
نتوانستم به پرسپولیس بیاورم.وی افزود: این گونه رفتارها به خاطر رقابتی است که مدیران 
با یکدیگر دارند و باعث شده بازیکن سالاری رواج پیدا کند. مگر می شود بازیکنی قرارداد 
دو ساله داشته باشد و به راحتی قراردادش را فسخ کند. مدیران ما باید طوری با بازیکنان 
قرارداد ببندند که آن ها در خدمت باشگاه باشند نه باشگاه در خدمت بازیکن باشد.وی 
تصریح کرد: الان شرایط به گونه ای شده که برای بازیکن فقط پول مهم است. آن ها سعی 
می کنند طوری قرارداد ببندند که به بهترین نحو برای خودشان درآمدزایی کنند. دیگر 

رنگ پیراهن برایشان اهمیتی ندارد.

 عبدالله ویسی، سرمربی جوان و خوش آتیه سپاهانی ها 
شب گذشته از سفر اروپا به اصفهان بازگشت و بلافاصله برای 

همراهی تیمش به اردوی شهرکرد رفت.
ویسی که برای تماشای دیدار اسپانیا و ایتالیا به فرانسه سفر 
کرده بود به نظر می رسد تجربه لازم و دستاورد کافی را از 
تماشای این دیدار به دست آورده که می تواند در ادامه راه 

مربیگری اش از این دست تجربیات بهره لازم را ببرد.
پپ گواردیولای وطنی این روزها در سپاهان کار سختی 
دارد، از یک سو این تیم پوست اندازی کرده و خیلی جوان 
شده و شاید کمبود تجربه کار ویسی را در اواسط فصل 
دشوارتر هم بکند و از سوی دیگر توقع و انتظار هوادارانی روی 
دوشش سنگینی می کند که از فصل گذشته رقابت ها جز 

ناکامی و حسرت چیز دیگری را به خاطر ندارند.
حالا سپاهانی ها به ویسی دل بسته اند و قصد دارند یک بار 
دیگر روزهای پرافتخارشان را با سرمربی قهرمان فصل قبل 
تکرار کنند؛ سرمربی که نشان داده کار کردن با جوانان را به 
خوبی بلد است و شاید خیلی دور از انتظار نباشد اگر از حالا 
بخواهیم تیم ویسی را جزو مدعیان قهرمانی لیگ برتر در فصل 

شانزدهم بدانیم.
بر همین اساس و درباره سفر ویسی به فرانسه، آخرین 
شرایط سپاهان و سایر مسائل مربوط به فوتبال ایران گفت و 
گویی را با ویسی انجام دادیم که متن آن را در زیر می خوانیم:
بازی ایتالیا و اسپانیا را از نزدیک تماشا کردید این 

بازی چطور بود؟ آیا به واقع حق ایتالیا برد بود؟
این یکی از بهترین بازی های یورو بود چرا که تا آن بازی 
رقابت ها از لحاظ کیفی توقع و انتظار مردم را برآورده نکرده 
بود اما این بازی از لحاظ فنی بسیار گسترده و بزرگ بود. 
وقتی بازی را از نزدیک می بینید و به زمین بازی تسلط دارید 
خیلی مسائل از جمله سیستم تیم ها و حرکات بازیکنان به 
خوبی مشخص است و من هم با چنین دیدگاهی نسبت به 
مسائل تاکتیکی و تکنیکی و فنی به این مسابقه نگاه کرده 
و آن را از نزدیک تماشا کردم و برایم یک تجربه فوق العاده 
بود. خوشحالم این بازی را از نزدیک دیدم و ای کاش می شد 

بازی های بعدی را هم می دیدم که این اتفاق نیفتاد.
گویا تماشای این مسابقه خارج از تصورات شما بود؟

بازی های زیادی را در این سطح از نزدیک دیدم اما این 
مسابقه خیلی خوب بود.

آیا این بازی از جوانب دیگر هم برای شما دستاورد 
داشت؟

اسپانیا باخت اما تماشاگران این تیم برای بازیکنان دست 
زدند و بازیکنان هم از تماشاگران به خاطر حمایت شان تقدیر 
کردند. اما در کشور ما اینطور نیست و کافی است یک بازیکن 
پاس اشتباه بدهد و یا یک تیم ببازد، آنگاه ببنید با او چه 
می کنند. این یک فرهنگ جالب و زیبا بود که از نزدیک 

شاهدش بودم. البته هم تیم ها در یورو این طور هستند و 
حتی انگلیس هم وقتی با آن نمایش ضعیف شکست خورد 
هواداران یک ربع برای این تیم دست زدند و این موضوع 

خیلی دیدنی و زیبا بود.
از نزدیک شاهد درگیری های خیابانی نبودید؟

این طور مسائل همیشه پیش می آید و خیلی چیز مهمی 
نیست.

رفتار کونته سرمربی ایتالیا که از نیمکت تیمش بالا 
رفت برای تان جالب نبود؟

چرا اتفاقاً برایم جالب بود وقتی که او از آفتابگیر نیمکتش 
بالا رفت.

کونته هم مثل شما یک مربی هیجانی محسوب 
می شود؟

حالا اگر ما این کار را می  کردیم همه به ما می خندیدند 
اما دیدید که بزرگترین مربی دنیا این کار را کرد. بزرگترین 
مربی دنیا وقتی شادی می کند شلوارش پاره می شود اما اینجا 
همه چیز را به تمسخر می گیرند و همه چیز را عیب و ایراد 
می دانند. ما نباید فقط پای تلویزیون نشسته و بازی را ببینیم 
و باید این مسائل هم دیده شود. در واقع این نوع فرهنگ و 

رفتار را هم باید ببینیم.
کدام تیم قهرمان یورو 2016 می شود؟

فکر کنم وضعیت ایتالیا خوب است.
به سپاهان برسیم. از این تیم چه خبر؟

در مدت زمان بدنسازی بازی های دوستانه ای را با تیم هایی 
انجام می دهیم که منتخب استان هایی هستند که در آنجا 
اردو زده ایم و با وجود اینکه آنها در سطح لیگ برتر نیستند اما 
تیم های خوبی و قابل احترامی به شمار می روند. ما در شهرکرد 
۲ بازی تدارکاتی و قابل احترام با منتخب این شهر انجام 
دادیم که طی آن مسائل تاکتیک را مرور کرده و قصد داشتیم 
ببینیم که بچه ها ما چقدر گیرایی دارند که خوشبختانه تا به 
حال همه چیز خوب بود. از حالا به بعد باید در فاز بازی های 

دوستانه قوی تر برویم تا برای لیگ آماده شویم.
چقدر امیدوار هستید که حامی فصل قبل را با توجه 
به پوست اندازی داشته اید جبران کنید؟ سپاهان به نظر 
می رسد پس از پرسپولیس بیشتر حرف و تحول را در 

تیمش داشته است؟
ما صددرصد جوان شدیم و به تیمم امیدوارم. ما حتی 
به نسبت سایر تیم ها بازیکن بیشتری گرفتیم و تیم ما از 
پرسپولیس هم جوان تر شده است. امسال بیشترین تغییرات 
را داشتیم ضمن اینکه از بازیکنانی که سال گذشته برای 
سپاهان زحمت کشیدند تشکر می کنم. اما شرایط این است 
که شما یک سال هستید و یک سال نیستید و امیدوارم یک 
تیم خوب برای بازیکنانی که از سپاهان رفتند پیدا شود. در 
فوتبال حرفه ای این مسائل جای نگرانی ندارد. همانطور که 

بازیکن قرارداد دارد و می آید التماس می کند تا رضایت نامه اش 
را بگیرد و برود ما هم شاید یک بازیکن را نخواهیم. برای همین 
دوست داریم بازیکنان مان یک مقدار منطقی تر به مسائل 
نگاه کنند اما باز هم از بازیکنان فصل گذشته سپاهان تشکر 

می کنم و امیدوارم هرجا که هستند موفق باشند.
در خصوص بازیکنان جدید برزیلی سپاهان شایعاتی 
ایجاد شده بود. چه زمانی قرارداد آنها را ثبت می کنید؟

مشکلی در این مورد وجود ندارد و مطمئن باشید قرارداد 
آنها شنبه ثبت خواهد شد.

باقریان گفته بود که ویسی با هر فردی که مشکل 
داشته باشد با من مشکلی نخواهد داشت زیرا او را 

بزرگ کرده ام؟
درست گفته است هرچند که من با هیچ کسی مشکل 

نخواهم داشت و او که دیگر باقریان است.
دوباره بحث حضور خلیل زاده در پرسپولیس مطرح 

شده است؟
بحثش را هم نکنید. شجاع برای ما است و هیچ جایی 

نمی رود.
رسید؟  کجا  به  سپاهان  در  حاج صفی  حضور 
قرارداد  او  با  یورو  از  پس  می گویند  استقلالی ها 

می بندند؟
احسان هم اگر در ایران بماند برای ماست. ما با او صحبت 

کرده ایم و قطعاً به سپاهان خواهد آمد.
در مورد اختلاف بین تیم ملی و باشگاه ها چه نظری 
دارید. حق را به کی روش می دهید یا مربیان باشگاهی؟

وارد این بحث ها نمی شوم و هیچ کاری هم ندارم. مربیان 
باشگاهی و کی روش برایم قابل احترام هستند اگر هم حرفی 

زده  اند به من ارتباطی ندارد.
این روزها بحث رفتن بازیکنان سرخابی به لیگ 
ترکیه داغ شده است و انگار دیگر تعصب معنایی ندارد. 

در این باره چه صحبتی دارید؟
ضمن احترام به تفکرات فوتبالیست ها که البته بین آنها نیز 
آدم های با شخصیت زیادی دیده می شود باید بگویم آنها وقتی 
خودشان می خواهند جدا شوند با وجود قراردادی که دارند 
زمین و زمان را به هم می دوزند تا بروند و هیچ ارزشی برای 
تیم قبلی که آنها را ساخته و به فوتبال ایران و آسیا معرفی 
کرده است، قائل نیستند. آنها اعتقاد دارند که نباید جلوی 
پیشرفت شان را گرفت و می گویند می خواهم پیشرفت کنم 
و جلویم را نگیرید اما همین بازیکن وقتی باشگاه او را نخواهد 
وامصیبتا می شود. آن زمان این بازیکن می گوید من برای تیمم 
زحمت کشیده ام و چرا من را نخواستند و چه جنایتی بزرگی 
باشگاه مرتکب شده چون من در این باشگاه بزرگ شده ام و 
جالب اینکه هر دو طرف را برای خودشان می خواهند و هیچ 

حقی را برای باشگاه قائل نیستند.
به نظر از این رفتارها خیلی ناراحت هستید؟

اگر فوتبال حرفه ای است و رفتن بازیکن هم حرفه ای، شاید 
هم امروز مربی این بازیکن را نخواهد و دیگر چرا باید همه 
چیز را خراب کرد. چرا بازیکن می گوید زحمت کشیدم، اگر 
زحمتی بوده در قبال آن پولی را گرفته که اتفاقاً حقش هم 
بوده است. در این بین خیلی از بازیکنان هم وجود دارند که با 
شخصیت هستند و همین امسال هم دیدید که بسیاری از آنها 
پس از سال ها بازی کردن از تیم های خود که اتفاقاً تیم های 
بزرگی هم بودند جدا شدند اما آیا حرفی زدند؟ بازیکن 3۰ 
سال هم در یک تیم باشد، باید یک روز برود. خود من پس 
از 9 سال بازی در سپاهان در حالی که بهترین تیم ها در این 
سال ها من را می خواستند، یک روز باید می رفتم و روزی فرا 
رسید که فرهاد کاظمی آمد و من را نخواست. اتفاقاً رفاقت با 
این مربی بهتر هم شد. وقتی که رفتم خیلی هم تشکر کردم 
و هیچ گاه پشت سر باشگاه حرف نزدم و فحشی هم به کسی 
نزدم و نگفتم که کاظمی فلان و چنان است و خیلی هم با او 
خوب شدم اما الان بازیکنان مان اگر بخواهند بروند باید بروند 
اما اگر ما آنها را نخواهیم زحمت کشیده اند و گویا باشگاه به 
آنها خیانت کرده و ما هم مربی نبوده ایم! در هر صورت فعلًا 

که وضعیت همین است.

ویسی:

  به سپاهان جوان شده امیدوارم

 امضای قرارداد با »آپشن «های فراوان و بالاتر از رقم توافق شده

وزارت ورزش از پول های پرداختی بدون سند باخبر است؟
برخی  به  شانزدهم  لیگ  نقل وانتقالات  فصل  در 
بازیکنان پول های بالای یک میلیارد آن هم با شرایط 
خاص پرداخت شده آن هم در شرایط که وزارت ورزش 

بر لزوم شفاف سازی صحبت می کند.
 فصل نقل وانتقالات همیشه پر تلاطم است. از تلاطم 
جذب بازیکنان گرفته تا رد و بدل شدن پول های 
هنگفت بین بازیکنان و البته برخی دلال ها؛ در این 
تلاطم اگر مدیران کمی دیر بجنبند و سر کیسه را 
شُل نکنند، عقب مانده و فصل نقل وانتقالات را می بازند. 
در این میان برخی از آنها مجبور بودند که با پول های 
زیر میزی خارج از قرارداد یا دادن خانه، ویلا، ماشین و 
حتی آهن در فصل های گذشته به بازیکنان، آنها را برای 

حضور در تیم ها متبوع خود ترغیب کنند.
 پس از اینکه سازمان لیگ مقابل این کار را گرفت، 
کمی دست مدیران باشگاه ها برای پرداخت پول های 
خارج از قرارداد که اگر پرداخت نشود برخی بازیکنان 
قرارداد امضا نمی کنند، بسته شد. بسته شدن دست 
مدیران، کار آنها را در نقل وانتقالات سخت کرد. سخت 
شدن کار مدیران باعث شد آنها به دنبال راه های رجوع 
کنند و در این بین پرداخت پول خارج از قرارداد توسط 
اسپانسر یکی از راه ها بود. به این شکل که اسپانسرها 
به جای  را  باشگاه ها  با  قراردادشان  مبلغ  از  بخشی 
پرداخت یا واریز به حساب باشگاه، به صورت چک یا 
پرداختی هایی غیر از حساب مستقیم باشگاه به بازیکنان 
می دهند.  پرداخت پول خارج از قرارداد توسط اسپانسر 
به بازیکنان تقریباً به یک روال تبدیل شده است. در 
باشگاه هایی مانند استقلال و بعضاً پرسپولیس هستند 
بازیکنانی که رقم دریافتی شان بالاتر از یک میلیارد 
است، اما این مبلغ در قراردادشان ذکر نشده و این پول 
از طریق اسپانسر و به صورت چک یا پرداختی هایی 
غیر از حساب مستقیم باشگاه داده می شود. حالا در 
این بین هم مدیران توانسته اند در تلاطم نقل وانتقالات 
برنده باشند و هم بازیکنان به مبلغی که می خواستند 
این  می شود؟  چه  اسپانسر  منفعت  پس  رسیدند. 

اسپانسر به چه دلیل باید به بازیکن پولی پرداخت کند؟ 
برای این کار و دیده شدن منفعت اسپانسر هم راه هایی 
ترسیم شده و دیدیم که فصل گذشته برخی بازیکنان 
با حضور در برنامه های تلویزیونی تبلیغ اسپانسرشان را 
بین مصاحبه خود می کردند و حتی گاهی با واکنش 
مجریان مواجه شد که در برنامه زنده تلویزیونی تبلیغات 
ممنوع است. کاری غیر حرفه ای که از سوی بازیکنان 

سر زد و مطمئناً این فصل هم امکان دارد ادامه داشته 
باشد.

 مسئولان باشگاه ها می دانند که اگر اسپانسر این پول 
را به باشگاه بدهد این موضوع در حسابرسی های باشگاه 
قرار می گیرد و مشخص می شود بالاتر از رقم قرارداد 
مد نظر فدراسیون پول گرفته اند و یک بازیکن بیش 
از آنچه وزارت ورزش اعلام کرده پول گرفته بنابراین 

راه راحت تر این است که اسپانسر پول را در قالب 
چک یا غیر از حساب مستقیم باشگاه به بازیکن بدهد.   
حالا که هم مدیران، هم بازیکنان و هم اسپانسر سود 
کرده اند، آیا نقل وانتقالات و جابه جایی بازیکنان نسبت 
به گذشته تفاوتی کرده است؟ آیا مقابل پرداخت پول 
زیر میزی یا خانه و ماشین گرفته شده یا فقط نوع 
آن تغییر کرده است؟ مدیران همان مدیران هستند 

و بازیکنان همان بازیکنان که بازهم پول های خارج از 
عرف بین شان رد و بدل می شود. در این بین آیا وزارت 
ورزش و جوانان که در مواجهه با مدیران سرخابی ها 
خواستار جلوگیری از پرداخت های نامتعارف شده بود، 
از پرداخت این پول ها و چک ها توسط اسپانسر خبر 
دارد؟ پول هایی که ممکن است حساب های مالی یک 
باشگاه را به هم بریزد، برای آنها بدهی سنگینی به بار 

بیاورد و شرایط را بدتر کند. 
نکته دیگر اینکه وزیر ورزش و جوانان در هفته ای 
که گذشت در جمع اعضای هیئت مدیره دو باشگاه 
پرسپولیس و استقلال بر لزوم شفاف سازی و اعلام رقم 
قراردادها تأکید کرد اما سؤال این است که وزیر ورزش 
در جریان مورد بالا و مواردی که در زیر به آنها اشاره 

می شود، قرار دارد یا خیر.
 گفته شده در قرارداد چند بازیکن جدید و بعضاً 
دارد  وجود  »آپشن هایی«  استقلال  گذشته  فصل 
که مبلغ را بالاتر از یک میلیارد تومان برده و این در 
شرایطی است که وظیفه یک بازیکن، گل زدن، پاس 
گل دادن یا گل نخوردن است. آیا وزارت ورزش از 
وجود چنین بندهایی در قرارداد بازیکنان خبر دارد؟ 
آیا می داند که با این »آپشن ها« بازیکن به همان مبلغ 

دلخواه خود می رسد؟ 
نکته دیگر اینکه وزارت ورزش که در شفافیت را در 
دستور کار خود قرار داده چگونه با قراردادهایی که بالاتر 
از مبلغِ توافق شده، به امضا رسیده برخورد نمی کند؟ 
مگر نه اینکه وزارت ورزش به مسئولان استقلال توصیه 
کرده بود با برخی بازیکنان و مربیان گذشته این تیم 
مبلغ خاصی را به عنوان قرارداد امضا کنند و با خود این 
نفرات هم به توافق رسیده بود، پس چگونه است که 
پس از این توافق، مبلغ قرارداد این نفرات بیشتر از آن 
چیزی است که توافق شده بود؟ آیا اصلًا به این موضوع 
رسیدگی شده است؟ با این شرایط وزارت ورزش باید 
شفافیت از داخل مجموعه خودش آغاز و با بی قانونی 
یا دور زدن قانون برخورد کند و پس از آن مدیران 

زیرمجموعه اش را به شفاف سازی توصیه کند.

احدی پس از لغو سفر بوکسورها به گزینشی المپیک:

برخی در فدراسیون کارشکنی می کنند
مربی تیم بوکس حرفه ای پس از لغو سفر بوکسورها به آخرین فرصت کسب سهمیه 
المپیک گفت: متاسفانه با وجود اینکه رئیس فدراسیون تلاش زیادی برای اعزام بوکسورها 

به ونزوئلا انجام داد اما این سفر لغو شد.
اکبر احدی مربی تیم بوکس حرفه ای در خصوص لغو سفر نمایندگان بوکس ایران 
به رقابتهای ونزوئلا که آخرین شانس کسب سهمیه المپیک در این رشته بود گفت: 
متاسفانه در حالی که همه چیز برای اعزام دو بوکسور حرفه ای محمدپور و قاسمی پور 
به مسابقات کسب سهمیه المپیک مهیا شده بود پیگیری امور این اعزام به خاطر درست 
کردن کار سجاد محرابی به تاخیر افتاد تا جایی که نه محمدپور و قاسمی به این رقابتها 

اعزام شدند نه محرابی!
وی در پاسخ به این سوال که آیا شما رییس فدراسوین بوکس را مقصر این لغو اعزام می 
دانید گفت: به هیچ وجه. ناطق نوری تمام تلاش خود را برای اعزام بوکسورها انجام داد. او 
دلسوز بوکس است و حتی دیشب نیز در تماسی تلفنی که با من داشت باز هم متذکر شد 

تمام تلاشش را انجام خواهد داد. 
اما آنچه من را ناراحت می کند وجود برخی عوامل در فدراسیون بوکس است که پیگیر 
امور نیستند و وظایفشان را انجام نمی دهند. این افراد کارشکنی می کنند و این  به ضرر 

بوکس است.
احدی ادامه داد: نمی دانم اسم این موضوع و اتفاق تلخ را چه بگذارم.اما هر چه که هست 

دودش به چشم بوکس می رود. این دو بوکسور عمر و زمان و هزینه خود را برای مسابقات 
گذاشتند و حالا تمام زحماتشان به باد رفت هر چند کار آنها در ونزوئلا خیلی سخت بود 
اما بلاخره شانس داشتند و شاید حداقل یک سهمیه به کاروان ما اضافه می شد که برخی 

این فرصت را از ما گرفتند. 
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سگهای آموزش دیده به طرز عجیبی این توانایی را دارند که وضعیت بحرانی بیماران دیابتی را 
تشخیص دهند و اکنون دانشمندان پرده از این راز برداشته اند.سالیان طولانی است که از سگهای 
آموزش دیده برای تشخیص افت قند خون در صاحبان دیابتی شان استفاده می شود. در واقع 
این حیوانات با کارهایی نظیر پارس کردن یا خوابیدن بر روی زمین به افراد نشان می دهند که 
در وضعیت نامناسبی قرار داشته و در آستانه حملات ناشی از افت قند خون قرار دارند. اما اینکه 
سگها چطور می توانند چنین تشخیصی دهند برای دانشمندان جای سؤال بوده است.اکنون 
دانشمندان متوجه شده اند که سگها با تشخیص نوعی ماده شیمیایی در تنفس انسانها می توانند 
افت قند خون را تا قبل از آغاز حملات ناشی از آن تشخیص دهند و حالا قرار است حسگرهای 
پزشکی مبتنی بر این روند شناسایی ساخته شود.به طور کلی سگها دنیا را به مراتب دقیق تر از 
آنچه که می بینند، بو می کشند و از این نظر قدرت انسان با سگ قابل مقایسه نیست تا جایی 
که گفته می شود قدرت تشخیص قند توسط سگها تا آن حد قوی است که می توانند یک قاشق 
شکر را در دو استخر بزرگ شنای المپیک را تشخیص دهند!همین توانمندی خیره کننده موجب 
شده تا سگها را به عنوان نیروهای مطمئنی در کمک رساندن به بیماران دیابتی و حتی سرطانی 
به کار گیرند.دانشمندان دانشگاه کمبریج با همکاری همتایان خود در انستیتو علوم متابولیکی 
Wellcome Trust-MRC متوجه شده اند که سگها با بو کشیدن ماده شیمیایی موسوم به 
»ایزوپرن« در بازدم افراد می توانند افت قند خون در آنها را تشخیص دهند.دانشمندان دریافته اند 

که همزمان با افت قند خون در بدن بیماران دیابتی، سطح ایزوپرن بازدم آنها افزایش می یابد.

 ذخیره سازی و حذف آلاینده های گازی با فناوری نانو

عامل بروز میگرن کشف شد

یک انگشتر ساده یا یک مربی ورزشی؟!
محققان موفق به طراحی یک فناوری پوشیدنی جدید در 

قالب یک انگشتر شدند که بر سلامت بدن نظارت می کند.
 این دستگاه که  BioRing نام دارد، به سه حسگر مجهز 
شده که میزان کالری مصرفی و میزان مسافت در پیاده روی 

را اندازه گیری می کنند.
طراحی  BioRing  بسیار ساده و در عین حال شیک 
است و در نگاه اول نمی توان تفاوت این فناوری جدید را با 

انگشترهای معمولی تشخیص داد.
این دستگاه مسافت و قدم های برداشته شده را به وسیله  

شتاب سنج سه محوره خود اندازه گیری می کند.
طراحان این انگشتر مدعی شده اند که مزیت این محصول 
که  است  این  بازار  در  مشابه  محصولات  سایر  به  نسبت 
حسگرهای این انگشتر علاوه بر محاسبه کالری های مصرفی، 
به صورت اتوماتیک کالری دریافتی بدن را نیز اندازه گیری 

می کنند.
BioRing  همچنین دارای یک نرم افزار همراه بوده که 
توسط یک شرکت سوئدی توسعه یافته و اطلاعات ثبت شده 
توسط انگشتر برای آنالیز به این نرم افزار فرستاده می شود. 
این نرم افزار دارای یک الگوریتم برای محاسبه مصرف کالری 
است و از آنجاییکه سوخت و ساز بدن هر کس متفاوت است، 
BioRing  ریتم سوخت و ساز بدن هر کاربر را تنها در عرض 
یک هفته یاد گرفته تا اطلاعات دقیق و برنامه های بهداشتی 
شخصی را به فرد ارائه کند.این برنامه بسیار کاربر پسند بوده 

و به عنوان یک مربی شخصی برای کاربران عمل می کند.
فناوری پوشیدنی BioRing همچنین دارای یک حسگر 
نوری HR برای اندازه گیری ضربان قلب، سلامت قلب و 

شدت و میزان فعالیت است .دیگر داده های اندازه گیری  شده 
توسط این فناوری جدید شامل سطح خواب، سطح آب بدن 

و میزان استرس است.
این دستگاه دارای یک موتور ارتعاش ضد آب برای هشدار 
و یک سیستم همگام سازی با برنامه گوشی های هوشمند 
است که اطلاعات به دست آمده را از طریق بلوتوث به گوشی 
فرستاده و برای حفظ حریم خصوصی کاربران رمزگذاری 
کرده است .این سیستم دارای یک باتری لیتیوم پلیمر 35 
میلی آمپر بوده که تنها با یک بار شارژ به مدت یک ساعت 
به میزان 8۰ درصد می رسد و تا هفت روز نیاز به شارژ مجدد 

ندارد.این حلقه که از زیرکونیوم سرامیک ساخته شده و کاملا 
ضد خش است، در هنگام استفاده، ظاهری کاملا طبیعی 

داشته و در رنگ های سیاه و سفید موجود است.
BioRing  در حال حاضر یک کمپین در سایت منبع 
یابی Indiegogo راه اندازی کرده است. علاقمندان می توانند 
این دستگاه را به همراه یک شارژر، دفترچه راهنما و گارانتی 

یکساله با قیمت ۱99 دلار خریداری کنند.

اگر همه چیز طبق برنامه ریزی پیش برود در ماه نوامبر 
سال جاری این محصول روانه بازار خواهد شد.

دیابتی ها کدام میوه ها را بخورند؟ 
محققان دریافتند میوه هایی با شاخص گلیسمی پایین برای افراد مبتلا به دیابت مناسب تر 

است.
 مصرف بعضی از میوه ها برای افراد مبتلا به دیابت مضر است و افراد دیابتی باید بدانند که 

چه میوه هایی را مصرف کنند.
میوه هایی مثل توت فرنگی، سیب، کیوی و پرتقال، شاخص قند خون پایینی دارند و 

می توانند سطح قندخون افراد مبتلا به دیابت را کنترل کنند.
بر اساس یافته های موسسه ملی دیابت و دستگاه گوارش)NIDDK( ، میوه یکی از 

غذاهای سالم برای افراد مبتلا به دیابت و مصرف آن در رژیم غذایی بسیار مهم است.
کارشناسان اظهار می کنند: افراد مبتلا به دیابت بیشتر از میوه های تازه یا منجمد استفاده 

و کمتر از میوه های فراوری شده مصرف کنند.
از یافته های این بررسی که در " Medical News Today " به چاپ رسیده است، 
نتیجه گرفته می شود افراد مبتلا به دیابت سعی کنند کمتر از آب میوه های آماده و کنسرو 
میوه استفاده کنند، زیرا شاخص قندخون در این مواد بسیار بالا است.اکثر میوه ها شاخص 
گلیسمی پایینی دارند. میوه هایی مثل سیب، موز، آووکادو، گیلاس، انگور، کیوی، گریپ 
فروت، شلیل، انواع توت ها، آلو، هلو، پرتقال، گلابی و توت فرنگی شاخص گلیسمی کمتر از 
55 دارند.  گلیسمی میوه هایی مثل هندوانه و خرما بالاتر از ۷۰ است و میوه هایی مثل انجیر، 
ملون، آناناس و انبه گلیسمی با شاخص متوسط بین 56 تا 69 دارند.مصرف پنج وعده میوه و 
سبزیجات در روز توصیه شده است. یکی از راهکارهای مردم در ایالات متحده پرکردن نیمی 

از بشقاب با میوه و سبزیجات و نیمی دیگر با پروتئین و غلات است.

حل معمای کمک سگها به بیماران دیابتی

محققان کشور جاذب نانوساختاری سنتز کرده اند که قادر 
است برخی گازها را جذب و ذخیره سازی کند از این جاذب 

می توان در راستای حذف آلاینده های گازی نیز بهره برد.
 گاز دی اکسید کربن یکی از گازهای موجود در اتمسفر 
اکسیژن  در حضور  آلی  مواد  از سوختن  گاز  این  است. 
کافی ایجاد می شود و گازی بی رنگ و بی بو است. گیاهان 
ساختن  برای  فتوسنتز  فرایند  در  کربن  دی اکسید  از 
کربوهیدرات ها استفاده کرده و با جذب آن، اکسیژن آزاد 

می کنند.
گاز دی اکسید کربن موجود در اتمسفر به عنوان سپر 
حرارتی زمین عمل می کند و با اثر گلخانه ای طبیعی مانع 
از سرد شدن زمین می شود. در میان انواع مختلف گازهای 
گلخانه ای، گاز دی اکسید کربن سهم عمده ای در ایجاد این 
اثرات نامطلوب در فضای کره ی زمین دارد. بنابراین می توان 
گفت کاهش غلظت این گاز در اتمسفر یکی از دغدغه های 
اصلی پژوهشگران جهت متعادل کردن گازهای گلخانه ای 
موجود در اتمسفر است. مهدی رنجبر، مجری طرح ضمن 

جذب  جهت  ابزاری  به عنوان  نانومتخلخل  مواد  معرفی 
و جداسازی گازها، هدف از اجرای طرح حاضر را توسعه  
یک ماده نانومتخلخل آلی- فلزی جهت جذب، جداسازی 
و حذف گازهای دی اکسید کربن و دی اکسید گوگرد عنوان 
کرد. وی افزود: استفاده از جاذب تولید شده در این طرح 
دی اکسید  و  کربن  دی اکسید  آلاینده   گازهای  می تواند 
گوگرد را به صورت مؤثرتری جذب و حذف کند؛ این موضوع 
کاهش آلودگی های زیست محیطی، هزینه ها و اثرات جانبی 

ناشی از آلودگی محیط زیست را نیز در پی خواهد داشت. 
این محقق در خصوص نقش فناوری نانو و نحوه  عملکرد 
این جاذب نانوساختار افزود: نانوساختارهای متخلخل آلی-

فلزی با مساحت سطحی داخلی زیاد و ساختار اسفنجی 
گازهای  حذف  همچنین  و  ذخیره سازی  توانایی  خود 
آلاینده را دارا هستند.به گفته رنجبر، چارچوب های آلی  
فلزی به وسیله  تجمع یون ها یا کلاسترهای فلزی به عنوان 
به عنوان  آلی  لیگاندهای  و  کئوردیناسیونی  فعال  مراکز 
اتصال دهنده ی یون های فلزی شکل می گیرند؛ این دسته 

از مواد خواص فیزیکی و شیمیایی خاصی دارند و از لحاظ 
ساختاری قابل طراحی و تنظیم هستند.این طرح در قالب 
رساله دکترای مهدی رنجبر و با راهنمایی دکتر محمدعلی 
طاهر از دانشگاه شهید باهنر کرمان و همچنین همکاری 
مهندس عصمت اسماعیل زاده انجام  شده است.این رساله 
که با همکاری صنایع مس سرچشمه انجام  شده که تحت 
عنوان پایان نامه  مورد نیاز صنعت به تأیید داوران ستاد ویژه ی 

توسعه   فناوری نانو نیز رسیده است.

محققان علوم پزشکی از یافته جدیدی خبر داده اند که می توان آن را عامل اصلی میگرن دانست.
یافته جدید محققان علوم پزشکی از وجود ارتباط چشمگیر میان میگرن و سیستم خونی خبر می دهد. حالا این امیدواری 

ایجاد شده که از نتایج این یافته برای تحقیقات بیشتر و ارایه روشهای نوین درمانی میگرن استفاده کرد.
تا مدتها این پرسش ذهن محققان علوم پزشکی را به خود مشغول کرده بود که میگرن ریشه در سیستم قلبی و عروقی 

بدن دارد یا مشکلات عصبی؟
در تازه ترین بررسی صورت گرفته در این عرصه، محققان ۲۲ مطالعه مرتبط با ساختارهای ژنومی در حوزه میگرن انجام 
داده اند. در این مطالعه که حدود 6۰ هزار فرد مبتلا به میگرن از ۱۲ کشور جهان زیر نظر قرار گرفتند 38 منطقه ژنومیکی 

مرتبط با این عارضه در تیررس محققان قرار گرفت که ۲8 مورد آنها برای نخستین بار مورد آنالیز قرار می گرفتند.
این بررسی جامع نشان داد که ناراحتی های مرتبط با سیستم عروقی و ماهیچه های قلبی در شکل گیری میگرن نقش 

دارند.
حالا محققان به این باور رسیده اند که می توان از نتایج این یافته ها جهت ارایه روشهای درمانی منحصربفرد برای هر یک 

از بیماران مبتلا به میگرن استفاده کرد.
این یافته جدید توسط کنسرسیوم بین المللی ژنتیک سردرد منتشر شده است.

چطور سلامت تیروئیدتان را حفظ کنید؟
تمام سلول های بدن، گیرنده هایی برای هورمون تیروئید دارند. اگر این ارگان درست 
کار نکند، می تواند موجب مشکلات هورمونی زیادی شود؛ پس حفظ سلامتش بسیار 

مهم است...
تیروئید، غده ای پروانه ای شکل است که در زیر گردن واقع شده، درست زیر جلوآمدگی 
حنجره. این غده ممکن است کوچک باشد، اما نقشی اساسی در تنظیم هورمون های 
مهمی دارد که انرژی و سوخت و ساز را تحت تأثیر قرار می دهند. تیروئید، ارگانی حیاتی 
در سیستم پیچیده ی بدن است. تمام سلول های بدن، گیرنده هایی برای هورمون تیروئید 

دارند. اگر این ارگان درست کار نکند، می تواند موجب مشکلات هورمونی زیادی شود.
 دو نوع اختلال تیروئیدی وجود دارد؛ پرکاری و کم کاری تیروئید. 

پرکاری تیروئید منجر به مشکلات زیادی در سلامتی می گردد مانند کاهش وزن بی 
دلیل، ، خستگی مزمن، ضعف عضلانی، بیخوابی، و حساسیت بی دلیل به حرارت. 

از طرفی دیگر، کم کاری تیروئید منجر به افسردگی، دردهای مکرر عضلانی، اضافه وزن 
بی دلیل، خستگی مزمن، و حساسیت بی دلیل به سرما می گردد. برای داشتن تیروئیدی 

سالم این نکات را مدنظر داشته باشید:
رژیم غذایی کم کربوهیدرات داشته باشید

آیا می دانید که کنترل ضعیف قندخون و حساسیت انسولینی می تواند موجب رشد 
باکتری های مضر در روده شود؟ این حالت سبب واکنشی زنجیره ای شده که تیروئید را 
تحت تأثیر قرار می دهد، عدم تعادل هورمونی ایجاد می کند، سیستم ایمنی را تضعیف می 
کند، مشکلاتی در غدد فوق کلیوی ایجاد می کند و سم زدایی را کُند می نماید. تمام این 

عوامل بر غده تیروئید اثر می گذارند.
چربی های سالم مصرف کنید

یکی از معمول ترین علل مشکلات تیروئیدی، کمبود چربی های سالم در تغذیه است. 
چربی های سالم به کاهش التهاب کمک کرده و سوختن کربوهیدرات ها را تسریع می 
کنند تا به بدن انرژی برسانند. اگر بدن به اندازه کافی چربی های سالم دریافت نکند، 
تیروئید و غدد فوق کلیوی مجبور به اضافه کاری می شوند تا هورمون ها را تنظیم کرده 

و بر فشار غلبه کنند. 
چربی های سالم به کاهش التهاب کمک کرده و سوختن کربوهیدرات ها را تسریع 
می کنند تا به بدن انرژی برسانند. اگر بدن به اندازه کافی چربی های سالم دریافت نکند، 
تیروئید و غدد فوق کلیوی مجبور به اضافه کاری می شوند تا هورمون ها را تنظیم کرده 

و بر فشار غلبه کنند
غده تیروئید و غدد فوق کلیوی اگر تحت فشار و تنش باشند، می توانند ارگان ها را 
دچار اختلال نمایند و سبب شوند T۴ به خوبی به T3 فعال تبدیل نشود. این حالت 
برای کبد و بافت های گوارشی مشکل ایجاد کرده و عملکرد تیروئید را ضعیف می کند. 
برای فعال کردن تیروئید کم کار، چربی های سالم بیشتری به رژیم غذایی روزانه تان 
اضافه کنید. توصیه می شود مصرف روغن ماهی را بیشتر کنید، همچنین روغن های 
فرآوری نشده مانند روغن زیتون، روغن کانولا یا روغن نارگیل را بیشتر وارد تغذیه تان 

نمایید.
غلبه بر استرس

یکی از شایع ترین دلایل کم کاری تیروئید، استرس مزمن است. وقتی شما تحت استرس 
مداوم هستید، غدد فوق کلیوی و تیروئید شما به سختی کار می کنند تا هورمون ها و آنزیم 

های مهم بدن را مجدداً متعادل کنند.
 در این حالت هم، فشار بیش از حد به این غدد می تواند منجر به تضعیف سیستم ایمنی، 
مشکلات مربوط به تیروئید و غدد فوق کلیوی و افزایش ریسک بیماری های خودایمنی 
مانند هاشیموتو شود. برای این که تیروئیدتان بهترین عملکرد را داشته باشد، زمانی را برای 

ریلکسیشن و استراحت خودتان در نظر بگیرید. 
راه هایی پیدا کنید تا استرستان را به شیوه ای درست کنترل نمایید. می توانید ماساژ 
بگیرید، به کلاس یوگا بروید و یا ورزش کنید. مدیتیشن هم تکنیک بسیار خوبی است، 
پیاده روی کنید و یا با دوستانتان بیشتر وقت بگذرانید و تفریح کنید تا بر استرستان غلبه 

نمایید.
از گلوتن و بتا کازئین پرهیز کنید

گلوتن از فراورده های جانبی غذاهای نشاسته ای است اما کازئین بتا، پروتئینی است که 
در محصولات لبنی یافت می شود. هر دوی این پروتئین ها موجب واکنش های بیولوژیکی 
خاصی می شوند که منجر به ناهنجاری های ایمنی، اختلال عملکرد معده ای و روده ای 

و آسیب اندامی می شوند.
 گلوتن و بتا کازئین می توانند باعث کم کاری و پرکاری تیروئید شوند بنابراین از مصرف 
زیاد غذاهایی که این دو پروتئین به میزان زیاد در آن ها وجود دارد پرهیز کنید. غذاهایی 

چون نان، جو دوسر، پاستا و محصولات گندمی و البته شیر گاو و پنیر.

نورآفتاب چه تاثیری بر سردرد دارد؟
یک روز آفتابی معمولا گرما و شادی را به همراه دارد، اما اگر مراقبت های لازم را به عمل 

نیاوریم می تواند باعث سردرد هم بشود.
نور آفتاب می تواند باعث سردردتان شود

نورآفتاب به تنهایی خودش از عوامل تحریک کننده میگرن است. در مطالعه ای، ۱6 
بیماری میگرنی بعد از قرار گرفتن در معرض نور و گرمای آفتاب دچار سردرد شدند.

کمبود آب بدن می تواند باعث سردردتان شود
شاید دلتان بخواهد از آفتاب تابستان و گرمای آن به خوبی استفاده کنید، اما یادتان باشد 
زیاد آب بنوشید و کرم ضدآفتاب بزنید. سردرد ناشی از کم آبی بدن، از عوامل موثر در بروز 

سردرد مخصوصا سردردهای میگرنی است.
در معرض گرما بودن می تواند باعث سردردتان شود

قرار گرفتن در معرض گرمای آفتاب می تواند خطرناک باشد، مخصوصا اگر شدید باشد و 
برای مدت طولانی در این گرما باشید. دو نوع سردرد مربوط به گرما داریم:

قرار گرفتن زیاد در معرض گرما می تواند عاملی برای شروع سردردهای مکرر باشد، یعنی 
سردردهای تان از حالت حاد خارج شده و به سردردهای مزمن تبدیل می شوند

 - گرمازدگی
 - غش در اثر گرما

غش در اثر گرما یک فوریت پزشکی است که شامل تب شدید و ناهنجاری های عصبی 
می شود، مانند حمله صرع یا مشکلات مربوط به هماهنگی های بدن. هم گرمازدگی و هم 

غش در اثر گرما، موجب سردرد می شوند. 
همچنین قرار گرفتن زیاد در معرض گرما می تواند یک عامل خاص برای شروع 
سردردهای مکرر باشد، یعنی سردردهای تان از حالت حاد خارج شده و به سردردهای 

مزمن تبدیل می شوند.
بنابراین اگر قرار است زیر نور آفتاب باشید، حتما آب کافی بنوشید و بیشتر در سایه 

قرار بگیرید.
ویتامین د چه اثری روی سردردتان می کند

اشعه فرابنفش آفتاب، منبع مهم ویتامین د است. با اینکه به دلایل مختلفی ممکن است 
با کمبود ویتامین د مواجه شویم، اما کمتر قرار گرفتن در نور آفتاب یکی از شایع ترین 

دلایل آن است. 
افرادی که کمبود ویتامین د دارند ممکن است به بیماری نرمی استخوان شوند که باعث 

نرم و ضعیف شدن بافت استخوان شده و دردهای پراکنده استخوانی را به دنبال دارد. 
این موضوع چه ارتباطی با سردرد دارد؟ کمبود ویتامین د می تواند منجر به سردرد شود، 

هم سردرد میگرنی و هم سردرد تنشی، مخصوصا سردرد تنشی مزمن.
یادتان باشد که این ارتباط معنی اش این نیست که لزوما یکی دلیل بروز دیگری است. 
پس با وجود این که آفتاب، یک منبع بسیار عالی برای تامین ویتامین د بدن است، اما با 
این وجود با پزشک تان در مورد بهترین شیوه های دریافت این ویتامین گفتگو کنید تا 

خطری تهدیدتان نکند. 
استفاده زیاد از نور آفتاب هم می تواند خطرناک باشد، مخصوصا این که موجب افزایش 
خطر سرطان پوست هم می شود. ممکن است پزشک تان توصیه کند برای جبران کمبود 

ویتامین د، از مکمل استفاده کنید.

استرس را با خوردن این خوراکی ها 
فراری دهید

همه مواد غذایی مورد نیاز بدن است ولی زیاده روی در خوردن برخی موجب برهم 
خوردن آرامش افراد می شود.

محمد حسین عزیزی متخصص  تغذیه ؛ گفت: مصرف بیش از حد برخی مواد غذایی 
موجب برهم خوردن تعادل روانی در افراد می شود. 

این متخصص تغذیه با اشاره به مفید بودن همه مواد خوراکی گفت: همه مواد غذایی 
برای بدن لازم است ولی زیاده روی و عدم کنترل بر روی مصرف مواد غذایی تبعات منفی 

را به همراه دارد. 
وی افزود: این تبعات منفی شامل برهم خوردن خواب، آرامش، و ایجاد اضطراب در افراد 
است. عزیزی تصریح کرد: مصرف بیش از حد غذاهایی که حاوی کافئین مانند قهوه ، چای، 

شکلات و غیره هستند در ایجاد اضطراب ، برهم زدن آرامش افراد موثر است.
 این متخصص تغذیه در ادامه اظهار داشت : برخی از لبنیات و مشتقات آن مانند شیر 
گاو و بستنی در برخی افراد به دلیل حساسیت به بعضی افزودنی های موجود در آنها مانند 

لاکتوز موجود در شیر ایجاد اضطراب می کنند. 
وی تصریح کرد: مصرف بیش از حد نوشابه های گاز دار، در ایجاد استرس و اضطراب 

افراد موثر است. 
عزیزی با تاکید بر اینکه در مقابل این خوراکی ها موادی هستند که مفید و آرام بخش 
هستند،گفت: هویج ، تخم مرغ، ماهی ، کرفس هر چه بیشتر مصرف شود آرامش بیشتری 

رابرای فرد به همراه دارد  و مانع ایجاد استرس و اضطراب  می شود.



اجتماعی 6

استاندار قم: 

 شرایط  برای توسعه زیرساخت های
 گردشگری قم فراهم است 

استاندار قم با بیان اینکه قم در شاهراه ۱۷ استان کشور واقع شده است گفت: حضور 
سالانه ۲۰ میلیون زائر و مسافر موقعیت بسیار خوبی برای توسعه زیرساخت های 

گردشگری در استان فراهم کرده است. 
به گزارش روز پنجشنبه ایرنا از روابط عمومی استانداری قم، سید مهدی صادقی در 
جلسه با سرمایه گذاران خارجی طی سخنانی با اشاره به واقع شدن قم در مرکز کشور، 

موقعیت این استان برای جذب سرمایه گذاران را بسیار ویژه عنوان کرد.
وی با اشاره به طرح های زیرساختی در حال اجرا در استان قم در بخش حمل و نقل 
و گردشگری خاطرنشان کرد: حضور سرمایه گذاران خارجی در این بخش ها می تواند 

ضمن بازدهی بسیار خوب برای بخش خصوصی، زمینه ترقی استان را فراهم نماید.
صادقی همچنین وجود دریاچه نمک و حوض سلطان قم را مورد توجه قرار داد و 
تصریح کرد: سرمایه گذاری در زمینه مواد معدنی غنی و گردشگری در این بخش ها 
بسیار سودآور خواهد بود.دریاچه نمک در آزادراه قم - تهران مابین سه استان قم، اصفهان 

و سمنان واقع شده است. 
وسعت این دریاچه در حدود 6۴۷ کیلومتر مربع می  باشد.زمین این دریاچه پوشیده از 
رسوبات نمک است که بر اثر انباشته شدن سیلاب ها و آب های سطحی در طول قرن ها 
پدید آمده است. عمق نمک این دریاچه بین 5 تا 5۴ متر متغیر است که توسط لایه های 

خاک رس از یکدیگر جدا شده  اند. 
دریاچه نمک، منبع بزرگ و سرشاری از انواع املاح معدنی است و ارزش تخمینی ذخایر 
آن بالغ بر ۲۰ میلیارد دلار برآورد شده است.دریاچه نمک حوض سلطان در ۴۰ کیلومتری 
شمال شهرستان قم و 85 کیلومتری جنوب تهران و در حاشیه بزرگراه خلیج فارس قرار 
دارد. این دریاچه به مساحت تقریبی ۲۴۰ کیلومتر مربع در شمال شرق شهرستان قم واقع 

شده  است و رشته کوه های البرز در شمال آن قرار دارد.

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم 

تداوم راه شهدا با شعار محقق نمی شود
 مزار شهدای حادثه هفتم تیر سال ۱36۰، روز پنجشنبه طی مراسمی با حضور خانواده 
معظم شهدا، جمعی از مسئولان استانی و قشرهای مختلف مردم در گلزار شهدای شیخان 

و حرم حضرت معصومه )س( در قم گلباران و عطر افشانی شد. 
شرکت کنندگان در این مراسم ضمن ادای احترام به مقام شامخ شهداو گرامی داشت 

یاد و خاطره شهدا با آرمان های رفیع ایشان تجدید میثاق کردند.
گرامیداشت  با  مراسم  این  در  قم  استان  ایثارگران  امور  و  بنیاد شهید  مدیرکل 
یاد و خاطره شهید آیت الله بهشتی و ۷۲ تن از یاران با وفایش، اظهار داشت: این 
شهیدان گرانقدر از خود ولایت پذیری، ولایت مداری، بیداری و هوشیاری و همچنین 

استکبارستیزی را برای ما به یادگار گذاشتند.
سردار سید جواد هاشمی گفت: ادامه راه شهدا در صورت وجود ولایت مداری در بدنه و 

متن جامعه اسلامی، امکانپذیر است.
وی با تاکید بر اینکه تداوم راه شهدا به هیچ وجه با شعار محقق نمی شود اضافه کرد: 
شهید بهشتی و سایر شهدای فاجعه هفتم تیر از جمله کسانی بودند که با عمل خود، 
راه و روش بندگی، ولایت مداری و دفاع از حقوق انسان ها و ولایت فقیه را به همگان 

نشان دادند.
وی تصریح کرد: شهید بهشتی شخصیتی بود که هیچ گاه زیر بار ذلت و خواری اجانب 
و استکبار نرفت.هاشمی با تاکید بر ضرورت تبیین افکار، سیره و روش شهید بهشتی در 
جامعه کنونی، اذعان داشت: استکبار جهانی با اجیر نمودن مزدوران و عوامل خود اقدام 
های تروریستی و فجایع زیادی با هدف از بین بردن اسلام انجام داده است، از این رو باید 

بیدار باشیم و راه شهدا را به بهترین شکل ممکن ادامه دهیم.
این مراسم به همت شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی و بنیاد شهید و امور ایثارگران قم 
ترتیب یافته بود. استان قم ۱۲ شهید در واقعه هفتم تیر سال ۱36۰ تقدیم انقلاب کرده 

که از این تعداد مزار 9تن از شهدا در قم است.
 شهیدان علی هاشمی، محمدعینی، عماد کریمی بیژنی، سید نورالله طباطبایی نژاد، 
سید عبدالوهاب قاسمی ، صادقی و غلامحسین حقانی درگلزار شهدای شیخان قم مدفون 
هستند و شهید محمد منتظری و دیالمه نیز درحرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( 
دفن می باشندهفتم تیرماه سالروز شهادت آیت الله دکتر سید محمد بهشتی و ۷۲ تن 
از یاران امام خمینی)ره( با انفجار بمب در دفتر مرکزی حزب جمهوری اسلامی درسال 

۱36۰ به دست منافقان کوردل می باشد.

رئیس شورای اسلامی شهر قم :

حمایت از محرومان 
وظیفه همه آحاد جامعه است

رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: وظیفه همه آحاد جامعه است که افرادی که بی 
سرپرست هستند و جزو خانواده ایتام هستند را حمایت کنند. 

ولی الله بیاتی در حاشیه ضیافت افطار ایتام در شهرداری قم، با تاکید بر ضرورت ترویج 
فرهنگ تکریم ایتام در جامعه تصریح کرد: در راستای تکریم ایتام ، شهرداری قم میزبان 

تعدادی از افراد زیر پوشش کمیته امداد است که اقدام شایسته ای بوده است.
وی با بیان اینکه حمایت از محرومان وظیفه همه آحاد جامعه است، افزود: وظیفه 
همه است که افرادی که بی سرپرست هستند و جزو خانواده ایتام هستند را حمایت 

کنند.
رئیس شورای اسلامی شهر قم با اشاره به تلاش های شهرداری و شورای شهر برای 
حمایت از محرومان و ایتام تصریح کرد: شهرداری در این زمینه گام هایی برداشته و 

ضیافت افطار که با حضور مسؤولان شهر و شورای شهر برگزار شد از این جمله است.
وی ضمن تقدیر از شهردار و مسؤولین شهری برای تدارك سفره اکرام ایتام گفت: شورای 
شهر همواره در صدد تدبیر برای حمایت از خانواده محرومان و تقویت زیرساخت ها برای 

رفاه و آسایش این بخش از جامعه است.

قائم مقام شهردار قم تاکید کرد : 

بر ضرورت رسیدگی به خانواده های
 محروم و فقرا

قائم مقام شهردار قم گفت: مدیریت شهری به خود می بالد که همراه با کمیته امداد 
خادم محرومان و خانواده های نیازمند جامعه باشد. 

ابراهیم معتمدی با اشاره به ضیافت افطاری ایتام در شهرداری قم، تصریح کرد: 
شهرداری به خود می بالد که در کنار باقی اقشار جامعه خادم این بخش مردم و 

محرومان نیز است.
وی با اشاره به فعالیت های کمیته امداد برای خدمت رسانی به خانواده های محروم، 
تصریح کرد: مدیریت شهری نیز تلاش دارد همراه با مجموعه خدمات رسان کمیته امداد 

زمینه رفاه و آسایش خانواده های ایتام و محرومان در شهر قم را فراهم کند.
قائم مقام شهردار قم با تاکید بر ضرورت رسیدگی به خانواده های محروم و فقرا تصریح 
کرد: شهرداری در این زمینه همکاری مناسبی با مجموعه کمیته امداد و نهادهای خدمات 
رسان به محرومان دارد و سعی مدیریت شهری بر تامین شرایط مناسب زندگی برای 

این اقشار است.
معتمدی خاطرنشان کرد: در نظر گرفتن تخفیف در عوارض و ارائه خدمات جنبی و 
حمایتی به خانواده های زیر پوشش کمیته امداد از دیگر اقدامات شهرداری در حمایت 

از اقشار محروم است.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم :

همه مسؤولان دغدغه محرومان و ایتام را دارند 
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم گفت: شهردار قم و شورای شهر 
همکاری خوبی با مجموعه کمیته امداد برای حمایت از خانواده محرومان و ایتام دارند که 

این اقدام جای تقدیر و تشکر دارد. 
عبدالله جلالی در حاشیه برگزاری مراسم ضیافت افطاری ایتام در شهرداری قم، با تاکید 
بر ضرورت حمایت از خانواده های محروم، اظهار کرد: جمعی از ایتام و فقرا مهمان شهردار 

و شورای شهر هستند که تدبیر چنین محفلی جای تقدیر دارد.
وی اضافه کرد: خدا را شاکریم که مسؤولین ما نگاه و توجه ویژه ای به فقرا و ایتام دارند 

و خود را خادم و حامی محرومان می دانند.
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان با بیان اینکه شهردار و شورای شهر 
همکاری خوبی با مجموعه کمیته امداد دارند، اظهار کرد: برگزاری این محافل یکی از 

مصادیق همکاری با کمیته امداد برای حمایت از خانواده های محرومان است.
وی تخفیف عوارض ساختمانی مسکن و عوارض کسب خانواده های زیر حمایت که 
بعضا 8۰ درصد تخفیف عوارض بهره مند هستند را از دیگر برنامه های حمایتی شهرداری 
قم ذکر کرد و افزود: همچنین تشکر ویژه داریم از شهرداری و شورای شهر که بستری 
فراهم کردند که در شرق شهر قم مجتمع فرهنگی احداث کنیم و زمینی را برای این کار 

اختصاص دادند.
جلالی با تاکید بر اینکه در نظام اسلامی همه مسؤولان دغدغه محرومان و ایتام را 
دارند، تصریح کرد: قرار گرفتن در کنار محرومان و فقرا از ارزش های دینی ما است که 

باید تحسین شود.

یکی از فواید مهم حجاب پیوند و اتصال قوى تر زن 
و شوهر و در نتیجه، استحکام بیش تر کانون خانواده 
و، برعکس، فقدان حجاب باعث انهدام نهاد خانواده 

می گردد. 
استحکام بیشتر کانون خانواده 

یکی از فواید مهم حجاب در بُعد خانوادگی، اختصاص 
یافتن التذاذهاى جنسی به محیط خانواده و در کادر 
ازدواج مشروع است. اختصاص مذکور، باعث پیوند و 
اتصال قوى تر زن و شوهر و در نتیجه، استحکام بیش 
باعث  حجاب  فقدان  برعکس،  و،  خانواده  کانون  تر 
انهدام نهاد خانواده می گردد. یکی از نویسندگان، تأثیر 
برهنگی را در اضمحلال و خشکیدن درخت تنومند 

خانواده، این گونه بیان کرده است: 
در جامعه اى که برهنگی بر آن حاکم است، هر 
زن و مردى، همواره در حال مقایسه است; مقایسه 
ى آنچه دارد با آنچه ندارد; و آنچه ریشه ى خانوده را 
می سوزاند این است که این مقایسه آتش هوس را در 
زن و شوهر و مخصوصاً در وجود شوهر دامن می زند. 
زنی که بیست یا سی سال در کنار شوهر خود زندگی 
کرده و با مشکلات زندگی جنگیده و در غم و شادى او 
شریک بوده است، پیداست که اندک اندک بهار چهره 
اش شکفتگی خود را از دست می دهد و روى در خزان 

می گذارد. 
در چنین حالی که سخت محتاج عشق و مهربانی 
و وفادارى همسر خویش است، ناگهان زن جوان ترى 
از راه می رسد و در کوچه و بازار، اداره و مدرسه، با 
پوشش نامناسب خود، به همسر او فرصت مقایسه اى 
می دهد; و این مقدمه اى می شود براى ویرانی اساس 
خانواده و بر باد رفتن امیدِ زنی که جوانی خود را نیز 
بر باد داده است; و همه ى خواهران جوان لابد می 
دانند که هیچ جوانی نیست که به میان سالی و پیرى 
نرسد و لابد می دانند که اگر امروز آنان جوان و با 
طراوت اند در فرداى بی طراوتی آنان، باز هم جوانانی 
هستند که بتوانند براى خانواده ى فرداى آنها، همان 
خطرى را ایجاد کنند که خود آنان امروز براى خانواده 

ها ایجاد می کنند. 
بنابراین باید گفت زنی که چادر بر سر می گذارد، نه 
تنها اولین قدم را در حفظ کانون گرم خانواده برداشته، 

بلکه آبرو و شرافت مادرى را بدین وسیله فراهم ساخته 
است و خود را از آزار و اذیت ها و نگاه هایی که همچون 
تیر به قلب خانواده اصابت می کند و آن را از هم 

می پاشد محفوظ داشته است. 
حفظ و استیفاى نیروى کار در جامعه 

یکی از فواید مهم حجاب در بُعد اجتماعی، حفظ و 
استیفاى نیروى کار در سطح جامعه است. در مقابل، بی 
حجابی و بدحجابی باعث کشاندن لذت هاى جنسی از 
محیط و کادر خانواده به اجتماع و در نتیجه، تضعیف 
نیروى کار افراد جامعه می گردد. بدون تردید، مردى 
که در خیابان، بازار، اداره، کارخانه و ... همواره با قیافه 
هاى محرّک و مهیّج زنان بدحجاب و آرایش کرده 
مواجه باشد، تمرکز نیروى کارش کاهش می یابد. 
برخلاف نظام ها و کشورهاى غربی، که میدان کار و 

فعالیت هاى اجتماعی را با لذت جویی هاى جنسی 
درهم می آمیزند،اسلام می خواهد با رعایت حجاب و 
پوشش، محیط اجتماع از این گونه لذت ها پاک گردد 
و لذت هاى جنسی، فقط در کادر خانواده و با ازدواج 

مشروع انجام شود. 
پژوهش ها نشان می دهد که زنان ایران زمین از 
زمان مادها داراى حجاب کاملی شامل: پیراهن بلند 
چین دار، شلوار تا مچ پا و چادر بر روى لباس ها بودند. 
برابر متون تاریخی، در همه ى آن زمان ها پوشاندن 
موى سر و داشتن لباس بلند و شلوار و چادر رایج 
بوده است و زنان با آن که آزادانه در محیط بیرون از 
خانه رفت و آمد می کردند و همپاى مردان به کار می 
پرداختند، داراى حجاب کامل بودند و از اختلاط هاى 

فسادانگیز شدیداً پرهیز می کردند. 

فایده ى اقتصادى حجاب 
استفاده از حجاب و پوشش، به ویژه در شکل چادر 
مشکی، به دلیل سادگی و ایجاد یکدستی در پوشش 
بانوان در بیرون منزل، می تواند از بُعد اقتصادى نیز 
تأثیرى مثبت در کاهش تقاضاهاى مدپرستی بانوان 
داشته باشد; البته به شرط این که خود چادر مشکی 
دست خوشِ این تقاضاها نگردد. متأسفانه بعضاً مظاهر 
مدپرستی در چادرهاى مشکی نیز مشاهده می گردد; 
از  استفاده  به جاى  بانوان  از  برخی  به گونه اى که 
چادرهاى مشکی متین و باوقار، به چادرهاى مشکی 
تورى، نازک و داراى طرح هاى جِلف و سبک که با 
هدف و فلسفه ى حجاب و پوشش تناسبی ندارند روى 

می آورند. 
می توان گفت که چادر امنیت و آرامش زن را تأمین 

می کند. زنانی که با خودآرایی وارد جامعه می شوند، 
همواره نگران قضاوت دیگران در مورد خود هستند 
و ناآرام و مضطرب اند. در صورتی که زن می تواند 
با رعایت حجاب کامل و پوشیدن چادر از دغدغه ى 

شرکت در یک رقابت و مدپرستی نجات یابد. 
حجاب، مبارزه ى زنان با دشمنان اسلام 

حجاب کامل بانوان در جامعه ى اسلامی مبارزه اى 
است با سلطه گران و جنایتکاران دنیا که همیشه سعی 
داشته اند با ترویج بی بندوبارى و بدحجابی، ارزش هاى 
اسلامی را پایمال و بر ملت هاى ستمدیده سلطه پیدا 
کنند. مستر همفر، جاسوس انگلیسی در کشورهاى 
اسلامی، در بخشی از خاطرات خود، آن جا که نقاط قوت 
مسلمانان را برمی شمارد، به مورد حجاب اشاره می کند 
و می گوید:  زنان مسلمان داراى حجابی محکم هستند 
که نفوذ فساد در میان آنها ممکن نیست; بنابراین باید 
آنان را فریب داد و از زیر چادر و عبا بیرون کشید. پس از 
آن که زنان را از چادر و عبا بیرون آوردیم، باید جوانان را 
تحریک کنیم که دنبال آنها بیفتند تا در میان مسلمانان 
فساد رواج یابد; و براى پیش برد این نقشه، لازم است 
اول زنان غیر مسلمان را از حجاب بیرون آوریم تا زنان 
مسلمان از آنان یاد بگیرند.  اگر چادر سر راه نفوذ دشمنان 
استعمارگر نبود، هیچ گاه یک جاسوس این اندازه براى 
زوال آن به فریبکارى نمی پرداخت. اگر حجاب اسلامی، 
به ویژه چادر، اهمیت خاصی نداشت، چه در کشورهاى 
اسلامی و چه در کشورهاى غربی، آن را به عنوان یک 
مدل لباس زنانه، در کنار صدها مدل دیگر می پذیرفتند. 
اگر چادر از جایگاه حساس و ارزش بلند برخوردار نبود، 
هرگز استعمار غرب، رضاخان را بر آن نمی داشت که 
تمام حکومت خود را براى از بین بردن چادر بسیج کند. 
آرى چادر خیمه ى عفاف پیروان فاطمه)علیها السلام(  
علاوه بر فواید یاد شده، فواید و آثار دیگرى نیز می توان 
براى حجاب و پوشش نام برد; از جمله:حفظ ارزش هاى 
انسانی در جامعه، مانند عفت، حیا و متانت و نیز کاهش 
مفاسد اجتماعی; هدایت، کنترل و بهره مندى صحیح و 
مطلوب از امیال و غرایز انسانی; تأمین و تضمین سلامت 
و پاکیِ افراد جامعه است که با گذشت ۱۴ قرن، نداى 
آزادى بخش آن حضرت هم چنان در گوش تاریخ طنین 

انداز است. 

حجاب و پوشش دارای چه آثار و فوایدی است؟ 

شنبه دوازدهم تیر 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4039

رئیس پلیس آگاهی استان  چهارمحال و بختیاری  :

سارقان نقاب دار در شهرکرد دستگیر شدند 
رئیس پلیس آگاهی استان  چهارمحال و بختیاری  گفت :سارقان نقاب دار که با حفر 
تونل زیر دیوار اقدام به سرقت 6۰عدد باطری کامیون از کارخانه ای در قطب صنعتی 

شهرکرد کرده بودند، هنگام برگشت دوباره به محل سرقت، دستگیر شدند. 
سرهنگ دوم محمد رضا محمدی مقدم اظهارداشت :درپی وصول گزارشی به مرکز 
فوریت های پلیسی ۱۱۰مبنی بر وقوع سرقت باطری کامیون از کارخانه ای در قطب 

صنعتی شهرکرد، بلافاصله کارآگاهان پلیس آگاهی استان به این محل اعزام شدند.
سرهنگ دوم محمد رضا محمدی مقدم افزود: با حضور کارآگاهان در محل وقوع 
سرقت مشخص شد، سارق یا سارقان لحظاتی پیش از طریق تونلی که پیشتر زیر دیوار 
کارخانه حفر کرده بودند،پس از ورود به داخل محوطه کارخانه از انبار لوازم یدکی 6۰عدد 
باطری کامیون سرقت کرده اند.وی اظهار داشت:با توجه به زمان سرقت و حجم زیاد اقلام 
مسروقه، ماموران، محوطه داخل و مسیرهای اطراف کارخانه را زیرنظر گرفته و طرح مهار 
را نیز به مرحله اجرا گذاشتند.رئیس پلیس آگاهی استان در ادامه افزود: ماموران با انجام 
تعقیب و مراقبت و بررسی دقیق متوجه شدند، باند سه نفره سارقان در حالی که نقاب 
به صورت داشتند از طریق تونل حفرشده به کارخانه بازگشته و قصد دستبرد مجدد به 
انبار کارخانه را دارند که در اقدامی غافلگیرانه هرسه سارق را دستگیر کردند.سرهنگ دوم 
محمدی مقدم بیان کرد: در بازجویی های انجام شده از متهمان ،مشخص شد هرسه 
سارق دارای سابقه سرقت بوده وساکن استان های همجوار می باشند.وی گفت: متهمان 

پس ازتشکیل پرونده به مرجع قضایی معرفی شدند.

با حضور پلیس امنیت پایتخت در دقیقه 9۰ رخ داد :

لغو "فشن شو" برند آمریکایی در شمال تهران 
 با حضور دقیقه 9۰ پلیس امنیت، مراسم "فشن شویی" که به مناسبت افتتاح یک 
برند پوشاک آمریکایی در یکی از مجتمع های تجاری شمال شهر درحال برگزاری بود، 

لغو شد. 
به گزارش خبرگزاری تسنیم،  چهارشنبه شب گذشته مراسم "فشن شویی" که قرار 
بود به مناسبت افتتاح نمایندگی برند levis در یکی از مجتمع های تجاری شمال شهر 
تهران برگزار شود، با مداخله پلیس لغو شد. بر اساس این گزارش در مراسم افتتاحیه 
این برند آمریکایی قرار بود تعدادی از مانکن های معروف تهران با قدم زدن به روی فرش 
قرمز، لباس های این برند را در "شوی زنده" به نمایش بگذارند. این مراسم که قرار بود 
در ساعت ۲۲ شب گذشته در مجتمع تجاری روشا برگزار شود با دخالت پلیس امنیت 
تهران بزرگ لغو شد و برگزارکنندگان این مراسم، علت لغو"فشن شو" مذکور را نقص 
فنی عنوان کردند و از جمعیت حاضر در این مراسم خواستند تا هرچه سریعتر محل 
مراسم را ترک کنند. بنابر این گزارش جمعیتی بالغ بر ۱5۰ نفر برای دیدن این "فشن 
شوی زنده" در این مجتمع حضور داشتند. این در حالی است که تخلفات این مجتمع 
جدیدالتأسیس پیش از این نیز خبرساز شده بود و اعتراض تعدادی از اعضای  شورای 
شهر را در خصوص تخلفات ساختمانی این مجتمع به دنبال داشت و به گفته مجتبی 
شاکری رییس کمیته فرهنگی شورای شهر پایتخت، پرونده این مجتمع در کمیسیون 

ماده ۱۰۰ در حال بررسی است.

مدیر سازمان آتش نشانی دزفول خبر داد:

کشف جنازه مجهول الهویه در رودخانه دز    
مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی دزفول از کشف یک جنازه مجهول 

الهویه در رودخانه دز خبر داد. 
عبدالحسین معظم فر در گفتگو با مهر اظهار کرد: در ساعت ۱8 و ۱8 دقیقه چهارشنبه 
گذشته طی تماسی با سامانه ۱۲5 این سازمان خبر از مشاهده جنازه ای در مجاورت 
سد تنظیمی اطلاع داده شد. وی افزود: بلافاصله اکیپی از ناجیان ۱۲5 از ایستگاه شماره 
۲ دزفول به محل حادثه اعزام شدند و اقدام به بیرون آوردن جنازه کردند. مدیرعامل 
سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی دزفول تصریح کرد: پس از رسیدن در محل با 
جنازه مردی حدودا 3۰ و یا 35 ساله روبرو شدیم که در یک تخته موکت حدودا 6 متری 
پیچیده شده بود و در ضلع غربی ساحل رودخانه دز و در مجاورت سد تنظیمی گیر کرده 
بود. معظم فر اضافه کرد: با توجه به صعب العبور بودن مسیر، آتش نشانان با مشقت زیاد 

جنازه را به بالای سد منتقل کرده و تحویل نیروهای سازمان باغ بهشت دادند.

فرمانده انتظامی شهرستان فردیس از انهدام باند سارقان 
خودرو و داخل خودرو با 3۷ فقره سرقت در این شهرستان 

خبر داد. 
سرهنگ ایوب احمدی  در گفت و گو با خبرنگار پایگاه 
خبری پلیس، با اعلام این خبر گفت: در پی ارجاع پرونده ای 
از کلانتری ۱۲ اهری شهرستان فردیس مبنی بر دستگیری 
دو نفر متهم به سرقت یک دستگاه خودرو پراید، بررسی 
سوابق کیفری متهمان و احتمال وقوع سرقت های دیگر از 
سوی متهمان در دستور کار پلیس آگاهی این شهرستان قرار 

گرفت. 
وی ادامه داد:  در بازجویی از متهمان، آلات و ادوات سرقت 

از  آن ها کشف شد. 
سرهنگ احمدی، اظهار داشت: متهمان در بازجویی های 
انجام شده به سرقت یک دستگاه خودروی پراید اعتراف 
کردند که با راهنمایی سارقان، ماموران به محل اختفاء خودرو 
اعزام شدند و خودرو سرقتی دوم را نیز به پارکینگ منتقل 

کردند. 
و  تحقیقات  ادامه  با  کرد:  تصریح  انتظامی،  مقام  این 
بازجویی ها، سارقان به 35 فقره سرقت داخل خودرو در 

شهرستان فردیس با همدستی دو نفر دیگر اعتراف کردند. 
وی، ابراز داشت: سارقان شیوه و شگرد خود را این گونه 
بیان کردند که در ساعات اولیه بامداد و با توجه به خلوت 
بودن معابر و زمان استراحت ساکنان آپارتمان ها به همراه 
به خم کردن درب  اقدام  یک دستگاه خودروی سرقتی، 

وسایل  سرقت  و  کوچه ها  و  پارکینگ  داخل  خودرو های 
داخل آن می کردند.  سرهنگ احمدی، بیان کرد: ماموران با 
راهنمایی سارقان، محل های سرقت و مالباختگان را شناسایی 
کردند که جهت تشکیل پرونده در پلیس آگاهی حضور 
یافتند و پس از احراز هویت آن ها، اموال سرقتی به مالباختگان 
تحویل داده شد.  فرمانده انتظامی شهرستان فردیس در پایان 
گفت: ماموران، دو هم دست سارقان را نیز شناسایی و در یک 

عملیات غافلگیرانه هر دو متهم را دستگیر و جهت تحقیقات 
بیشتر به پلیس آگاهی منتقل کردند که پس از بازجویی 
ماموران، متهمان به جرم خود مبنی بر سرقت وسایل داخل 
خودرو اعتراف کردند که هر چهار سارق دستگیر شده به 
همراه پرونده متشکله جهت سیر مراحل قانونی به مراجع 
قضائی ارجاع داده شدند. گفتنی است، ارزش تقریبی اموال 

مسروقه ۲8۰ میلیون ریال است. 

 فرمانده انتظامی شهرستان شهرکرد از دستگیری سارق حرفه ای منزل با ۴۲ فقره سرقت 
خبرداد. 

سرهنگ سید روح اله موسوی  گفت:در پی وقوع چندین فقره سرقت منزل در سطح 
شهرستان شهرکرد، موضوع در دستور کار ماموران پاسگاه انتظامی چالشتر قرار گرفت. 

وی افزود: واحد گشت پاسگاه چالشتر ، سارق را حین سرقت از ساختمان نیمه ساز دستگیر 
و به مقر انتظامی منتقل که پس از تحقیقات اولیه به جرم خود اعتراف کرد و پس از تشکیل 
پرونده ، متهم به دادسرا اعزام و در نهایت پس از تفهیم اتهام قضائی توسط قاضی، روانه زندان 

مرکزی شهرکرد شد. 
این مقام انتظامی ادامه داد: با توجه به اشراف از سوابق متهم ، مامورین اداره مبارزه با سرقت 
پلیس آگاهی استان با کسب دستور مقام قضائی وی را جهت انجام تحقیقات بیشتر از زندان 

مرکزی شهرکرد تحویل گرفتند. 
وی خاطر نشان کرد: متهم در ادامه تحقیقات منکر ارتکاب سرقت های دیگر گردیده که 
با وسیع نمودن دامنه تحقیقات و همچنین با توجه به شواهد و قرائن بدست آمده و انجام 
تحقیقات فنی متهم لب به اعتراف گشود و به ۴۲ فقره سرقت از منزل و منازل نیمه ساز 
اعتراف کرد.  فرمانده انتظامی شهرستان شهرکرد گفت: در این راستا دو نفر مالخر که از توزیع 
کنندگان خرد مواد مخدر در سطح شهرستان بودند نیز شناسایی و دستگیر شدند.  موسوی 
در پایان از شهروندان خواست: از نگهداری وجوه نقد و طلا و جواهر به مقدار زیاد در منزل 
بپرهیزید و در مواقعی که مجبور به نگهداری موقت وجوه نقد و اشیاء قیمتی در داخل منزل 
هستید، از پنهان نمودن آن بصورت یك جا خودداری نموده و حتی الامکان از گاوصندوق سالم 

و مطمئن استفاده کنید. 

فرمانده انتظامی استان هرمزگان از کشف ۲6 تن و 6۲6 کیلو 
انواع مواد مخدر و دستگیری هزار و 39۷ متهم، طی سه ماه 
گذشته در استان خبر داد.   سردار عزیزاله ملکی با بیان اینکه 
نیروی انتظامی تمامی تدابیر و تلاش های خود را به کار گرفته 
تا امنیت خوب  و پایدار در استان حاکم باشد، اظهار داشت: در 
کشور ما ثبات امنیتی به اندازه ای بالاست که سایر کشورهای 
جهان ایران را لنگرگاه امنیتی محسوب می کنند.وی با اشاره به 
افزایش 5۴ درصدی کشف مواد مخدر ،افزود: در این سه ماهه 
۲6 تن و  6۲6 کیلو انواع مواد مخدر کشف و هزار و 39۷متهم 
دستگیر شده اند.فرمانده انتظامی استان هرمزگان در ادامه بیان 
داشت: در مجموع کل سرقت ها سه درصد کاهش وقوع  و سه 
درصد افزایش کشف داشتیم که در این راستا سه هزار و ۴3۲ 
سارق دستگیر شدند.وی ارزش کالاهای قاچاق کشف شده در 
این مدت را ۷۲ میلیارد و ۷5۴ میلیون تومان عنوان کرد و 
گفت:  هزار و 58۱ متهم در این زمینه شدند که نسبت به سال 
گذشته ۲8 درصد افزایش داشتیم.سردار"ملکی"  اذعان داشت: 

از مجموع هزار و ۱۷۴فقره تصادف ، ۱9درصدکاهش تصادفات، 
۱3درصدکاهش متوفیان  و ۱۷درصدکاهش مصدومان  را 
شاهد بوده ایم.این مقام انتظامی بیان داشت:  از بازدید ۲۱هزار 
و 358 واحد صنفی طی این مدت ، با هشت هزار و 99۲ واحد 
صنفی متخلف برخورد و  6۱۷ واحد صنفی  متخلف پلمپ 
شد.وی با اشاره به افزایش ۲6 درصدی کشف جرائم رایانه ای ، 
افزود:۲8۷ نفر از شهروندان به سامانه ۱9۷ مراجعه حضوری و 
هفت هزارو 6۲9 نفر تماس تلفنی داشته اند.این مقام انتظامی 
ادامه داد:تعداد تماس های شهروندان با مرکز فوریت های پلیسی 
،  ۷9هزار و ۲۰۰ مورد بوده  که نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته با ۲5 درصد افزایش و تعداد تماس های عملیاتی ۲9 
هزار و 899 مورد بوده است.فرمانده انتظامی استان هرمزگان 
در پایان با اشاره به 8۱۰ جلسه ارائه آموزش همگانی در جوامع 
هدف، خاطر نشان کرد:آمارکل پرونده های ارجاعی به دوایر 
مشاوره و مددکاری کلانتری های استان هزار و ۴۲۰ مورد بوده  

که ۷۰ درصد این پرونده ها منجر به مصالحه شد.  

فرمانده انتظامي شهرستان شهرکرد  خبرداد:

دستگیري سارق حرفه اي با 42 فقره سرقت 

فرمانده انتظامی استان هرمزگان  خبرداد:

کشف بیش از 26 تن مواد مخدر و دستگیری هزار متهم 

فرمانده انتظامي شهرستان فردیس  عنوان کرد :

انهدام باند سارقان خودرو و داخل خودرو و با 37 فقره سرقت 

آرزوی هر زوجی بعد از ازدواج کردن خوشبخت شدن است و مساله 
مهم در اینجا چگونگی خوشبخت شدن در زندگی زناشویی است. 

 زوج های خوشبخت عادت های جالب دارند که شما می توانید با این 
عادت ها یک زوج خوشبخت شوید.

آیا شما هم زوج های خوشبختی در اطرافتان دارید که همیشه انگار 
تازه با هم آشنا شده اند و به نظر می رسد که از هر لحظه با هم 
بودن لذت می برند؟ چه طور ممکن است بعد از این همه مدت با 
هم زندگی کردن و این همه فشار و استرسی که زندگی روزمره و 
مسائل خانوادگی به انسان وارد می کنند آنها همچنان بتوانند رابطه 
خود را به خوبی روزهای اول حفظ کنند؟ در اینجا ۱۰ عادت زوج های 

خوشبخت به شما معرفی شده اند.
زوج های خوشبخت علایق مشترکشان را پیدا می کنند

این که از انجام دادن کاری با یکدیگر لذت ببرید بسیار مهم است. 
مطمئنا شما از تمام سرگرمی های یکدیگر لذت نمی برید و این که 
زمانی را برای خودتان و سرگرمی هایتان کنار بگذارید برای رابطه بسیار 
مفید هم می تواند باشد. اما باید فعالیت هایی را پیدا کنید که هر دوی 
شما از انجام آنها به عنوان یک زوج لذت ببرید. از امتحان رستوران های 
مختلف گرفته تا دوچرخه سواری شبانه یا تماشای سریال هایی که 
هر دوی شما دوست دارید، هر چیزی که برای هردوی شما جالب 

است را انجام دهید.
زوج های خوشبخت الکی غر نمی زنند

زوج های خوشبخت کارهای مثبتی که شریک زندگیشان انجام 
می دهد را مورد تأکید قرار می دهند. آنها به طور مداوم اشتباهات 
همدیگر را زیر ذره بین قرار نمی دهند، غر نمی زنند و از هم انتقاد 
نمی کنند. اگر چیزی شما را خیلی اذیت می کند در مورد آن با 
همسرتان صحبت کنید. اما این که بخواهید تمام مدت برای هر چیز 
کوچکی غر بزنید اصلا کار خوبی نیست و ناراحت کردن شما اهمیت 

خود را برای طرف مقابلتان از دست می دهد.
زوج های خوشبخت هنگام خداحافظی، گفتن دوستت دارم 

را فراموش نمی کنند
انجام برخی کارهای کوچک و تکراری که شاید به نظر بعضی ها 
لوس بیاید بسیار ضروری هستند. صبح ها قبل از این که بروید سر 
کار به همسرتان بگویید دوستت دارم. بعد از ظهر ها هم بعد از یک 
روز طولانی کاری همین کار را انجام دهید. این کار را با میل و 
رغبت انجام دهید و خواهید دید که با انجام این کار و با به اشتراک 
گذاشتن احساساتتان علاقه بیشتری به یکدیگر پیدا می کنید. وقتی 
روزتان را با کاری مثبت شروع کنید روزی خوب در پیش خواهید 

داشت.

زوج های خوشبخت همدیگر را فراموش نمی کنند
مگر می شود کسی که داری هر روز با او زندگی می کنی را فراموش 
کنی؟! بله! این اتفاق به سادگی می افتد. در دنیای ما خیلی ساده 
درگیری های روزانه باعث می شوند همدیگر را فراموش کنیم. یادتان 
است روزهای اول آشنایی چقدر برای دیدن همدیگر ذوق داشتید؟ حالا 
چه چیزی مانع این احساس شده است؟ برای یکدیگر وقت بگذارید و 
برای شاد کردن طرف مقابلتان هرچند با کاری کوچک تلاش کنید. 
خدا را شکر کنید که کسی را دوست دارید و او هم شما را دوست دارد.

زوج های خوشبخت با هم بیرون می روند
قرار گذاشتن با یکدیگر ضروری است. درست مثل اوایل آشنایی با 
هم در خارج از منزل قرار بگذارید. این کار باعث می شود برای بهتر 
شدن رابطه تان و لذت بردن از همراهی یکدیگر تلاش کنید. حتی 
اگر به نظرتان مسخره بیاید این که حسابی به خودتان برسید و بیرون 
از خانه با همسرتان قرار بگذارید رابطه شما را قوی می کند و حس 
خوشبختی را در شما زنده می کند. وقتی برای زنده نگه داشتن آتش 

عشق تلاش کنید، در راه خوشبختی قدم بر می دارید.
زوج های خوشبخت از همراهی یکدیگر لذت می برند

این که با یکدیگر مانند دوستانی واقعی و صمیمی باشید نیاز به تلاش 
بسیاری دارد. وقتی آنقدر زیاد با هم بوده اید که حس می کنید تمام 

عمرتان را در کنار یکدیگر گذرانده اید خیلی راحت حضور یکدیگر را 
ندیده می گیرید. در مورد علایقتان، اتفاقاتی که طی روز برایتان می افتد 
و افرادی که می شناسید یا هر چیز دیگری که با بهترین دوستتان مورد 

بحث قرار می دهید با هم صحبت کنید.
زوج های خوشبخت از تکرار فرار می کنند

رایطه شما نباید مثل یک برنامه تنظیم شده باشد. آیا هر روز سر 
ساعت مقرری با هم تماس می گیرید؟ اگر این طور است در برنامه 
تان تغییر ایجاد کنید. زندگی شما به عنوان یک زوج نباید قابل پیش 
بینی باشد. انسان هیچ گاه از هیچ چیزی که مثل یک برنامه غیر قابل 
تغییر باشد لذت نمی برد. همدیگر را با کارهای غافلگیر کننده و جالب 

خوشحال کنید.
زوج های خوشبخت تلفن همراهشان را کنار می گذارند

زوج های خوشبخت وقتی در کنار همدیگر هستند تلفن هایشان را 
کنار می گذارند و تمام توجهشان را بر روی یکدیگر متمرکز می کنند. 
بیشتر پیام هایی که روی وایبر و واتساپ و امثال آنها می گیرید ضروری 
نیستند و عکس های اینستاگرام هم فرار نخواهند کرد. وقتی حواستان 
به گوشی هایتان باشد تنها جسمتان در کنار یکدیگر است و احساس با 
هم بودن نمی کنید. برای این که از زمانی که با هم هستید لذت ببرید 

تلفن های همراهتان را کنار بگذارید

1۰عادت زوج هاي خوشبخت 
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اتاق فکر طراحی چالش برای دولت یازدهم چگونه عمل می کند؟

سرپوش بر فسادهای میلیاردی
با ماجرای حقوق های میلیونی

معاون سیاسی وزیر کشور دولت اصلاحات از شکل گیری اتاق فکر طراحی چالش برای 
دولت یازدهم خبر داده و می گوید: با این که کل فیش های حقوق میلیونی رسانه ای شده 
در برابر فسادهای میلیاردی در دولت گذشته هیچ است، این رسانه ها می کوشند تا آن را 

معضلی بزرگ جلوه دهند.

در حالی که دولت تدبیر و امید عزم جدی خود را در مبارزه با مفسدان اقتصادی نشان 
داده، جلسات مستمر ستاد هماهنگی مبارزه با مفاسد اقتصادی به ریاست معاون اول رئیس 
جمهوری و با حضور نمایندگان قوا و دستگاه های ذیربط برگزار شده و توفیق خوبی 
همچون رسیدگی به پدیده زمین خواری، مبارزه با سوداگری ارز و رسیدگی به تخلفات 
دولت گذشته داشته اند، برخی از رسانه ها با علم کردن معدود فیش های حقوقی تلاش 
کردند، این روند مورد تاکید مسئولان عالی به حاشیه برده شده و دولت را از رسیدگی به 
مفاسد کلان اقتصادی بازدارند. از این رو بر آن شدیم تا با مرتضی مبلغ معاون سیاسی وزیر 
کشور دوران اصلاحات و مدیر توسعه منابع انسانی شرکت ملی صنایع پتروشیمی به گفت 
و گو بنشینیم و دلایل پررنگ شدن این موضوع در برخی رسانه ها را بررسی کنیم. وی از 
وجود اتاق فکری سخن می گوید که با طراحی های گسترده به دنبال چالشی هستند که 
در آن، ماجرای فیش های حقوقی چند مدیر به عنوان یک معضل بزرگ دیده شود. مبلغ 
معتقد است آن ها به دنبال راه حل نیستند چرا که کل فیش های میلیونی رسانه ای شده، 

در مقابل فساد های میلیاردی دولت قبل تقریبا هیچ حساب می شود.
وی یکی از راه های کاهش این گونه تخلفات را نقد رسانه ها دانسته و آن را منوط به 

دسترسی آزاد آن ها به اطلاعات می داند.
عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت ایران راه کار دیگر را اصلاح قوانین دست کاری 
شده دولت قبلی در مورد افزایش های حقوق و دستمزد می داند و اظهار می کند »متاسفانه 

برخی مصوبات دولت قبل شرایط را برای این سوء استفاده ها فراهم کرده است.« 
با این وجود مبلغ تاکید دارد که باید شرایطی فراهم شود تا به تخلفات متعدد دولت قبل 

در خصوص بستر سازی برای فسادهای میلیاردی رسیدگی شود.
مشروح این گفت و گو را در زیر می خوانید:

چندی است که فیش های حقوقی برخی مدیران منتشر شده است؛ به نظر 
شما هدف واقعی انتشار دهندگان این فیش ها چیست؟

همگان به خوبی می دانند که دلیل انتشار فیش های حقوقی حاشیه سازی برای دولت 
است. دریافتی های نامتعارف برخی مدیران و کارکنان دستگاه های مختلف تنها مربوط 
به دولت یازدهم و دوران اخیر نیست. سال هاست که بدنه مدیریتی کشور چه در دولت 
و چه در بقیه ارگان ها با دریافتی های نامتعارف برخی مدیران دست به گریبان است اما 
اینکه چرا در دولت یازدهم فیش حقوقی چند مدیر بانکی منتشر می شود و با مانور رسانه 
ای مخالفان؛ این معضل به نام دولت یازدهم تمام می شود را باید در استراتژی مخالفان 
دولت جستجو کرد. ظاهرا طراحی های گسترده ای صورت گرفته است که ماجرای فیش 
های حقوقی به عنوان معضل بزرگ دیده شود؛ بنابراین کسانی که در اتاق های فکر در 
حال طراحی این چالش ها هستند به هیچ وجه به دنبال راه حل نیستند. آنچه برای آنها 
مهم است کشمکش های سیاسی و جناحی است؛ اما فارغ از این جنجال ها ما در واقع با 
معضل دریافتی های نامتعارف برخی مدیران روبرو هستیم. این واقعیت را باید پذیرفت که 
حقوق های ده ها میلیونی در دولت های قبلی و دولت فعلی وجود داشته و دارد و نباید از 
نظر دور داشت که دولت یازدهم در برخورد با این اتفاقات ناگوار غفلت کرده است. انتظار 
این بود که همانند مبارزه با فساد، دریافت های غیر قانونی که در ساختار اداری کشور رایج 
شده است را کنترل می کرد. دولت یازدهم باید هر چه زودتر با مدیرانی که دریافتی های 
غیر متعارف دارند برخورد کند و مهم تر آنکه نتیجه اقدامات خود را به اطلاع عموم برساند 
تا اعتماد مردم را دوباره بازیابد. خوشبختانه کمیته ای به همین منظور به دستور معاون اول 

رئیس جمهور تشکیل شده است.

دولت باید چه اقداماتی انجام دهد؟
دولت چند کار مهم انجام دهد؛ در درجه اول باید به تمام موضوعاتی که رسانه ای شده 
است رسیدگی کند و نتیجه رسیدگی را به اطلاع عموم برساند و در صورت وقوع تخلف 
برخورد لازم را انجام دهد؛ بنابراین شفاف سازی اولین کار دولت خواهد بود؛ معمولا این 
گونه موارد در زمانی طولانی رسیدگی می شود اما دولت باید در کوتاه ترین زمان، قانع 
کننده ترین جواب را برای افکار عمومی پیدا کند. از سوی دیگر مدیرانی که تخلف کرده اند 
باید مبالغ اضافی دریافتی را به خزانه بازگردانند. اقدام سوم دولت، تلاش برای اصلاح قوانین 
دست کاری شده دولت قبلی در مورد افزایش های حقوق و دستمزد است. متاسفانه برخی 

مصوبات دولت قبل شرایط را برای این سوء استفاده ها فراهم کرد.

برخی فعالان رسانه ای می گویند ماجرای فیش های حقوقی برای تحت تاثیر 
قرار دادن افکار عمومی و دور کردن آنها از فساد های میلیاردی است؟

کل فیش های میلیونی که رسانه ای شده است در مقابل فساد های میلیاردی دولت 
قبل تقریبا هیچ حساب می شود. ظاهرا برخی افراد که آقای نوبخت هم به آنها اشاره 
ای کوتاه کرد، هدفشان از طرح حقوق های میلیونی منحرف کردن افکار عمومی از 
فساد های میلیاردی است. همگان به خوبی می دانند که لازم است برای کنترل فساد 
اقتصادی و اداری در کشور شفاف سازی صورت بگیرد. باید بدانیم هدف از ماجراجویی 
رسانه ای مخالفان دولت در قضیه انتشار فیش های حقوقی و مانور رسانه ای پس از آن؛ 
منتسب کردن فسادهای میلیاردی دولت گذشته به دولت فعلی است. آنها می خواهند با 
این ماجراجویی ها افکار عمومی را قانع کنند که در فسادهای میلیاردی گذشته، دست 

اندرکاران این دولت مقصر هستند.

پیشنهادتان برای شفاف سازی و کاهش مفاسد اقتصادی چیست؟
ما برای شفاف سازی نیازمند دو ابزار هستیم که متاسفانه این دو ابزار در کشور ما یا 
وجود ندارد و یا اینکه بسیار ضعیف و ناکارآمد است. یکی از ابزارهای شفاف سازی، نظارت 
عمومی است. همگان به درستی می دانند که نظارت های دستگاهی در کشور ما گسترده و 

متراکم است اما نظارت های عمومی به همان اندازه ضعیف و ناکارآمد شده است. 
ابزار دوم پاسخگویی است؛ وقتی ما شرایط پاسخگویی مدیران را فراهم کردیم و آنها 

ملزم شدند به افکار عمومی پاسخ دهند، قطعا فساد در کشور کاهش خواهد یافت.

منظورتان از نظارت های عمومی چیست؟
نظارت های رسانه ای است. رسانه ها باید بتوانند اقتصاد و ساختار مدیریتی را نقد کرده 
و برای این نقد دسترسی آزاد به اطلاعات داشته باشند. تنها در صورت داشتن دسترسی 
آزاد رسانه ها به اطلاعات است که امکان نقد فراهم می شود. از سوی دیگر دولت باید از 
رسانه ها بخواهد به نقد عملکردها بپردازند و به پستوهای تاریک اقتصاد و مدیریت کشور 
نظارت کنند. فراهم شدن فضا برای رسانه ها این فرصت را ایجاد می کند که دولت راحت 

تر به شفاف سازی بپردازد. 

دولت معتقد است دولت احمدی نژاد در قضیه نشان ها و پاداش ها غیر 
کارشناسانه عمل کرده است. در قضیه پاداش های غیر معقول دولت قبل آیا 

امکان برخورد وجود دارد؟
همگان به درستی می دانند که دادن نشان های دولتی به این سادگی نیست. دادن 
نشان باید فرآیند کارشناسی و پیچیده خود را طی کند. واضح است که همه دولت ها می 
توانند به افراد مورد نظر پس از تحقیق و بررسی، نشان اعطاء کنند و یا پاداش دهند اما آنچه 
در دولت قبل اتفاق افتاد دادن نشان های دولتی به افراد متعدد بدون مطالعه کارشناسی بود. 
در دولت قبل تنها قضیه نشان ها نبود که بدعت محسوب می شد، ما بدعت های متعددی 
را در عرصه اقتصاد، سیاست و مدیریت کشور شاهد بودیم. باید شرایطی فراهم کنیم که 
به تخلفات متعدد دولت قبل در خصوص بستر سازی برای فساد میلیاردی رسیدگی شود. 

آیا مجلس می تواند نسبت به این موضوع رسیدگی کند؟
طبعا مجلس می تواند پیگیر تخلفات دستگاه ها و قوا حتی در دولت گذشته باشد. 
مجلس دهم تازه روی کار آمده است اما اگر نمایندگان این مجلس بخواهند می توانند به 
وظیفه نظارتی خود عمل کنند تا در مقایسه با مجلس نهم، متهم به چشم پوشی از خطای 
دولت ها نشوند. بخشی از دلایل گسترده شدن تخلفات در نظام اداری و مدیریت کشور 
رویکرد نادرست مجالس گذشته در قبال دولت نهم و دهم بود. همگان امیدوارند مجلس 
دهم، راه مجالس دیگر را در عرصه نظارت بر دستگاه ها طی نکند. متاسفانه مجلس نهم که 
در برخی مسائل غوغایش تا عرش می رسید، نسبت به تخلفات دولت گذشته سکوت کرد 

و ما امروز شاهد گسترده شدن یا به اصطلاح عادی شدن تخلفات هستیم.

گفت وگو

پرخروش  آوای  رمضان  مبارک  ماه  جمعه  آخرین  در  دیروز 
میلیون ها مسلمان و راهپیمایان روز جهانی قدس که آزادی قدس و 
نابودی رژیم صهیونیستی را فریاد زدند بر اندام دژخیمان صهیونیست 

لرزه انداخت و دل ملت مظلوم فلسطین را آرام کرد.
دیروز در حالی که آفتاب سوزان حضور در خیابان ها را دشوار 
کرده بود، اما مردم ایران اسلامی حضوری پرشکوه و باورنکردنی در 

راهپیمایی روز قدس داشتند.
مردم ایران دیروز اوج همبستگی، همدلی و حمایت خود از مردم 
مظلوم فلسطین را به نمایش گذاشتند و با زبان روزه و در گرمای هوا 
و درست در ساعات اوج گرما به خیابان ها آمدند و حماسه ای دیگر 
خلق کردند و در این حماسه، حمایت خود از مردم فلسطین و خشم 

و انزجارشان از رژیم غاصب صهیونیستی را به نمایش گذاشتند.
ندای مرگ بر اسراییل و الموت الاسراییل مرگ بر آل سعود 
و داعش و آمریکا دیروز در آخرین جمعه ماه مبارک رمضان در 
حالی جغرافیای آزادیخواهان جهان را در نوردید که جانشین خلف 
و شایسته امام )ره( با هدایت داهیانه ملت بیدار و پیشروی ایران 
اسلامی، تحقق آرمان رهایی قدس را در شرایط زبونی، انحطاط و 

سقوط رژیم صهیونیستی نزدیک تر ساخته است.

آیت الله مکارم شیرازی:
مسلمانان نمی گذارند فلسطین فراموش شود

 یکی از مراجع تقلید شیعیان تأکید کرد: مسلمانان با حضور 
حماسی در راهپیمایی روز قدس نخواهند گذاشت مسئله فلسطین 
فراموش شود. آیت الله ناصر مکارم شیرازی که در راهپیمایی روز 
جهانی قدس شرکت کرده بود، در حاشیه این مراسم در گفت وگو با 
خبرنگاران از حضور باشکوه و حماسی مردم در راهپیمایی قدردانی 
کرد. به گفته این مرجع تقلید، حرکت حماسی و پرشور مردم 
موقعیت شناس، خاری در چشم رژیم صهیونیستی و استکبار جهانی 
است. آیت الله مکارم شیرازی تصریح کرد که مردم مسلمان با این 
حضور باشکوه در راهپیمایی هیچ گاه نمی گذارند فلسطین فراموش 
شود. استاد برجسته حوزه علمیه تاکید کرد: نسل ها تغییر می کند اما 
هیچ کس نمی گذارد این حرکت خودجوش مسلمانان خاموش شود. 
وی اظهار کرد که ملت های مسلمان همواره در صحنه حضور دارند تا 

زمانی که فلسطین آزاد شود.

آیت الله نوری همدانی:
مسئله فلسطین اولویت اول جهان اسلام است

 یکی دیگر از مراجع تقلید شیعیان، مسئله فلسطین را اولویت 
اول جهان اسلام دانست و گفت: همه مسلمانان باید خود را نسبت 
به مظلومان فلسطین مسئول بدانند. آیت الله حسین نوری همدانی 
در حاشیه راهپیمایی روز جهانی قدس ضمن تقدیر از حضور باشکوه 
مردم در راهپیمایی، گفت: روز جهانی قدس یادگار امام خمینی )ره( 
است و خوشبختانه مردم قم بار دیگر به ندای امام راحل لبیک گفتند 
و حضور حماسی و پرشور در راهپیمایی دارند. این مرجع تقلید 
معتقد است که مسئله قدس شریف و فلسطین مسئله همه دنیای 
اسلام است و همه مسلمانان باید خود را نسبت به مظلومان فلسطین 
مسئول بدانند. آیت الله نوری همدانی تصریح کرد: همان گونه که امام 
خمینی )ره( تأکید کردند رژیم صهیونیستی نابودشدنی است و به 
لطف پروردگار ایستادگی مردم فلسطین و حمایت مسلمانان جهان 

انتفاضه دیگری برای نابودی اسرائیل ایجاد می شود.

آیت الله جوادی آملی:
اگر قدس آسیب ببیند، جامعه اسلامی زیان می بیند

آیت الله عبدالله جوادی آملی از مراجع تقلید با بیان اینکه هیچ 
کس حق همکاری با رژیم صهیونیستی و اسرائیل را ندارد گفت: اگر 
قدس آسیب ببیند، جامعه اسلامی زیان خواهد دید. آیت الله جوادی 
آملی روز جمعه در حاشیه راهپیمایی روز جهانی قدس شهر دماوند 
در جمع خبرنگاران افزود: خداوند متعال برای اتحاد جوامع اسلام 
پیامبری فرستاد تا همه به آن ایمان آورند و قبله ای فراهم کرد تا همه 
به سمت آن نماز بخوانند. وی گفت: خداوند عالمیان متاعی همچون 
سنگ آفرید تا اگر کسی بخواهد به مسلمانان آسیب رساند، به آن 
محور اصلی آسیب نرسد و چون قدس قبله نخست مسلمانان است، 

اگر آسیب ببیند، جامعه اسلامی زیان خواهددید.
این مرجع عظام تقلید به اهداف شوم دشمن با هدف تضعیف 
آرمان های انقلاب و اسلام اشاره کرد و افزود: دشمنان اسلام امروز با 
تشکیل گروه های تروریستی همچون داعش، القاعده و... و به صورت 
های دیگر به حریم اسلام تعدی می کنند که در این میان هیچ  کس 

چه مسلمان و چه غیرمسلمان حق همکاری با اسرائیل را ندارد.
آیت الله جوادی آملی با بیان اینکه غیر مسلمان هم عرق انسانیت 
در آن وجود دارد گفت: روز جهانی قدس بهترین پیام به مسلمانان 
است که هم اتحاد آنان را بیش از پیش می کند و هم به سایر 
کشورهای اسلامی و حاکمان آنان می فهماند که با رژیم صهیونیستی 
نمی توان رابطه ای برقرار کرد. وی از همگان خواست تا در جهت 

تضعیف اسرائیل تلاش کنند که مسلمانان قدس نجات یابند.

 آیت الله جنتی:
از آرمان فلسطین دفاع خواهیم کرد

رئیس مجلس خبرگان رهبری نیز با حضور در راهپیمایی روز 
جهانی قدس در قم گفت: مردم ایران اسلامی تا محو کامل اسرائیل 
از سرزمین فلسطین در صحنه حاضر هستند. آیت الله احمد جنتی 
در گفت و گو با خبرنگاران افزود: پیام مردم روزه دار در راهپیمایی 
روز جهانی قدس به آمریکا و اسرائیل، این است که ما به حکم اسلام، 
اخلاق و برادری از آرمان فلسطین دفاع خواهیم کرد و تا زمانی که 
انقلاب و حکومت اسلامی هست، سر دادن شعار مرگ بر آمریگا و 
مرگ بر اسرائیل ادامه خواهد داشت. وی با تقدیر از حضور باشکوه 
مردم گفت: برای مردم ما راهپیمایی ۲۲ بهمن و روز جهانی قدس 
هیچ تفاوتی ندارد، آنان با وحدت حول محور ولایت فقیه در برابر 
فتنه های دشمنان می ایستند و تا آخر به انقلاب و رهبری وفادار 
هستند. آیت الله جنتی اظهار داشت: این راه مردم ایران تا نابودی 
قطعی اسرائیل که نزدیک است، ادامه دارد. وی از دیگر پیام های این 
راهپیمایی را خطاب به آل سعود دانست و گفت: آل سعود بداند که رو 
به زوال است و دشمنان ما هر کجا که وارد شوند، شکست می خورند.

آیت الله هاشمی رفسنجانی:
 باید هوشیارتر از سابق باشیم

 رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام در آخرین جمعه ماه 
هاشمی  آیت الله  کرد.  شرکت  قدس  روز  راهپیمایی  در  رمضان 
رفسنجانی  از محدوده خیابان کاوه وارد خیابان آزادی و به جمع 
خیل عظیم راهپیمانان در مراسم روز جهانی قدس پیوست. وی  در 
حین راهپیمایی در گفتگو با خبرنگاران گفت: مردم امروز یک صدا 

و همدل با حضور یکپارچه خود در راهپیمایی روز قدس حمایت از 
مردم مظلوم فلسطین در مقابل تجاوزات و اشغالگری رژیم غاصب 
صهیونیستی را به خوبی نشان دادند. وی  با تاکید بر اینکه این حضور 
پرشور در آینده فلسطین و مردم آن نقش مهمی خواهد داشت، 
گفت: صداوسیما باید این حماسه را به خوبی به نمایش بگذارد. 
هاشمی رفسنجانی افزود: دوستان سابق فلسطینی ها، آرام گرفته 
و سکوت اختیار کرده اند و حوادث منطقه نشان می دهد که باید 
هوشیارتر از سابق باشیم. در طول مسیر راهپیمایی، مردم با شعارهای 
مرگ بر امریکا، مرگ بر اسرائیل، درود بر خامنه ایی سلام بر هاشمی، 
خامنه ای زنده باد هاشمی پاینده باد، هاشمی هاشمی خدا نگهدارتو 

ایشان را همراهی کردند.

حجت الاسلام روحانی: 
ملت فلسطین هرگز تنها نخواهد بود

رییس جمهوری درجریان راهپیمایی باشکوه روز جهانی قدس 
با بیان اینکه ملت فلسطین هرگز تنها نخواهد بود گفت: ما در سایه 

ایستادگی و مقاومت به طور قطع به پیروزی دست خواهیم یافت.
حسن روحانی روز جمعه در حاشیه راهپیمایی روز قدس در 
جمع خبرنگاران اظهارداشت: مردم مسلمان یکی از آرمانهایشان 
در منطقه امنیت منطقه است و یکی از راه های امنیت منطقه این 
است که مردم مسلمان بتوانند در سرزمین خودشان باشند. وی با 
اشاره به اینکه ملت مسلمان فلسطین ۷۰ سال است از وطن اصلی 
خودشان دور مانده اند، ادامه داد: اشغالگران این سرزمین را اشغال 
کردند که متاسفانه به هیچ یک از قوانین بین المللی و اصول انسانی 
پایبند نیستند. رییس دولت یازدهم اظهارداشت: رژیم صهیونیستی به 
عنوان یک پایگاه برای استکبار و آمریکا در منطقه است. روحانی ادامه 
داد: امروز هر کشوری با این پایگاه مبارزه کند و هر کشوری بخواهد 
در این منطقه دارای ثبات و امنیت باشد خوشایند استکبار جهانی 
نیست. وی تصریح کرد: امروز در سایه تفرقه دنیای اسلام، حضور 
گروه های تکفیری و تروریستی در منطقه و خط سازش، ما از مسیر 
آرمان آزادی فلسطین فاصله گرفته ایم برای اینکه ما به این آرمان 
برسیم راهی جز وحدت مسلمانان و خط مقاومت و جهاد و مبارزه با 
گروه های تروریستی و تکفیری نداریم. رییس جمهوری اضافه کرد: 
به طور مسلم پیام مردم مسلمان ایران در سراسر کشور این است که 
ملت فلسطین تنها نیست، مردم در کنار مظلومین عالم و در کنار 
مردم مظلوم فلسطین خواهند بود و ما در سایه ایستادگی و مقاومت 

قطعاً به پیروزی دست خواهیم یافت.

علی لاریجانی:
 راه اصلی آزادی فلسطین بیداری امت اسلامی است

رئیس مجلس شورای اسلامی با تاکید بر حضور پرشور مردم 
در  پرشوری  ایران حضور  مردم  گفت:  قدس  روز  راهپیمایی  در 
راهپیمایی روز قدس داشتند. علی لاریجانی روزجمعه در حاشیه 
مراسم راهپیمایی روز قدس در جمع خبرنگاران در پاسخ به سوالی 
درباره حضور مردم ایران در راهپیمایی این روز بزرگ گفت: حضور 
مردم در راهپیمایی روز قدس بسیار چشمگیر است که نشان دهنده 
عزم ملت ایران برای حضور در این راهپیمایی است. وی تاکید کرد: 
مردم با حضور چشمگیر خود در این راهپیمایی برای عزت خود به 
میدان آمده اند و نشان داده اند که چه قدر نسبت به سرنوشت سایر 
مسلمانان حساس هستند. لاریجانی با یادآوری این که مردم ایران با 
حضور پرشورشان نشان دادند که با یکدیگر اتحاد دارند و همچنین 

حمایت خود را از مردم فلسطین به جهانیان نشان دادند. 
وی تاکید کرد: این حضور در شرایط فعلی منطقه که اوضاع به 
هم ریخته است برای این است که مسیر سوء استفاده برای رژیم 
صهیونیستی باز نشود و همچنین این حضور نشانه بیداری در بین 

ملت های اسلامی است.  
در ادامه خبرنگاری از لاریجانی در مورد برخی از کشورهای 
اسلامی که همگام با رژیم صهیونیستی گام برمی دارند پرسید 
کهلاریجانی پاسخ داد: در این راستا راه اصلی بیداری امت اسلامی 

است و از آن دولت های وابسته انتظاری بیش از این نیست.  
وی تاکید کرد: بیداری امت اسلامی می تواند پشتیبان واقعی برای 

ملت فلسطین و حل مشکلات آنان باشد.

آیت الله آملی لاریجانی:
روز قدس پیشنهاد دقیق و پیش گویانه

 امام خمینی )ره( بود
رئیس قوه قضائیه گفت: روز جهانی قدس پیشنهاد دقیق و پیش 
گویانه امام خمینی )ره( بود که توانست ندای مردم مظلوم فلسطین 
را زنده نگاه دارد. آیت الله آملی لاریجانی روز جمعه با حضور در 
صفوف به هم پیوسته راهپیمایان روز جهانی قدس در تهران در 
جمع خبرنگاران اظهار کرد: این سیل خروشان جمعیت دفاع از 
مظلومیت ملت فلسطین است و این راهپیمایی بزرگ و باشکوه فریاد 
بر سر جنایت کاران و مجرمان تاریخ است به ویژه اسرائیل غاصب 
و امریکائیها و اذنابش و گروه های تروریستی ساخته شده به دست 
کشورهای سلطه گر و ازنابشان در منطقه است. رئیس قوه قضائیه 
گفت: این ها همه نشان می دهد باطل رفتنی است و وعده الهی هم 
بر از بین رفتن باطل است. وی تاکید کرد: ما مطمئن هستیم گروه 
های تکفیری و کسانی که آنها ایجاده کرده اند به حول وقوه الهی از 
بین می روند. آملی لاریجانی افزود: امیدواریم هر چه زودتر با همت 

مسلمین جهان و وحدت آنها و امثال این راهپیمایی ها انشاء الله وعده 
الهی هر چه زودتر محقق شود. رئیس دستگاه قضا گفت: نامگذاری 
روز قدس مانند یک الهام به امام خمینی )ره( بود تا در ماه مبارک 
رمضان این فضای معنوی در همه دنیا ایجاد شود و مسلمین بر سر 
یک موضوع در سراسر جهان متحد شوند. آملی لاریجانی ادامه داد: 
ما امروز می بینم سلطه گران و این جهانخوران می خواهند مسئله 
فلسطین را پاک کنند و امام خمینی )ره( با یک پیشنهاد دقیق و 
پیش گویانه توانست ندای مردم مظلوم فلسطین را زنده نگاه دارد 
و انشاء الله حول این محور تمام ملت های مسلمان جمع می شوند 
و داد مردم مظلوم فلسطین را از ظالمان می ستانند. وی گفت: این 
حضور از اسباب وعده های تحقق الهی است که امیدواریم هر چه 

زودتر محقق شود.

آیت الله هاشمی شاهرودی:
ملت ما همیشه حامی مردم فلسطین است

عضو هئیت رئیسه خبرگان رهبری گفت: ملت ما همیشه حامی 
مردم فلسطین است و این مطلب مهم را در همه عرصه ها ثابت 
کرده است. آیت الله هاشمی شاهرودی در راهپیمایی روز جهانی 
قدس در شهر مقدس قم، گفت: روز قدس امسال  متفاوت تر از سال 
های گذشته است که بررسی دلایل مختلف می تواند ویژگی های 
این  راهپیمایی را ملموس تر کند. عضو مجلس خبرگان رهبری بیان 
کرد: با توجه به اینکه در سال های اخیر بخشی از کشورهای اسلامی 
برخلاف آرمان های قدس با اسرائیل روابط دوستانه برقرار کرده اند، 
در این شرایط حساس، این راهپیمایی می تواند  پیام روشنی برای 
آنها داشته باشد. وی در پایان افزود:  ملت ما همیشه حامی مردم 
فلسطین است و این مطلب مهم را در همه عرصه ها ثابت کرده و در 
این شرایط برای همگان روشن شده چه کسی از فلسطین حمایت و 

چه کسی حمایت نمی کند.

آیت الله ابراهیم امینی:
مسلمانان اجازه تعرض بیشتر اسرائیل 

به کشورهای اسلامی را نمی دهند
 آیت الله ابراهیم امینی از استادان برجسته حوزه علمیه قم و 
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام نیز در حاشیه راهپیمایی باشکوه 
روز جهانی قدس گفت: مردم مسلمان اجازه تعرض بیشتر اسرائیل 
به کشورهای اسلامی را نمی دهند. وی افزود: استکبار جهانی و در 
راس آنها آمریکا و انگلیس، رژیم صهیونیستی را به عنوان یک غده 
سرطانی در قلب کشورهای اسلامی ایجاد کردند تا اسلام را تضعیف و 
از مسیر اصلی خود منحرف کنند. وی ادامه داد: متاسفانه برخی دولت 
های اسلامی به جای حساسیت نسبت به اسلام و وضعیت مسلمین، 
دست دوستی به سمت اسراییل دراز کرده اند و این جای تاسف 
دارد. آیت الله امینی گفت: با وجود اینکه برخی دولت های اسلامی 
بر خلاف آرمان خود حرکت می کنند، ولی مردم مسلمان بیدار شده 

و اجازه تعرض بیشتر اسراییل به کشورهای اسلامی را نمی دهند. 
وی با قدردانی از حضور باشکوه مردم در راهپیمایی روز جهانی 
قدس خاطرنشان کرد: امید است این جریان مردمی در کشورهای 
اسلامی هرچه بیشتر بتواند در مسیر عزت و عظمت اسلام گام 

بردارند.
علی شمخانی:

موضوع اصلی جهان اسلام زنده نگهداشتن 
مساله فلسطین است

علی شمخانی گفت: نامگذاری روز قدس حکایت از تدبیر کاملا 
حساب شده و الهی داشت. علی شمخانی دبیر شورای عالی امنیت 
ملی روز جمعه )روز قدس( با حضور در جمع خبرنگاران در ارتباط 
با اهمیت روز قدس گفت: 38 سال پیش کسی فکر نمی کرد چرا 
جمعه آخر ماه مبارک رمضان را روز قدس نامگذاری شده است؛ اما 
امروز با توجه به شرایط داخلی فلسطین، جهان عرب و جهان اسلام، 

این تصمیم حکایت از تدبیر کاملا حساب شده و الهی داشت. 
وی ادامه داد: متاسفانه امروز جهان اسلام با کارکرد تکفیری ها 
دو اسلام لیبرالی و تکفیری است به شکلی که حق مردم فلسطین 
را در بازگشت به سرزمین خود به حاشیه برده اند. شمخانی افزود: 
برگزاری روز قدس با پرچمداری ایران در این شرایط زنده کردن، 
موضوع فلسطین است و انواع تلاش ها صورت گرفته که این موضوع 

به حاشیه برده نشود و به موضوع ثانوی تبدیل نشود. 
دبیر شورای عالی امنیت ملی گفت: در این شرایط، راهپیمایی 
مردم ایران و سایر نقاط جهان تلاشی است برای این که باز هم 
ندایی که 38 سال مردم ایران سرداده، سرمی دهند و خواهند داد 
که موضوع اصلی جهان اسلام زنده نگهداشتن مساله فلسطین است.

شمخانی در پاسخ به سوالی در خصوص احتمال بیوتروریستی 
مرحوم دادمان گفت: در ارتباط با این موضوع خبر جدیدی نیست 
و این یک حدس است و موضوعی نیست که خبری، رسانه ای و 
تبلیغاتی باشد. وی ادامه داد: البته ما مواردی از قبل نیز داشته ایم و 
بنده از روز چهارشنبه تیمی را تشکیل داده ام که رسیدگی کرده و 

بررسی شود که موارد قبلی چه بوده است. 
دبیر شورای عالی امنیت ملی افزود: البته برخی از موارد نیز 
رسیدگی شده و یک دستگاه امنیتی در یک مورد برای پرسنل خود 
رسیدگی کرده و به نتیجه منفی رسیده است بنابراین این گونه نیست 
که با حدس و گمان قضاوت کرد باید بررسی دقیق شود زیرا این 

مساله ابعاد مختلفی دارد.

اسحاق  جهانگیری:
 از آرمان های مهم ملت ایران دفاع از فلسطین است

معاون اول رییس جمهوری گفت: حضور مردم ایران همیشه 
تعیین کننده بوده است و خصوصا در روز قدس که یکی از آرمان 
های مهم ملت دفاع از فلسطین مظلوم بوده است. اسحاق جهانگیری 
جمعه همزمان با روز جهانی قدس با حضور در جمع راهپیمایان 
تهرانی در جمع خبرنگاران افزود: ملت ایران سعی کرده است تا دفاع و 
حمایت خود از مردم فلسطین را سالی یکبار در روز قدس به جهانیان 
اعلام کند. وی ادامه داد: این آرمان حمایت از مظلومان جهان و بطور 
ویژه از مردم فلسطین است. معاون اول رییس جمهوری اظهارداشت: 
حتما در فضای بین المللی و در فضای منطقه ای که امروز برخی از 
گروه های افراطی و تکفیری نحوه اعلام کارهای خودشان را با کشتار 
و خونریزی و به آشوب کشیدن منطقه انجام می دهند ملت ایران با 
روش حمایت های فرهنگی ابراز می کنند که از ملت فلسطین و از 

مظلومان دنیا حمایت خواهند کرد.

حجت الاسلام والمسلمین سعیدی:
مساله فلسطین فراموش شدنی نیست

تولیت آستان مقدس حضرت معصومه )س( نیز با اشاره به اینکه 
قدس شریف و مساله فلسطین فراموش شدنی نیست، گفت: آرمان 
فلسطین و دفاع از قبله اول مسلمانان با باورهای دینی مردم گره خورده 
و ملت ایران باحضور در صحنه، انزجار خود را از رژیم صهیونیستی 
به نمایش گذاشت. حجت الاسلام والمسلمین سید محمد سعیدی 
در حاشیه راهپیمایی روز جهانی قدس در گفت وگو با خبرنگاران 
خاطرنشان کرد: دشمنان در هر مقطعی از تاریخ، برنامه خاصی را برای 
ضربه زدن به اسلام و ایجاد فتنه در بین کشورهای اسلامی استفاده 
می کنند. وی افزود: مردم در راهپیمایی روز جهانی قدس با شعارهای 
خود، این نقشه ها و فتنه انگیزی های دشمنان را محکوم کردند و 
خواهان هوشیاری جهان اسلام در برابر این توطئه ها شدند. وی ادامه 
داد: دشمنان از طریق ایجاد جنگ داخلی در کشورهای اسلامی، درپی 
ایجاد حاشیه امن برای رژیم صهیونیستی بوده و هستند. سعیدی گفت: 
هر چند برخی کشورهای اسلامی به این وضعیت دامن می زنند ولی 
مردم این توطئه ها را شناخته اند و مقابل آنها می ایستند. سعیدی اظهار 
داشت: مردم برای لبیک به دعوت حضرت امام راحل و رهبر معظم 
انقلاب، پرشور و باشکوه در این راهپیمایی شرکت کردند و هر سال بر 

عظمت این حضور افزوده می شود.

حجت الاسلام محسنی اژه ای: 
اسلام از مظلومان عالم دفاع می کند

پیام  راهپیمایی روز قدس دو  قوه قضائیه، گفت:  اول  معاون 
روشن دارد که اولین پیام دفاع از مظلومان فلسطین به ویژه دفاع 
از مظلومان عالم است. حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با 
حضور در راهپیمایی روز قدس، گفت: این حضور دو پیام دارد؛ پیام 
نخست به مظلومان فلسطین بلکه مظلومان عالم است مبنی بر اینکه 
بدانند که اسلام از مظلومان عالم دفاع می کند و آنها تنها نیستند و 
راهپیمایی روز قدس این پیام را به ملت مظلوم فلسطین نوید می دهد 
که ان شاءالله پیروز خواهند شد. وی افزود: پیام دوم راهپیمایی روز 
قدس برای مستکبرین است به ویژه برای صهیونیست ها و اسرائیل و 
حامی او شیطان بزرگ آمریکا، مبنی بر اینکه بدانند این جنایتکاران 

به دست مومنین به مجازات لازمی که باید می رسند.

استاندار قم:
مسلمانان در راه دفاع از قدس تا رهایی آن خواهند ایستاد

استاندار قم با اشاره به حضور پرشکوه مردم در راهپیمایی روز 
قدس گفت: این حضور گسترده نشان دهنده آن است که مردم 
بر اساس اعتقاد خود و آرمان بلند اسلامی تا آزادی قدس شریف از 
فلسطین دفاع خواهند کردند و در این راه ثبات قدم خواهند داشت.

مهدی صادقی، در حاشیه راهپیمایی روز قدس در گفت و گو با 
خبرنگاران خاطرنشان کرد: روز قدس، روز همبستگی همه مسلمانان 
است که سر منشأ آن فرمان امام راحل برای پیوند بیشتر مسلمانان 
و رهایی قدس شریف از چنگال صهیونیسم بین الملل بود. استاندار 
قم به حضور از روی اعتقاد مردم در راهپیمایی روز قدس اشاره کرد و 
اظهار داشت: هر ساله در آخرین جمعه ماه مبارک رمضان این اتحاد و 
گردهمایی ملی و بین المللی در ایران و همه کشورها انجام می شود، 
چرا که به دنیا ثابت کنند ما بر اساس اعتقاد خود و آرمان های بلند 
اسلامی بایستی این وحدت را در راستای رسیدن به اهداف که آن هم 
بیرون کردن غاصبان سرزمین اشغالی است، بتوانیم به منصه ظهور 

برسانیم و ثابت کنیم که تا رهایی قدس شریف ثابت قدم هستیم.

امیر اسماعیلی در راهپیمایی »روز قدس«:
مسئله فلسطین همیشه مهم است

 S3۰۰ فرمانده قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیاء )ص( گفت: سامانه
تا پایان سال کامل عملیاتی می شود و فضای کشور را رصد می کند. 
امیر فرزاد اسماعیلی، فرمانده قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیاء )ص( 
با حضور در جمع راهپیمایان روز جهانی قدس در جمع خبرنگاران 
در خصوص اهمیت این روز اظهار داشت: حضور در روز جهانی قدس 
یک وظیفه و یک تکلیف شرعی است و مهمتر از حضور ما، حضور 
روز اولی ها است. وی در خصوص اهمیت مسئله فلسطین تصریح کرد: 
مسئله فلسطین همیشه مهم است و مسئله اسلام است و خواست یک 
کشور نیست. اسماعیلی در پاسخ به سوالی در خصوص عملیاتی شدن 
سامانه s3۰۰ و تحویل محموله های بعدی این سامانه گفت: ان شاءالله 
محموله های بعدی نیز مستقر خواهد شد. هر تعهد و معاهده ای باشد 
انجام می شود. جوانان ما دست به کارند و منتظر تحویل این سامانه 
نیستند. فرمانده قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیاء )ص( در ادامه اظهار 
داشت: تا پایان سال سامانه S3۰۰ کامل عملیاتی می شود و فضای 

کشور را رصد می کند.

قطعنامه پایانی روز قدس؛
 یگانه راه مقابله با اسراییل 

الگوی مقاومت حزب الله و حماس است
مردم روزه دار با تکبیرهای خود قطعنامه راهپیمایی روز جهانی 
قدس را که در ۱۰ بند به مسائلی همچون الگوی مقاومت حزب الله و 
حماس به عنوان یگانه راه مقابله با اسراییل اشاره داشت، تائید کردند.

در قطعنامه روز جهانی قدس که در پایان راهپیمایی مردم روزه 
دار در دانشگاه تهران قرائت شد، بر مسائلی همچون ضرورت وحدت 
گروه های فلسطینی و حمایت از خط مقاومت، محکومیت جنگ 
های نیابتی و جنایات گروه های تکفیری، ضرورت حفظ وحدت 
دنیای اسلام، معرفی آمریکا به دشمن شماره یک و طاغوت اعظم و 

لزوم گسترش افتخارآفرینی های سردار تاکید شد.

با خروش میلیون ها مسلمان در راهپیمایان روز جهانی قدس رقم خورد

لرزه بر اندام دژخیمان صهیونیست

تغییر برخی مدیران بانکی به سبب 
دریافت حقوق نامتعارف از قاطعیت دولت 
در برخورد با متخلفان و متجاوزان به بیت 
قرار  که  تغییراتی  دارد،  حکایت  المال 
است جزئیات آن  بزودی برای رسانه ها 

تشریح شود. 
یک مقام مطلع در نظام بانکی کشور 
روز پنجشنبه ایرنا گفت: هفته پیش رو 
جزئیات تغییر مدیران برخی بانک ها در 
نشستی با اصحاب رسانه، به اطلاع عموم 
نامش  خواست  که  رسد.وی  می  مردم 
ذکر نشود، تغییر برخی مدیران بانکی را 
مرتبط با تخلف آنان در دریافت حقوق 
های نامتعارف و خارج از عرف دانست.

تغییرات  »این  کرد  تاکید  مسئول  این 
نشانگر عزم دولت در برخورد با کسانی است که به 
صورت غیرقانونی یا با تفسیر نادرست قانون از بیت 
المال سوء استفاده کردند«. به گزارش ایرنا، تاکنون 
و  صادرات  ملت،  رفاه،  بانک  چهار  مدیران  تغییر 
قرض الحسنه مهر ایران رسانه ای شده است و بر 
این اساس، »اسماعیل لله گانی« از بانک صادرات و 

»سیامک دولتی« از بانک قرض الحسنه مهر ایران 
خداحافظی کردند. »مرتضی اکبری« از بانک توسعه 
صادرات ایران جای دولتی را گرفت اما هنوز جایگزین 

لله گانی مشخص نشده است.
همچنین تغییر »علی رستگار« مدیرعامل بانک 
ملت، نیز قطعی شده و قرار است »هادی اخلاقی 
فیض آثار« عضو هیات مدیره بانک سپه، به عنوان 

مدیرعامل جدید این بانک معرفی شود.
پیش از این نیز »علی صدقی« مدیرعامل 
بانک رفاه، به دلیل دریافت حقوق نامتعارف 
بانک کنار  این  از سوی مجمع عمومی 
سهمانی«  »محمدعلی  و  شد  گذاشته 
مدیرعامل بانک توسعه تعاون، مسئولیت 
مقام  گرفت.یک  عهده  بر  را  بانک  این 
آگاه  نیز روز پنجشنبه در گفت و گو با 
ایرنا اعلام کرد: پس از دیدار ماه رمضان 
هیات دولت با رهبر معظم انقلاب و تاکید 
ایشان بر رسیدگی سریع به این موضوع، 
بحث برکناری مدیران بانکی متخلف در 
دستور کار قرار گرفت.وی افزود: از آنجا که 
وزیر اقتصاد رییس مجمع عمومی بانک 
های دولتی است، تغییر مدیران بانکی با 
سرعت بررسی شد که به دنبال آن مدیران بانک های 
صادرات، ملت و مهر ایران از مسئولیت خود کنار 

گذاشته شدند.
این مسئول بانکی اضافه کرد: قرار بود مدیر یک 
بانک دیگر نیز تغییر کند که این موضوع برای بررسی 

بیشتر به تعویق افتاده است.

جزئیات تغییر مدیران بانکی بزودی اعلام می شود 

تغییر مدیران 4 بانک به خاطر حقوق  نامتعارف 
رونوشت آگهی حصر وراثت

آقای سجاد علی دوست آلانقی فرزند محمدرضا دارای شناسنامه شماره ۱36۰۱۱۴66۱ به شرح دادخواست به 
کلاسه 95۰9۰۰ از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و چنین توضیح داده است که شادروان 
محمد قنبری آلانق به شناسنامه شماره ۷ در تاریخ ۱39۱/8/۱3 در اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و ورثه 
حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: ۱ - حسن قنبری آلانق فرزند محمد ش.ش 3۴۱۷ نسبت با متوفی فرزند. ۲ 
- محسن قنبری آلانق فرزند محمد ش.ش 3۴۱8 نسبت با متوفی فرزند. 3 - جعفر قنبری آلانق فرزند محمد ش.ش 
3۴۱9 نسبت با متوفی فرزند. ۴ - طیبه قنبری آلانق فرزند محمد ش.ش ۱3 نسبت با متوفی فرزند. 5 - رقیه قنبری 
آلانق فرزند محمد ش.ش 3۴۱6 نسبت با متوفی فرزند. 6 - ربابه قنبری آلانق فرزند محمد ش.ش ۲35۲ نسبت 
با متوفی فرزند. ۷ - فاطمه قنبری آلانق فرزند محمد ش.ش ۲8۷۴ نسبت با متوفی فرزند.  اینک با انجام تشریفات 
مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او 

باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد. 
دهقان - رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی
به خوانده: محمدر ضا شاکری فرزند: مهدی مجهول المکان. 

خواهان: محسن پسندیده فرزند عزیزاله دادخواستی به طرفیت خوانده فوق الذکر به خواسته الزام به تنظیم سند 
رسمی ملک که جهت رسیدگی به شعبه پنجم دادگاه عمومی حقوقی دادگستری شهرستان قم واقع در خیابان 
ساحلی، جنب زندان ساحلی، دادگاههای حقوقی، طبقه اول، شعبه پنجم دادگاه عمومی حقوقی ارجاع و به کلاسه 
پرونده فوق الذکر، وقت رسیدگی آن 95/6/۲8 ساعت 8 تعیین شده است. نظر به مجهول المکان بودن خوانده و به 
تجویز ماده ۷3 قانون آیین دادرسی دادگاههای عمومی و انقلاب در امور مدنی و دستور دادگاه مراتب یک نوبت در 
یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود تا خوانده پس از نشر آگهی و اطلاع از مفاد آن به دادگاه مراجعه و ضمن 
اعلام نشانی کامل خود نسخه دوم دادخواست و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی حاضر گردد 

در غیر اینصورت دادگاه غیابی رسیدگی و تصمیم مقتضی اتخاذ می نماید.
علیرضا سلمانی – مدیر دفتر شعبه پنجم دادگاه حقوقی شهرستان قم
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آن كه حقّ ستمدیده را از ستمگر 17

نستاند، خداوند، قدرتش را از او بستاند

شنبه - دوازدهم تیرماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  4039

نامحــرمانه
حسین فریدون اظهارات سراج را تکذیب کرد 

حسین فریدون دستیار اجرائی رئیس جمهور مداخله در تعیین رئیس بانک رفاه کارگران را تکذیب 
کرد. حسین فریدون با تکذیب ادعای مطرح شده از سوی رئیس سازمان بازرسی کل کشور، گفت: 
انتصاب و تغییر روسای بانکها توسط مجمع عمومی بانک و پس از طی مراحل قانونی صورت می گیرد 
و اصولا فرایند تعیین مدیرعامل یک بانک در حیطه اختیارات و وظائف دستیار اجرائی رئیس جمهور 
نبوده است. فریدون ضمن ابراز تاسف عمیق از اظهارات خلاف واقع قاضی سراج افزود: این اظهارات را 
موجب هتک حیثیت افراد در رسانه ها و مخدوش شدن جایگاه مهم سازمان بازرسی کل کشور می 
دانم و در عین حال حق پیگیری قانونی به جهت هتک حرمت و افترا را برای خود محفوظ می دانم. 
وی در پایان این اینگونه اظهارنظرها را غیرسازنده دانست و یادآورشد: باید در برابر قانون تمکین و از 

اقدامات خلاف قانون و نیز اظهار نظرهای اختلاف افکن پرهیز کنند.

عذرخواهی کمیته امداد از مردم 
روابط عمومی کمیته امداد در خصوص تصویر منتشر شده در شبکه های مجازی و با هدف 
تنویر افکار عمومی اطلاعیه ای صادر کردپیرو انتشار عکسی در شبکه های اجتماعی با مضمون 
توزیع بسته های غذا و نمایش نابخردانه، اعتمادسوز و خارج از عرف دو تن از همکاران کمیته امداد 
شهرستان باغملک، ضمن تشکر از حساسیت و واکنش رسانه های گروهی و فعالان فضای مجازی 
و تقبیح ثبت و انتشار تصویر مورد اشاره توسط افراد مذکور، مراتب عذرخواهی مدیران و همکاران 
امدادگر کمیته امداد را اعلام نموده و به آگاهی مردم شریف کشورمان می رساند که افراد خاطی 
به دستور مستقیم رئیس کمیته امداد تعلیق و از سمت خود عزل گردیده و تعیین و تکلیف افراد 
مذکور به هیات تخلفات اداری استان خوزستان واگذار شده استشایسته ذکر است بر اساس آیین 
نامه های موجود، ارائه خدمت به صورت نمایشی و در ملاعام و به صورتی که شان و اعتبار مددجو 

مخدوش گردد، ممنوع است.

آیا مدیرعامل یک بانک از ایران خارج شده است؟ 
در روز پرحاشیه شبکه بانکی برخی مدعی خروج مدیرعامل یکی از بانک ها از ایران شدند. بانک 
پنج شنبه از روزهای پر تنش شبکه بانکی بود و همزمان سه مدیرعامل بانکی )صادرات، ملت و مهر 
ایران( استعفا داده و به گونه ای از سمت خود برکنار شدند. به گزارش ایسنا، در همین حال خبرهایی 
مبنی بر خروج یکی از مدیران عامل بانک ها از ایران در شبکه های اجتماعی منتشر و حتی تاکید شده 
بود که خانواده وی پیشتر از کشور خارج شده اند. این در حالی است که پیگیری موضوع از منابع مطلع 
بانکی از تایید این جریان حکایت نداشت و تاکید شد که مدیر مورد نظر اکنون در ایران حضور داشته و 
به کار خود ادامه می دهد. بر این اساس هیچیک از مدیران عامل بانک ها از ایران خارج نشده اند و طرح 

این موضوع شایعه و جریان سازی رسانه ای است.

استفاده از دستبندهای الکترونیک برای کنترل حاجیان 
وزارت حج عربستان اعلام کرد در موسم حج سال جاری برای کنترل حاجیان از دستبند الکترونیک 
»استفاده خواهد شد. ه گزارش باشگاه خبرنگاران جوان به نقل از شبکه العالم، وزارت حج عربستان 
اعلام کرد در موسم حج سال جاری برای کنترل حاجیان از« دستبند الکترونیک استفاده خواهد شد. 
در بیانیه وزارت حج عربستان آمده است: اجرای طرح دستبند الکترونیک با هدف تسریع در شناسایی 
حجاج و اطلاع از هویت و مشخصات آنان، به ویژه برای غیر عرب زبانان صورت می گیرد و از طریق آن 
می توان محل اقامت و دیگر اطلاعات حجاج را هم به سرعت مشخص کرد. بنا بر ادعای وزارت حج 
عربستان، خدمت رسانی سریع به گمشدگان و تسهیل در اجرای مناسک حج، از دیگر اهداف این طرح 
است. در این بیانیه به چگونگی نصب این دستبندها و امکان برداشته شدن آن توسط خود شخص 
اشاره نشده است و به عقیده برخی کارشناسان حقوقی، در صورت اجباری بودن نصب دستبندها و 
عدم امکان جداسازی آن توسط حجاج، کاربرد این دستبندها نقض آشکار حقوق انسانی و تجاوز به 

حریم شخصی افراد خواهد بود.

اجاره زمین کشاورزی توسط ایرانی ها در عراق
مسئول میز عراق در سازمان توسعه تجارت ‘ گفت: برخی شرکت های ایرانی نیز در استان »واسط« 
عراق زمین اجاره کرده و اقدام به کشت محصولات کشاورزی می کنند و دولت عراق به جهت حمایت 
از سرمایه گذاران خارجی و تشویق آنها برای افزایش سطح سرمایه گذاری این محدودیت ها را قائل 
شده است. به طور کلی سیاست دولت عراق حمایت کامل از منافع سرمایه گذران خارجی است. 
مهدی نجات نیا تصریح کرد: فعالان اقتصادی ایران باید از این فرصت استفاده کنند و در این کشور 
شروع به سرمایه گذاری کنند تا بازار عراق را از دست ندهند. البته در بخش کشاورزی لازم است این 
سرمایه گذاری میان مدت باشد زیرا کارشناسان آمریکایی پیش بینی کرده اند که در سال های آینده 
عراق به شدت با بحران کم آبی رو به رو خواهد شد به طوری که تبدیل به یکی بزرگترین وارد کنندگان 

آب خواهد شد.

نه غزه نه لبنان شعار هیچ آزاده ای نیست
محمدعلی ابطحی معاون پارلمانی رئیس دولت اصلاحات در صفحه اجتماعی خود به روز قدس 
اشاره و به چرایی دفاع از مردم فلسطین پرداخت. به گزارش عصر ایران، سید محمدعلی ابطحی در 
اینستاگرامش نوشت: دفاع از مظلوم مرز نمی شناسد. همه افراد بشر باید حقوق مساوی داشته باشند. 
روز قدس یك روز نمادین است. دفاع از مردم مظلوم فلسطین در برابر رژیمی که همه دنیا آنان را 
ستمگر می دانند، دفاع از همه مظلومان دنیا است. شرکت در راهپیمایی روز قدس، شرکت در دفاع 
از عدالت است. نه غزه نه لبنان شعار هیچ آزاده ای نیست. مگر می شود به ستم دیدگان نه گفت؟ اما 
جانم فدای ایران، شعارهمه ایران دوستانی است که   ایران سرافراز را در طول تاریخ سرافراز نگه داشته 
اند. رزمندگان جبهه های جنگ و شهیدانی که نگذاشتند یك وجب خاك ایران در اختیار دشمن بماند، 

بلند ترین مصراع شعر وطن دوستی بودند.

جزئیاتی از اقدامات حسین کعبی قلابی 
  به گفته مدافع سابق تیم ملی این فرد خیلی هم به او شباهت ندارد. به گزارش خبرآنلاین، فردی 
که با جعل کردن کارت بازی در لیگ برتر، خود را حسین کعبی قلابی جا زده بود دستگیر شده و 
منتظر است تا دادگاه درباره او تصمیم نهایی را بگیرد. این پرونده نزدیک به چند ده نفر شاکی دارد و 
آنها هر کدام به عناوینی از حسین کعبی قلابی شکایت کرده اند. این فرد که به گفته حسین کعبی 
خیلی هم به او شباهت ندارد با این بهانه که پول هایش در دبی گیر کرده و به مشکل مالی خورده، از 
افراد مختلف پول ها یا وسایلی از جمله گوشی و لپ تاپ می گرفت. کعبی هم از جمله کسانی است 

که از این فرد شکایت کرده است.

لغو راهپیمایی روز قدس توسط حزب الله لبنان 
 حزب الله لبنان اعلام کرده است که به دلایل نگرانی های امنیتی مراسم روز قدس در روز جمعه را 
لغو می کند. به گزارش عصرایران به نقل از بی بی سی، گفته می شود که این اولین بار است که حزب 
الله راهپیمایی روز قدس را لغو می کند. بنا بود که مراسم روز قدس در حومه جنوبی بیروت برگزار شود، 

اما حزب الله با انتشار بیانیه ای این مراسم را لغو کرد.

لینچان درگذشت
تسو ناکامورا بازیگر معروف به لینچان صبح روز پنجشنبه در سن ۷6 سالگی درگذشت. بازیگر اصلی 
سریال جنگجویان کوهستان که ایرانی ها در اوایل دهه هفتاد خاطرات زیادی از او دارند درگذشت. 
سریال تاریخی و افسانه ای »جنگجویان کوهستان« ۴۱ سال پیش با همکاری مشترک چین و ژاپن 
ساخته شده و در فرانسه، هلند، اسپانیا، آلمان غربی و کشور خودمان طرفداران بسیاری پیدا کرد. این 
سریال برای اولین بار در سال های پایانی دههٔ 6۰ خورشیدی با نام »جنگجویان کوهستان« از شبکه ۱ 

سیمای جمهوری اسلامی ایران پخش شد.

مقصد بعدی سفر استانی رئیس جمهور
معاون اجرایی رئیس جمهور از سفر حجت الاسلام حسن روحانی و اعضای هیئت دولت به استان 
کرمانشاه خبر داد. محمد شریعتمداری معاون اجرایی رئیس جمهور عصر روز )پنج شنبه، دهم خرداد( 
در حاشیه مراسم ترحیم مرحوم علی دادمان در جمع خبرنگاران، از سفر حجت الاسلام حسن روحانی 
رئیس جمهور و اعضای هئیت دولت به کرمانشاه  خبر داد. حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 

۱۰ خرداد در بیست و هشتمین سفر استانی خود به ارومیه سفر کرده بود.

احمدی نژاد احتمالا کاندیدا خواهد شد
استاندار سابق تهران  درخصوص ادامه همکاری با رئیس جمهور سابق عنوان کرد: هنوز هم رابطه 
ام را با احمدی نژاد حفظ کرده ام و در بسیاری از حوزه ها به ایشان کمک می رسانم.تمدن درخصوص 
احتمال کاندیداشدن احمدی نژاد در دوره انتخابات ریاست جمهوری دور بعدی گفت: این احتمال 
وجود دارد ولی غیرقابل پیش بینی است و نمی توان دراین خصوص نظر قطعی داد.این مطلب در 

نسیم منتشر شده است.

با توجه به اتمام دوره هیئت مدیره خانه مطبوعات استان قم 

به اطلاع اعضای محترم خانه مطبوعات می رساند چنانچه قصد 

کاندید شدن جهت عضویت در هیئت مدیره و بازرس را دارند، می 

توانند از تاریخ 1395/4/12 الی 1395/5/25 با در دست داشتن 

مدارک ذیل به آدرس خیابان 19 دی )باجک(، انتهای کوچه 28، 

سمت چپ، پلاک 53 از ساعت 9 الی 14 مراجعه نمایند. 

شماره تماس: 37754519 

مدارک مورد نیاز جهت ثبت نام:

1 – نامه از رسانه مربوطه

2 – اصل و کپی شناسنامه

3 – اصل و کپی کارت ملی

4 – اصل و کپی کارت پایان خدمت یا معافیت از خدمت

5 – اصل و کپی مدرک تحصیلی کارشناسی یا معادل حوزوی

6 – گواهی عدم سوء پیشینه

لازم به توضیح است از هر رسانه بیش از 3 نفر نمی توانند عضو 

هیئت مدیره باشند.

خانه مطبوعات استان قم

اطلاعیه

اخبــار
استاندار قم  تاکید کرد:

جدیت و سرعت 
برای حل معضل فرودگاه قم

استاندار قم از برگزاری جلسه مشترک مدیران قم با رئیس مجلس شورای 
اسلامی خبر داد و گفت: در این جلسه تأکید شد که معضل فرودگاه قم با 

جدیت و سرعت مورد پیگیری قرار گیرد.

 سید مهدی صادقی در خصوص جلسه مشترک دکتر لاریجانی با جمعی 
از مدیران قم، اظهار داشت: یکی از موضوعاتی که استانداری قم از سال گذشته 
به طور جد مورد پیگیری قرار داد معضل فرودگاه بود تا این مشکل حل و 

فصل شود.
استاندار قم بیان کرد: تیمی برای حل این معضل تشکیل شد و در جلسات 
مختلف پیگیری های لازم را انجام داد. با توجه به حساسیت و پیگیری های 
رئیس مجلس شورای اسلامی نسبت به این موضوع امروز جلسه ای را برگزار 
کردیم و گزارشی را از روند اقدامات انجام شده ارائه کردیم. صادقی با بیان اینکه 
دکتر لاریجانی توصیه های خوبی را در این زمینه مطرح کرد، گفت: نتیجه 
این جلسه منجر به این شد که ما موضوع فرودگاه را با جدیت و سرعت ادامه 
دهیم زیرا این مشکلی است که مجموعه استان باید نسبت به حل آن تلاش و 
کوشش بیشتری کنند. وی افزود: امیدواریم با هماهنگی که بین دستگاه های 
ذیربط در استان از جمله دستگاه قضایی، منابع طبیعی، استانداری، فرمانداری 
و مناطق ویژه ای که در اختیار است کار ها را دنبال کنیم تا هر چه سریع تر 
نسبت به حل و فصل معضل فرودگاه اقدام شود. استاندار قم گفت: در حال 
حاضر موجودیتی به عنوان فرودگاه قم به اضافه یک بخشی از گردشگری که 
بسته پیرامونی آن است به وجود آمده و اصل موضوع با ادامه کار برای تکمیل 

و حل و فصل این معضل باید انجام شود.

همزمان با آخرین جمعه ماه رمضان صورت گرفت:

شرکت مدیران و پرسنل شهرداری قم 
در راهپیمائی روز قدس

قائم مقام شهردار قم به همراه شهرداران، مدیران و پرسنل شهرداری قم 
همگام با امت حزب الله و روزه دار قم در مراسم راهپیمایی روز جهانی قدس 

شرکت نمودند.

در آخرین جمعه ماه مبارك رمضان و همزمان با روز جهانی قدس، شهر 
مقدس قم شاهد حضور گسترده مردم شهید پرور و همیشه در صحنه در 

راهپیمائی روز جهانی قدس بود.
ابراهیم معتمدی قائم مقام شهردار قم ضمن گرامیداشت روز جهانی قدس 
و تاکید بر حضور مردم خداجوی ایران اسلامی در راهپیمائی روز قدس گفت: 
دشمنان اسلام باید زورگیری و استبداد را از ذهن و فکر خود بیرون کنند و 
ملت مظلوم فلسطین بدانند که مردم مسلمان ایران همواره از مبارزات آنها در 

مقابل اسرائیل دفاع خواهند نمود.
معتمدی افزود: روز قدس روز پایمردی و اتحاد جهان اسلام است و 
راهپیمائی روز قدس امسال باشکوه تر از سالهای قبل برگزار گردید و حضور 

مردم ایران مشت محکمی بر دهان یاوه گویان و دشمنان اسلام است.
وی به خدمات و حضور مدیران و پرسنل شهرداری قم در راهپیمائی روز 
قدس اشاره نمود و افزود:  از روزهای قبل شهرداری قم همگام با دیگر متولیان 
برگزاری مراسم تمهیدات لازم را برای باشکوه تر برگزار نمودن این راهپیمائی 
مهیا نمودند که از جمله میتوان به برپائی جایگاه ویژه سخنران در میدان 
بزرگ امام خمینی )ره(، آماده سازی محل تجمع، تهیه و نصب بنر و آویز 
در سطح شهر، راه اندازی سیستم صوت مراسم جایگاه، نظافت، پاکسازی و 
شستشوی مسیر راهپیمائی، استقرار خودروهای آتش نشانی، هماهنگی جهت 
تصویر برداری و پوشش خبری، استقرار بالابر و آمادگی ناوگان اتوبوسرانی و 
تاکسیرانی شهرداری قم جهت سرویس دهی به شرکت کنندگان در مراسم 

اشاره نمود.

مدیرکل نظارت و هماهنگی خدمات شهری شهرداری قم عنوان کرد:

بسیج امکانات برای برگزاری باشکوه 
راهپیپمایی روز قدس

مدیرکل نظارت و هماهنگی خدمات شهری شهرداری قم از بسیج کلیه 
امکانات و نیروهای شهرداری برای باشکوه تر برگزار شدن مراسم راهپیپمایی 

روز قدس امسال خبر داد.
سیدمحسن میرهادی با اشاره به اقدامات صورت گرفته در راستای برگزاری 
باشکوه مراسم روز جهانی قدس در قم،  اظهار کرد: در راستای ارتقاء کمی و 
کیفی خدمات با محوریت حوزه خدمات شهری و با همکاری مناطق مختلف 
شهر نسبت به آماده سازی هسته مرکزی شهر، اطراف حرم مطهر حضرت 
معصومه )س( و مسیرهای منتهی به محل برگزاری مراسم روز قدس اقدامات 

لازم انجام شد. 
وی با اشاره به تنظیف و پاك سازی مسیر و محل برگزاری مراسم روز قدس، 
تصریح کرد: قبل از آغاز مراسم روز جهانی قدس با استفاده از ماشین آلات 
مکانیزه و نیروهای خدمات شهری اقدام به تنظیف و شست  و شوی معابر و 

مسیرهای منتهی به مصلی قدس شد. 
مدیرکل نظارت و هماهنگی خدمات شهری شهرداری قم مناسب سازی 
فضای شهری با نصب بنر در شهر را مورد توجه قرار داد و افزود: آذین بندی 
و فضاسازی مسیر راهپیمایی، آماده سازی جایگاه و سیستم صوت مراسم 

راهپیمایی از دیگر اقدامات شهرداری وی ژه مراسم روز قدس بود. 
وی با اشاره به آماده سازی محیط پیرامون مساجد و مسیرهای ۱۰ گانه 
راهپیمایی روز جهانی قدس افزود:  جمع آوری و پاکسازی زباله و نخاله های 
شهر قبل از آغاز مراسم روز قدس در دستور کار مجموعه خدمات شهری بود. 
میرهادی با اشاره به ضرورت تامین ایمنی و ارائه خدمات لازم در این حوزه 
در مراسم روز جهانی قدس خاطرنشان کرد: در این روز استقرار نیروهای 
آتشنشانی و ماشین آلات برای تامین ایمنی مسیر راهپیمایی را در مقاطع 

مختلف داشتیم. 
وی همکاری همه جانبه شهرداری با شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی 
برای آماده سازی فضای شهری در روز جهانی قدس را یادآور شد و افزود: 
همچنین همکاری مناسبی با صدا و سیما برای تامین بالابر برای انعکاس 
مناسب مراسم روز قدس صورت گرفت. مدیرکل نظارت و هماهنگی خدمات 
شهری شهرداری قم با تاکید بر ضرورت کنترل ناهنجاری های اجتماعی و 
جمع آوری متکدیان گفت: با تامین گشت های وی ژه این مهم در روز قدس 

شدت گرفت. 
وی از نصب 3۰۰ عدد بنر اطلاع رسانی به مناسبت روز قدس در سطح 
شهر خبر داد و افزود: استقرار ۲۰ دستگاه سیستم آب پاش برای خنك 
کردن فضای راهپیمایی از دیگر اقداماتی بود که به مناسبت روز جهانی 

قدس انجام شد.
 میرهادی با اشاره به برگزار نماز جمعه در مصلی قدس تصریح کرد: پنج 
دستگاه تانکر آب برای وضوی نمازگزاران در اطراف مصلی مستقر شدند. وی 
در پایان سخنان خود تصریح کرد: همچنین پس از پایان مراسم روز جهانی 

قدس به سرعت اقدام به تنظیف معابر و مسیرهای راهپیمایی شد.

راهپیمایی روز جهانی قدس مردم روزه دار و انقلابی قم 
در حالی در آخرین جمعه ماه مبارک رمضان برگزار شد 
که فریاد مرگ بر اسراییل در این شهر طنین انداز شد و 
راهپیمایان بر وحدت و یکپارچگی جهان اسلام و آزادی 

قدس شریف تاکید کردند.
به گزارش ایرنا، مردم قم این بار در گرمای سوزان بالای 
۴۰ درجه سانتیگراد حماسه آفریدند و خیابان  های این شهر 
مذهبی، آدینه ای دیگر با حضور نوجوانان و جوانان، زن و مرد 
و دلاور مردان و شیر زنانی را به خود دید که فریاد آزادی 

قدس را سر دادند. 
روز جمعه یازدهم تیرماه آخرین جمعه ماه مبارک رمضان 
بود که مردم روزه دار، بیدار و آگاه قم در حمایت از مردم 
مظلوم، مبارز و آزادی خواه فلسطین و بر علیه جنایتکاران 
و غاصبان صهیونیست فریاد آزادی قدس شریف را سر 
دادند. مردم قم پس از حرکت از مسیرهای دهگانه خود 
را به میدان آستانه مجاور مسجد امام حسن عسکری )ع( 
رساندند و از ساعت ۱۱ شاهد آغاز حرکت یکپارچه و منسجم 
شرکت کنندگان پرشور قمی در راهپیمایی از مسیرهای 
اصلی شامل خیابان  های آیت الله العظمی نجفی  مرعشی 
)ره( و شهدا به سمت مصلای قدس بودیم. امروز روزی است 
که میلیون ها مسلمان آزاده در سرتاسر جهان فریاد رسای 
خشم آلود خود را بر علیه رژیم غاصب صهیونیستی و حامیان 
غربی آن به خصوص آمریکای جنایتکار سر دادند. مراجع 
عظام تقلید، استادان برجسته حوزه علمیه، مقامات کشوری 
و لشکری و طلبه ها و دانشجویان در راهپیمایی روز قدس 
در شهر مقدس قم شرکت کردند و فریاد مرگ بر آمریکا، 
مرگ بر اسراییل و مرگ بر استکبار سردادند. مراسم روز 
جهانی قدس در حالی در شهر مقدس قم همزمان با سراسر 
ایران اسلامی و نقاط مختلف جهان برگزار شد که خیابان 
های مسیر راهپیمایی مملو از عاشقان ولایت بود که این بار 
نیز ندای مقتدای خود برای دفاع از مردم مظلوم فلسطین 
را لبیک گفتند. راهپیمایان در این مراسم اقتدار و عظمت 
جمهوری اسلامی ایران را یک بار دیگر به رخ زورگویان جهان 
کشیدند و تاکید کردند که هر گونه تعرض به ایران با نکبت و 
خواری مهاجمان و دفاع جانانه ایرانیان از کیان میهن اسلامی 
همراه خواهد بود. مردم قم با حضور پرشور خود در راهپیمایی 
امروز نشان دادند که هنوز هم بر سر آرمان های امام راحل 
و شهدا ایستاده اند و در پاسداری از خون شهیدان انقلاب و 
هشت سال دفاع مقدس هم چنان حاضر در صحنه هستند. 
انگیزه قوی حمایت از ارزش های الهی و باورهای مقدس، 
امت شهیدپرور و روزه دار قم را در تابستان داغ این شهر به 
خیابان ها کشاند تا با ندای »لبیک یا خامنه ای« و شعار مرگ 
بر اسراییل و مرگ بر آمریکا بار دیگر حمایت خود از ولایت، 
امنیت ملی و ملت های مظلوم را نشان دهند. راهپیمایان در 
پایان راهپیمایی خود در مصلی قدس قم گردهم آمدند و در 
این مکان، حجت الاسلام والمسلمین محمد حسن ابوترابی 

نایب رئیس سابق مجلس شورای اسلامی سخنرانی کرد.
حجت الاسلام ابوترابی فرد:

ارتباط بین امت و رهبری رمز موفقیت نظام است
نایب رئیس سابق مجلس شورای اسلامی روز جمعه 
در  قدس  جهانی  روز  راهپیمایی  پایانی  سخنرانی  در 
مصلای قدس قم گفت: رابطه قوی بین امت و رهبری 
است که مردمسالاری دینی را در کشور نهادینه می کند و 
مردمسالاری دینی برآمده از رکن کلیدی و محوری ولایت 
والمسلمین سید محمدحسن  الاسلام  است. جت  فقیه 
ابوترابی فرد بیان کرد: کسانی که رکن کلیدی اسلامیت یعنی 
حضور رهبری صالح برآمده از فقاهت در راس هرم اسلامی 
را برنمی تابند، جمهوریت را هم بر نمی تابند و اگر می بینیم 
نظامی مقتدر داریم به دلیل هموار شدن مسیر مردم سالاری 
در سایه تفکر دینی است. وی ادامه داد: ارتباط بین امت و 
رهبری رمز موفقیت نظام ما بوده است؛ اگر این پیوند نباشد 
راهپیمایی روز قدس، اقتدار دفاعی و امنیتی نخواهیم داشت 
و معتقدیم فلسطین با این اصل آزاد می شود و جمهوری 
اسلامی با این اصل استحکام یافته و نظام سلطه در برابر 
آن محکوم به شکست می شود. وی با بیان این که باید 
در همه امور به امام )ره( اقتدا کنیم و مسئولان و مدیران 
کشور باید زندگی ساده رهبر معظم انقلاب را ببینند گفت: در 
کشوری که رهبری آن در اوج زهد و قناعت و در پایین ترین 
سطح طبقات جامعه زندگی می کند شایسته نیست یک 
نفر از مدیران کشور از این قاعده فاصله بگیرد و حقوق های 
نجومی زخمی بر دل های روزه دار است. ابوترابی فرد ادامه 
داد: این گونه حقوق ها با هیچ اصلی از انقلاب و مبانی دینی 
ما سازگار نیست و باید از رهبری خویش سادگی را بیاموزیم 
و مسئولان باید در این عرصه پیشگام باشند و زندگی خود را 
از زندگی های تجملاتی دور کنند. وی افزود: باید با کسانی 
که با این حقوق ها به حیثیت نظام آسیب می زنند برخورد 
قاطع و جدی صورت گیرد و این مطالبه روزه داران و شرکت 

کنندگان در نماز جمعه است.
جلوه ها و حاشیه های راهپیمایی

روز جهانی قدس درقم
راهپیمایی روز جهانی قدس که با حضور گسترده و 
پرشور هزاران نفر از مردم روزه دار قم از چهار راه بازار تا 
مصلای قدس برگزار شد، حاشیه ها و جلوه های زیبایی به 

همراه داشت.
اقشار و شخصیت های مختلف چون مراجع  حضور 
تقلید، فضلا، استادان و طلاب حوزه علمیه قم، خانواده معظم 
شهیدان و جانبازان، نیروهای نظامی و انتظامی، بسیجیان، 
دانشجویان، دانش آموزان، اصناف، کارمندان و کارگران از 

جلوه های این راهپیمایی بود.
نوری  شیرازی،  مکارم  عظام  مراجع  و  آیات  حضرات 
همدانی، جواد آملی، احمد جنتی، هاشمی شاهرودی، ابراهیم 
امینی و سید محمد سعیدی، تعدادی دیگری از اعضای 

جامعه مدرسین و مجلس خبرگان رهبری و شخصیت های 
برجسته حوزوی در راهپیمایی روز جهانی قدس شرکت و 
همگام با مردم قم از آرمان فلسطین دفاع و جنایات رژیم 

اشغالگر قدس را محکوم کردند.
 راهپیماییان قمی طبق اعلام قبلی از مسیرهای ۱۰ گانه 
اعلام شده خود را به میدان بزرگ امام خمینی )ره( و محل 
اتصال و تمرکز جمعیت رسانده و در حالی که پلاکادرهایی 
در حمایت از مسلمانان مظلوم فلسطین در دست گرفته 
بودند، همصدا با تمام آزادی خواهان جهان اقدام به سر دادن 

فریادهای کوبنده مرگ بر اسرائیل، مرگ بر آمریکا کردند.
حضور نسل جوان در راهپیمایی روز جهانی قدس با 
وجود گرمای شدید هوا، بسیار چشمگیر بود، آنها تصاویری 
از حضرت امام راحل، رهبر معظم انقلاب و برخی شهدای 

فلسطینی را در دست داشتند.
زن و مرد و کودک و پیر و جوان ضمن اعلام همدردی 
و حمایت از زنان، مردان و کوکان مظلوم فلسطینی از همه 
مجامع بین المللی، سازمان ها و مجامع جهانی، سازمان ها 
و نهادهای حقوق بشری پایان یافتن کشتار و نسل کشی 

فلسطینیان را خواستار شدند.
ما نه تنها اسرائیل، بلکه همه هیمنه استکبار جهانی را به 
زیر می کشیم عنوان پلاکاردی بود که بسیاری از مردم قم 

آن را با خود حمل می کردند.
 برخی از راهپیمایان قم همچنین در پلاکادری بخش 
های مختلفی از سخنان رهبر معظم انقلاب در دیدار با رئیس 
قوه قضائیه را با عنوان »تضییع حقوق ملت ایران به واسطه 

تحریم ها باید پیگیری قضایی شود« را در دست داشتند.
مردم روزه دار قم که دمایی بیش از ۴۰ درجه سانتیگراد 
را شاهد بودند بی تفاوت به گرمای شدید هوا و آفتاب سوزان 
با جان و دل برای حمایت از کودکان مظلوم فلسطینی پای 
به خیابان های شهر قم گذاشتند تا حمایت خود را از مردم 

ستمدیده و مظلوم این کشور اعلام کنند.
برخی خانواده های شهدای حرم حضرت زینب )س( نیز 
با حضور در این راهپیمایی تصاویر عزیزان شهید خود را نیز 
با خود حمل می کردند و در زیر عکس برخی از این شهدا، 
شعار مرگ بر اسرائیل و مرگ بر مزدوران استکبار نوشته 

شده بود.
راهپیمایان در میدان جانبازان مقابل مصلای قدس، 

پرچم های آمریکا واسرائیل را به آتش کشیدند.
تعدادی از ورزشکاران استان از جمله رزمی کاران و کاراته 
کاران با لباس های متحد الشکل در این راهپیمایی حضور 

داشتند. 
شهرداری قم نیز با استفاده از دستگاه های آب پاش 

نسبت به خنک کردن مردم اقدام نمود.
امسال برای نخستین بار راهپیمایی مردم قم به جای 
میدان شهید مطهری از میدان بزرگ امام خمینی )ره( آغاز 

شد. 

 تاکید راهپیمایان بر وحدت و یکپارچگی جهان اسلام

فریاد مرگ بر اسراییل در قم طنین انداز شد


